

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၅၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

တရားတို့နှင့် ပြည့်စုံအောင်အားထုတ်

ဣန္ဒြေကို စောင့်ထိန်းခြင်း၊ မှန်သောစကားကိုဆိုခြင်း၊ သီလကို ကောင်းစွာစောင့်ထိန်းခြင်းတို့သည် ကိလေသာ အညစ်အကြေးများ ကင်းစင်၍ သန့်ရှင်းစင်ကြယ်စေကြောင်း အကျင့်ကောင်းများဖြစ်သောကြောင့် ထိုတရားတို့နှင့် ပြည့်စုံအောင် အားထုတ်ရာ၏။
ယမကဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၀)

၁၃၅၅ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၁၁ ရက် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၇ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့ အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၁၉၉)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအဖြစ် အကျိုးရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားဖြင့်အားပေးနိုင်စေရန် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လှူဒါန်းပေးပို့ခြင်းများအား ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိလာသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စွာညှိုးကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ပတ်သက်သည့်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်ခြားမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ဖြစ်စေပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုပြီး နိုင်ငံရေးပါတီများမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုပြီး နိုင်ငံရေးပါတီများမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆
အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အတွင်းရေးမှူးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်လင်းဒွေး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန တာဝန်ရှိသူများနှင့် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ငွေဝါခဲခန်းမ၌ ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁

ပါတီဝင်များအားလုံးအနေဖြင့် ပါတီ၏ အမာခံဖြစ်သကဲ့သို့ ဒီမိုကရေစီ၏ အမာခံဖြစ်ရန်လိုပြီး ပါတီအင်အားကို နိုင်ငံတော်အတွက် အကျိုးရှိရှိ မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြင့် အသုံးချနိုင်ရန်လို

တရုတ်နိုင်ငံမှ ဖရဲသီးဝယ်လိုအား ပြန်လည်ဖြင့်တက်နေ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၆
လက်ရှိကာလတွင် တရုတ်နိုင်ငံမှ ဖရဲသီးဝယ်လိုအား ပြန်လည်ဖြင့်တက်နေကြောင်း ခွာညိုသစ်သီးပွဲရုံမှ သိရသည်။
ဖရဲသီးဝယ်လိုအားနှင့် လွယ်ကူလှ လမ်းကြောင်းမှ တင်ပို့နေပြီး ထိုသို့ တင်ပို့ရာတွင် လမ်းကြောင်းခက်ခဲလွန်း၍ လတ်ဆတ်မှုရှိပြီး နံနိုင်းရည်ရှိသည့် သစ်သီးများကို ရွေးချယ်တင်ပို့ကြောင်း

လည်း ဆိုသည်။
“ဖရဲသီးဝယ်လိုအားကောင်းပါလား။ ဈေးမငြိမ်တာတော့ ရှိတာပေါ့။ လက်ရှိကတော့ ဖရဲသီးတစ်တန်ကို လွှဲမိ ၃၀၀၀၊ ၃၀၀၀ လောက်ရနေတာ။ အခုကတော့ လမ်းကြောင်းအနေနဲ့ မိုင်းလားနဲ့ လွယ်ကူလှကနေ တင်ပို့နေတာ” ဟု ခွာညိုပွဲရုံမှ တာဝန်ရှိသူက ပြောကြားသည်။
စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁

ယနေ့ ဖတ် စ ရာ

နိုင်ငံရေးရည်ရွယ်ချက်နဲ့ ကျေးဇူးတရားကို ချေဖျက်တဲ့ ဩဇာခံနိုင်ငံ



ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်တွင် ဟာနီဒါလေကြောင်း ခရီးစဉ် ၂၀၀ ကျော် ဖျက်သိမ်း
နိုင်ငံတကာသတင်း စာ ၁၃

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်ဒေသ၏ ကမ်းခြေစောင့် အစိမ်းရောင် တံတိုင်းများ စီဝန်လင် စာ ၁၆

အရည်အသွေးမြင့် ကော်ဖီကုန်ချောများ ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်သို့ တင်ပို့နိုင်ရန်ကြိုးပမ်း

၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း စီယက်နစ်နိုင်ငံက ကော်ဖီတန်ချိန် ၁ ဒသမ ၆၀ သန်း ပြည်ပသို့ တင်ပို့နိုင်ခဲ့ပြီး အစောကုန်ဆိုင်ရာ ၄ ဒသမ ၁၈ ဘီလီယံအထိ စံချိန်တင်ရာဈေးနှုန်းနှင့်ဆိုင်ခဲ့သည်။ သတင်းမှာ စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့အစည်းနှင့်ပတ်သက်၍ မိမိတို့နိုင်ငံအဖို့ မိတ်ဝင်စား အားကျယ်ရာပင်ဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် ရေနံသည် အရေးပါဆုံးကုန်စည်ဖြစ်ပြီး ဒုတိယအရေးပါဆုံးမှာ ကော်ဖီဖြစ်ရာ ကော်ဖီစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်သည့် မြန်မာနိုင်ငံသည်လည်း ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် နေရာတစ်နေရာ ရရှိလာနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းကြရန် လိုမည်ဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာ့ပေါ့တွင် ကော်ဖီစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ခြင်းသည် နှစ်စဉ် နိုင်ငံပေါင်း ၇၅ နိုင်ငံရှိရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် ဖြစ်သော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကော်ဖီစိုက်ဧကမှာ ၄၄၀၀၀ ခန့်သာ ရှိသည်။ ပြည်ပသို့ တင်ပို့သည့် အာဇီယံက အမျိုးအစားစိုက်ပျိုးမှုမှာ ဧက ၃၀၀၀၀ ခန့်ရှိပြီး ရိုဘတ်စတာအမျိုးအစားစိုက်ပျိုးမှု ဧက ၁၂၀၀၀ ခန့်ဖြစ်သည်။ လက်ရှိစိုက်ပျိုးမှုမှာ ကော်ဖီစိုက်ပျိုးနိုင်သည့် မြေ၏ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သာရှိကြောင်းနှင့် ကော်ဖီစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးအတွက် ကော်ဖီစုန် သုံးစနစ် တွင် ဧက သုံးသိန်းအထိ စိုက်ပျိုးသွားရန် စီစဉ်နေကြောင်း သိရသည်။ စီယက်နစ်နိုင်ငံတွင် ကော်ဖီစိုက်ပျိုးသည့်ဧရိယာ ဟက်တာ ခုနစ်သိန်းကျော်ရှိကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြထားရာ တစ်ဟက်တာလျှင် နှစ်စတုန်းနီးနီးနှင့် ပြင်ပဗြိတိသျှနိုင်ငံ ကော်ဖီစိုက်ပျိုးရေး အဆင်မပြေမှုများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် မိမိရေ မြေ ရာသီဥတုအလိုက် ရရှိနိုင်သမျှ တိုးချဲ့ စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် ကော်ဖီစိုက်ပျိုးမှု ပိုမိုတိုးတက်စေရန်နှင့် ကော်ဖီစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သူများ အားပေးကူညီပံ့ပိုးမှုများ ပြုလုပ်ပေးရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံက ကော်ဖီတင်ပို့သောနိုင်ငံများမှာ ဆွစ်ဇာလန်၊ တရုတ်၊ ထိုင်း၊ အမေရိကန်၊ ဗြိတိန်၊ အိုက်စလန်၊ တောင်ကိုရီးယား၊ ဂျပန်၊ ဂျာမနီ၊ ယူအေအီးတို့ဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်းတန်ချိန် ၄၅၀ မှ ၅၀၀ ခန့်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းများအရ သိရှိရသည်။ ထို့အပြင် မြန်မာ့ကော်ဖီကို ကုန်ကြမ်းအဖြစ်သာ တင်ပို့နေခြင်းဖြစ်ရာ ပြည်တွင်း၌ ကော်ဖီစိုက်ပျိုးမှု ကုန်ချောအဖြစ် ထုတ်လုပ်သည့်လုပ်ငန်းများ ထူထောင်လုပ်ကိုင်ပါက ကော်ဖီစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရန် အထောက်အကူပြုလာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ့ကော်ဖီသည် အရည်အသွေး အနံ့အရသာအရ နိုင်ငံတကာကော်ဖီဈေးကွက်တွင် အလားအလာရှိသောကုန်စည်ဖြစ်သည်။ ပြိုင်ပွဲလွှဲနှင့်ဆိုင်သောထွက်ကော်ဖီများသည် ကမ္ဘာ့အဆင့်မီ Special Coffee အဆင့် အသိအမှတ်ပြုထားရပြီးဖြစ်ရာ မိမိတို့အမှတ်တံဆိပ်များနှင့် ကော်ဖီကုန်ချောများ ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် နေရာရလာရေး ကြိုးပမ်းသွားကြရလိုသည်။ ကော်ဖီစိုက်ပျိုးရေးသည် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဒေသစီးပွားရေးကို အထောက်အကူဖြစ်စေသည့်အလျောက် လုပ်ငန်းရှင်များက ကော်ဖီစိုက်ပျိုးရန်ရယူထားသည့် မြေဧရိယာများတွင် အမှန်တကယ် အမြည့်အစိုက်ပျိုးရေး၊ စိုက်ပျိုးခြင်းများကို အခြားနည်းအသုံးပြုမှုများ မရှိစေရန် နိုင်ငံတကာဈေးကွက်သို့ ရည်မှန်း၍ အရည်အသွေးမြင့် ကော်ဖီထုတ်လုပ်နိုင်ရန် စနစ်တကျစိုက်ပျိုးရေး၊ သတိမှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ ထိထိရောက်ရောက် အောင်အောင်မြင်မြင်စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ကာ မိမိအကျိုး နိုင်ငံအကျိုး သယံပိုးနိုင်ကြပါစေကြောင်း။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် (၇၆) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ ကမ္ဘာ့ခေါင်းဆောင်များက ဝမ်းမြောက်ကြောင်း သတိလွှာပေးပို့

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆
၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့၌ ကျရောက်သည့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၆) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အခါသမယတွင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးမှ နိုင်ငံအကြီးအကဲများက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဝိုင်းလှိုင်အောင်တို့၏ ဝမ်းမြောက်ကြောင်း သတိလွှာများ အသီးသီးပေးပို့ကြပါသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဝိုင်းလှိုင်အောင်တို့၏ ဝမ်းမြောက်ကြောင်း သတိလွှာပေးပို့

ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်တွင် ကျရောက်သည့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၆)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အခါသမယတွင် အဆွေတော်နှင့်တကွ မြန်မာပြည်သူများအားလုံးနှင့် ထပ်တူဂုဏ်သိမ်းမြောက်မိပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။ နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများအကြား စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် ရင်းနှီးချစ်ကြည်မှုတို့ ဆက်လက်ခိုင်မာလာစေရန်နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး၊ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ရဲစွမ်းသတ္တိရှိသည့်စိတ်ဓာတ်တို့ ခိုင်မာလာစေရန်အတွက် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။
မြန်မာပြည်သူများအားလုံး လွတ်လပ်ရေးကို အစဉ်အမြဲရှုခိုင်းစားနိုင်ပြီး နိုင်ငံ၏အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲစေရန်နှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် နိုဘယ်ဂျာဗွန်နိုင်ငံမှ ဆုတောင်းပေးစွာသိအပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဝိုင်းလှိုင်အောင်တို့၏ ဝမ်းမြောက်ကြောင်း သတိလွှာပေးပို့

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် (၇၆) နှစ်မြောက်လွတ်လပ်ရေးနေ့ နှစ်ပတ်လည်အခါသမယတွင် အဆွေတော်နှင့် မြန်မာပြည်သူများအား နွေးထွေးလွှတ်လွှာ ဂုဏ်ထူးသိမ်းမြောက်ကြောင်း နှုတ်ခွန်းဆက်သလိုက်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးရရှိပြီးချိန်မှစ၍ လေးစားအားပေးမှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်မြင်မှုများမှာ မြန်မာပြည်သူများ၏ စိတ်အားထက်သန်သော ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုများကိုထပ်ဟပ်စေကြောင်း တွေ့မြင်ရပါသည်။ ယခုနှစ် ၂၀၂၄ ခုနှစ်က မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၊ ဂျပန်၊ ဗြိတိန်၊ ရုရှားတို့ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့၏ ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံအဖြစ် ပါဝင်ခွင့်အချွန်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းသည် ရုရှားတို့ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့၏ မိသားစုဝင်အဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံ ပါဝင်ခြင်းကို တရားဝင်သတ်မှတ်ပေးခဲ့ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ရုရှားတို့ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့တို့အကြား မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေး ဆက်လက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး ဒေသတွင်း အပြန်အလှန်အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို အထောက်အကူပြုစေမည့်ဟု မိမိအနေဖြင့် ယုံကြည်ပါသည်။ ထို့ပြင် ကဏ္ဍအသီးသီးတွင် မိမိတို့၏ မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးကို ဆက်လက်ပိုမိုခိုင်မာစေရန် မိမိအနေဖြင့် မျှော်လင့်ပါသည်။ အဆွေတော် ကျန်းမာချမ်းသာပါစေကြောင်း၊ လုပ်ငန်းဆောင်တာများ ခိုင်မာအောင်မြင်ပါစေကြောင်းနှင့် ခင်မင်ရင်းနှီးဖွယ်ကောင်းသော မြန်မာနိုင်ငံသားများ ငြိမ်းချမ်းသာယာဝပြောပါစေကြောင်းနှင့် ကံကောင်းခြင်းများ ကြုံတွေ့ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါသည်။
အဆွေတော်အား အစဉ်ချစ်ကြည်လေးစားလျက်ရှိပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေနေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၇-၁-၂၀၂၄ ကျပ်/လီတာ

မြို့/နယ်	ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်း (ကျပ်/လီတာ)	ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်း (ကျပ်/လီတာ)
ရန်ကုန်မြို့	၂၄၄၄	၂၄၄၄
မန္တလေးမြို့	၂၄၄၄	၂၄၄၄
နေပြည်တော်	၂၄၄၄	၂၄၄၄
တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များ	၂၄၄၄	၂၄၄၄

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၄၄၄	၂၄၄၄
95 Ron	၂၄၄၄	၂၄၄၄
HSD (500 ppm)	၂၄၄၄	၂၄၄၄
HSD (50 ppm)	၂၄၄၄	၂၄၄၄
HSD (10 ppm)	၂၄၄၄	၂၄၄၄

မှတ်ချက် (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးနှိုင်းသောပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်ဖီအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်ပါသည်။
၀၆၇- ၄၄၁၃၇၂ ၀၉-၂၄၄၂၅၂၄၅၄၇၇
၀၆၇- ၄၄၁၂၀၂ ၀၉-၇၇၅၂၄၅၄၆၃၂

◆ ရှေးမှီမှ

ဥပဒေဆိုင်ရာ အကြံပေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မှတ်ပုံတင်ခွင့်ဖြင့် နိုင်ငံရေးပါတီ ၃၉ ပါတီမှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံဆွဲ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ဆွေးနွေးပြောကြားရာ၌ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီခွဲဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲဆန္ဒမဏ္ဍပွဲများ ခွဲခြင်းကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် ပွဲစဉ်ပုံအခြေခံ ဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)အရ နိုင်ငံတော်ဝန်များကို မဖြစ်မနေထမ်းဆောင်ခွင့်ဖြင့်ဖြစ်ကြောင်း၊ မဲစာရင်းများလွှင်းမူများကို မဖြေရှင်းပေးရန်အတွက် အကြိမ်ကြိမ်ပြောကြားခဲ့သော်လည်း မဖြေရှင်းပေးခဲ့မှုမရှိကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲစာရင်းမဲစာရင်းများလွှင်းမူများမှာ မည်သို့မျှလက်မံ၍မရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်အား အရေးအခဲအခြေအနေ ကြေညာ၍ နိုင်ငံတော်တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခွင့်ဖြင့်ဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံစီးပွားဖြည့်တင်ရေးအတွက် အားသွန်ခွန်ခိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့

မိမိတို့အစိုးရ၏ အန္တရာယ်ခန္ဓာချက်မှာ လွတ်လပ်၍ တက်ရောက်သည့် ရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ကို ကျင်းပပြီး အနိုင်ရသည့်ပါတီကို နိုင်ငံတော်တာဝန်များဖြင့် နိုင်ငံရေးအဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့သော် နိုင်ငံရေးအဖွဲ့ဝင်များ၏ လိုလားချက်များနှင့် နိုင်ငံရေးအဖွဲ့ဝင်များသည် အကြောင်းမဲ့များလည်း များပြန် မြေရှင်းရန်ကြိုးပမ်းလာမှုများကြောင့် နိုင်ငံတော်အဖွဲ့ဝင် လက်နက်ကိုင်ပိုင်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါအဆိုတွင် မိမိတို့နိုင်ငံသို့ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိပြီး နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးမှာလည်း ကျဆင်းလျက်ရှိသည့်အခြေအနေကြောင့်၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ် ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို မိမိတို့ကိုယ်တိုင်ကိုင်ဆောင် ဆောင်ရွက်ကြောင်း၊ အားသွန် နှင့် နိုင်ငံစီးပွားဖြည့်တင်ရေးအတွက်လည်း အားသွန် ခွန်ခိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း။

တစ်ဖက်တွင်လည်း ပူးပေါင်းတုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်သည့် သို့သော်လည်းကောင်း၊ အားသွန်ခွန်ခိုက်များက အကြမ်းမဲ့များကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ပုံစံတို့ လုပ်ဆောင်လာခဲ့ကြောင်း၊ ယခုအခါအထိလည်း အချို့နေရာများတွင် တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားလျက်ရှိ ဆဲပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးပျောက်စေရေး တပ်မတော်အနေဖြင့် ဖြန့်ဖြူးနိုင်ရုံသာမက ပွဲနှင့် ပူးပေါင်း၍ ပြည်သူလူထု၏ အားများဖြင့် အားသွန်ခွန်ခိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း။

မိမိတို့ ချမှတ်ထားသည့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များ အနက် နောက်ဆုံးအချက်က "အရေးအကြီးက ဆိုင်ရာ ပြဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီး ပါက ပွဲစဉ်ပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) နှင့်အညီ

- နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် ပါတီဝင်များမှလည်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးကြရန်လို
- မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် လွတ်လပ်ရေးရရှိသည်မှာ ၇၆ နှစ်ရှိပြီဖြစ်၊ ကမ္ဘာပေါ်ရှိ လွတ်လပ်ရေးရရှိသည့် နိုင်ငံများတွင် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိသည့် နိုင်ငံများရှိသကဲ့သို့ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုမရှိသေးသည့် နိုင်ငံများလည်းရှိ
- မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိမည်ဆိုပါက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်၊ နိုင်ငံ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိစေရန်အတွက် နိုင်ငံအတွင်းရှိ ပြည်သူများအားလုံးက စည်းလုံးညီညွတ်စွာ ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားရန်လို၊ သဘောထားကွဲလွဲမှုများကို ငြိမ်းချမ်းသည့်နည်းလမ်းများဖြင့် ဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်

လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပြန်လည်ကွင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီနည်းနည်းနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား ဝိသုဒ္ဓါနိုင်ရေး ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်" ဟူ၍ ချမှတ်ထားကြောင်း၊ ယခင်အစိုးရလက်ထက် ရွေးကောက်ပွဲ၌ သိက္ခာမဲ့သော ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်ခဲ့သဖြင့် မိမိတို့အနေဖြင့် သိက္ခာရှိသည့် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေး အတွက် တက်မှ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိမည်ဆိုပါက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်

လက်ရှိတက်ရောက်လာကြသည့် ပါတီအားလုံး လည်း ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို လက်မပျံ့ကြသည့်သူများ ဖြစ်သည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း၊ ပါတီဝင်များအားလုံး အနေဖြင့် ပါတီ၏အမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ဒီမိုကရေစီ၏ အမည်ဖြစ်ရန်လိုပြီး ပါတီအင်အားကို နိုင်ငံတော် အတွက် အကျိုးရှိမှုမရှိမှီက နှစ်နှစ်ဖြင့် အသုံးချနိုင် ရန်လိုကြောင်း၊ ထို့ပြင် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်း ရေးအတွက် ပါတီဝင်များမှလည်း ပါဝင်ဆောင်ရွက် ပေးကြရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့ နိုင်ငံအနေဖြင့် လွတ်လပ်ရေးရရှိသည့်မှာ ၇၆ နှစ်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာပေါ်ရှိ လွတ်လပ်ရေးရရှိသည့် နိုင်ငံများတွင် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိသည့် နိုင်ငံများရှိသလောက် မရှိကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရှိမည်ဆိုပါက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိရန်အတွက် နိုင်ငံ အတွင်းရှိပြည်သူများအားလုံးက စည်းလုံးညီညွတ်စွာ ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ သဘောထား ကွဲလွဲမှုများကို ငြိမ်းချမ်းသည့် နည်းလမ်းများဖြင့် ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို လျှောက်လှမ်းရန်အတွက် နိုင်ငံတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိရန်လိုကြောင်း၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိရန်အတွက် အားလုံးပါဝင်သည့်

ပြည်သူလုံခြုံရေးစနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်နောက်ပိုင်းဖြစ်ပေါ်လာသည့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကြောင့် နိုင်ငံတော်အတွက် ဆုံးရှုံးမှုများရှိသကဲ့သို့ ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ် စည်းစိမ်များလည်း ထိခိုက်ခဲ့ရကြောင်း၊ သဘောထား ကွဲလွဲမှုများ အားနည်းချက်များကို နိုင်ငံရေးပါတီများ အနေဖြင့် သိရှိနားလည်ထားရန်လိုပြီး ပါတီ၏မူဝါဒ၊ အောင်မြင်မှုများကို စနစ်တကျဖြင့် တိကျနိုင်စွာ အောင်မြင်ဆောင်ရွက်ထားရန်လိုကြောင်း၊

ပါတီများအနေဖြင့် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ကြစေလို

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အနေဖြင့် နိုင်ငံရေးရွေးကောက်ပွဲများ အမျိုးသားရေးဆိုင်ရာမှန်ချက်

ကြရန်လိုကြောင်း။ သန့်ခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းသည်ဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်သင့်သည့်နိုင်ငံတကာစံနှုန်းတစ်ခုဖြစ်

လာမည့်ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပါဝင်ကြမည် ပါတီ များအားလုံးအနေဖြင့် မိမိတို့ဒေသအလိုက် ပညာရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ပါတီ အလိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် ယုံကြည် ပါကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲအကြံလုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ်သည့် လူ့စီးပွားရေးနှင့်အိမ်အကြောင်းအရာ သန့်ခေါင်စာရင်း ကောက်ယူခြင်းကို မိမိတို့အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆေးဝါး ဝန်ကြီးဌာနကောက်ယူသည့် လူဦးရေသန်းခေါင် စာရင်းသည် အခြေခံစာရင်းရှိသဖြင့် ပိုမိုတိကျမှန် ကန်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး အညည်းဆုံး သု နှစ်လွှဲ တစ်ကြိမ်

- ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို လျှောက်လှမ်းရန်အတွက် နိုင်ငံတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိရန်လို၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိရန်အတွက် အားလုံးပါဝင်သည့် ပြည်သူ့လုံခြုံရေးစနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွား ရန်လို၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်နောက်ပိုင်းဖြစ်ပေါ်လာသည့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ ကြောင့် နိုင်ငံတော်အတွက် ဆုံးရှုံးမှုများရှိသကဲ့သို့ ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်များလည်း ထိခိုက်ခဲ့ရ၊ သဘောထား ကွဲလွဲမှုများ၊ အားနည်းချက်များကို နိုင်ငံရေးပါတီများအနေဖြင့် သိရှိနားလည်ထားရန်လိုပြီး ပါတီ၏မူဝါဒများ၊ ပန်းတိုင်များကို စနစ်တကျဖြင့် တိကျနိုင်စွာအောင် ချမှတ်ဆောင်ရွက်ထားရန်လို

◆ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် နိုင်ငံရေးရွေးကောက်ပွဲများ၊ အမျိုးသားရေးရည်မှန်းချက်များ၊ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ဦးတည်ချက်များချမှတ်၍ နိုင်ငံရေးအဖွဲ့၊ စီးပွားရေးအဖွဲ့၊ လူမှု ရေးအဖွဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိ၊ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အားပေးဆောင်ရွက် လျက်ရှိ၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း ပါတီများအနေဖြင့် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ပူး ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ကြစေလို

များ၊ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ဦးတည်ချက်များ ချမှတ် နိုင်ငံရေးအဖွဲ့၊ စီးပွားရေးအဖွဲ့၊ လူမှုရေးအဖွဲ့ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း၊ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ် စား စီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးကို အားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထိုသို့ နိုင်ငံရေးအဖွဲ့ဝင်များလည်း ပါတီများအနေဖြင့် တစ်ဖက် တစ်လမ်းမှ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ကြစေလို ကြောင်း၊ ကျောင်းနေအရွယ်များအားလုံး ပညာသင် နိုင်ရေး၊ အလုပ်လုပ်နိုင်သည့်အထိ အလုပ်လုပ်နိုင် ရေး ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း၊ ပညာသင်ကြား မှုနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အဖွဲ့အစည်းများကို အသုံးပြုသည့် ပညာသင်ကြားနိုင်မည်ဆိုပါက အသုံးပြုသည့် အတတ်ပညာများ အဖွဲ့အစည်းများဖြင့် ပြုစုပေး ရကြောင်း၊ ပါတီဝင်များအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ပညာ သင်ကြားရမည့်အရွယ် ကလေးငယ်များအားလုံး ပညာသင်ကြားခွင့်ရရှိရေး ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်

သန့်ခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းသည် ဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်သင့်သည့် နိုင်ငံတကာစံနှုန်းတစ်ခုဖြစ် ကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်သွားလျှင် မဲစာရင်းများ တိုက်ရိုက်ကြောင်း၊ အသေးစား၊ အလုပ်လုပ်ငန်းစဉ် ဖြစ်သည့် ပါတီများအနေဖြင့်လည်း ဝိုင်းဝန်းပါဝင် ဆောင်ရွက် ကြရန်လိုကြောင်း။ ပြည်သူ့ဆွေးနွေးကောက်ပွဲများတွင် နိုင်ငံသူ အကုန်ယူစနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ PR စနစ်ကုန်ပုံစံဖြင့် ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံရေးပါတီ များ တိုင်ကြားသောအဖွဲ့ များနှင့် ဆွေးနွေးဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အခြေခံဥပဒေဖြင့်ဆိုင်ရာ နှင့် ပတ်သက်၍ ပြင်ဆင်သည့်ကိစ္စရပ်များကို အသုံးပြုသော အတတ်ပညာများ အဖွဲ့အစည်းများဖြင့် ပြုစုပေး ရကြောင်း၊ ပါတီဝင်များအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ပညာ သင်ကြားရမည့်အရွယ် ကလေးငယ်များအားလုံး မှ ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဉာဏ်ထွန်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းခရိုင်အတွင်းရှိ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆
လျှပ်စစ်စနစ်အားလုံးကြီးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဉာဏ်ထွန်းသည် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းခရိုင် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာဌာန၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများနှင့် ၆၆/၃၃/၁၀ ကေစီ ၃၀ အမီစီအေ ရမည်းသင်းဓာတ်အားဌာန တည်ဆောက်နေမှုကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ (ယာပုံ)

ပုလင်းရာသီတွင် တောင်သူများ အပူသည် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြစ်သည့်အလျောက် ဖြူဖြူ လုပ်ငန်းများဖြစ်သော မြေကြမ်း တူးဆောက်ခြင်း၊ တိုင်ထောင်ခြင်း၊ လုပ်ငန်းများနှင့် ကြီးကြပ်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို အင်တိုက်အားတိုက် ဦးစားပေးဆောင်ရွက် ထားရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ စီမံကိန်းနှင့် စစ်ကုမ္ပဏီမှ လုပ်ငန်းများ သတ်မှတ်ပေးလျက် လည်း လုပ်ငန်းများအလိုက် ပြီးစီးရမည့် အချိန်ဇယားများ ရေးဆွဲ ဆောင်ရွက် ကာလအတွင်း ပြီးစီးနိုင်ရေး အဆင့်ဆင့်ကြံစည် ဆောင်ရွက်



တာဝန်ရှိ ရာနုနုပြည်ပွားနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ရမည်းသင်းခရိုင် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာဌာနသို့ တာဝန်ရှိသူများ က လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု များကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြည်သူလူထုသို့ ဓာတ်အားပြန်ဖြူးပေးရန်အတွက် ဦးစားပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများ ပြန်ဖြူးပေးပို့နိုင်ရေး၊ တာဝန်ရှိသူများ တည်မြဲစိတ်ဓာတ်ကောင်းမွန်စေရန် ဓာတ်အားစဉ်ဆက်မပြတ်

ပြန်ဖြူးပေးနိုင်ရေးနှင့် ဓာတ်အားပောက်ဆုံးမှ လျော့နည်းကွင်းစေရန် ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း ဖွဲ့စည်းပြီး ခရိုင်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာဌာနအတွင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင် ပုဂံဒေသ သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးနှင့် ခရီးစဉ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆
ခရီးစဉ်ဒေသများ သန့်ရှင်းသာယာလှပရေး ဦးစီးဌာနဆိုင်ရာနေရာများသို့ ပြည်ပ/ပြည်ပ ခရီးသွားစဉ်သည်များ ပိုမိုတိုးတက်လာရေးကလည်းပတ်စရစ် အစီအစဉ်များကို ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အသင်းအဖွဲ့များဖြင့် ပူးပေါင်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။



ဝန်ကြီးသည် အာနန္ဒာဘုရား၊ ရွှေစတုပုံဘုရားသို့ သွားရောက်ဖော်ပြကြည့်ပြီး ဘုရားဖူးခရီးသွားစဉ်သည်များ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ လာရောက်ဖော်ပြနိုင်ရန် စီစဉ်ထားရှိမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုသည်။
ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် နန်းမြင့်နေရပ်ဆိုင်ခရီးစဉ်ဒေသ စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ (Destination Management Organization-DMO) အား Aureum Palace Hotel & Resort ၌ တွေ့ဆုံ (အပေါ်ပုံ) ပုဂံခရီးစဉ်ဒေသတွက် ဆေးရုံကုသရေးအဖွဲ့ဝန်ကြီးများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

များအတွက်သာမက နိုင်ငံတကာခရီးသွားများအတွက်ပါ ထင်ရှားကျော်ကြားသည့် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင် ခရီးစဉ်ဒေသတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပုဂံခရီးစဉ်ဒေသအနေဖြင့် ရှိနှင့်ပြီးသောဆွဲဆောင်မှုများအပြင် ခရီးသွားထုတ်ကုန် အမည်သစ်များဖြင့်လည်း ဆွဲဆောင်နိုင်ခဲ့သောကြောင့် ယင်းဒေသ၏ ပြည်တွင်း ခရီးသွားလုပ်ငန်းမှာ တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ အလားတူပုဂံခရီးစဉ်ဒေသ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်ခံ့အောင် ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့ဝန်ကြီးများအား အသိပညာပေး

သင်တန်းများ၊ ဘာသာစကား သင်တန်းများ၊ ဝန်ဆောင်မှု သင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ပုဂံဒေသခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အားလုံးဝိုင်းဝန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ပေးကြလေ့ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပုဂံခရီးစဉ်ဒေသမှာ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အထင်ကရ ခရီးစဉ်ဒေသတစ်ခု ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသတိုးအရေးကြီးသည့် ပုဂံဒေသ၏ ခရီးသွားလုပ်ငန်း အပေါ် ခိုခိအားထားရခြင်းတို့ကြောင့် ဒေသရှိ ရှေးဟောင်းလက်ရာအမွေအနှစ်များကို ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု မရှိစေရန် သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးနှင့် ခရီးစဉ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ဝန်ကြီးသည် Bagan Information and Training Center သို့ သွားရောက်ပြီး ပုဂံဒေသသို့ လာရောက်သည့် ခရီးသွားစဉ်သည်များကို ခရီးစဉ်ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် Bagan Information and Training Center သို့ သွားရောက်ပြီး ပုဂံဒေသသို့ လာရောက်သည့် ခရီးသွားစဉ်သည်များကို ခရီးစဉ်ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

◆ ရွှေမှန်
ယင်းကဲ့သို့တင်ပို့ရာတွင် ကားအပေါ်အဝင် အခြားကုန်ကုန်စုံကိုအပေါ် စုစည်း ကျပ်သိန်း ၁၂၀ ခန့် ရှိကြောင်းလည်း ပြောကြားသည်။
“မိုးလားကတင်ပို့တဲ့အခါ လမ်းကြောင်း ဝေးလွန်းကြောင့် ကုန်ကုန်စုံကိုအားလုံး လမ်းကြောင်းကတည်း ပြောတော့ အသီးတွေ ပုပ်စားတာတွေ ရှိတာကြောင့် တင်ပို့တဲ့အချိန်မှာ လတ်လတ်ဆတ်ဆတ်နဲ့ ခန့်ခိုက်ရည်ရှိတဲ့အသီးတွေကိုပဲ တင်ပို့ရတယ်။ လွယ်ကူတာကလည်း တင်ပို့ရတာ။ ကုန်ကုန်စုံကိုလည်း သိပ်မတော့ဘူး။ သူလည်း လမ်းခရီးဝေးတယ်။ လက်ရှိကတော့ လမ်းကြောင်းနှစ်ခုလုံးကနေ တင်ပို့ရတာ”ဟု ဆိုသည်။
MT

ပြည်ပတင်ပို့မှုနည်းသော်လည်း ပြည်တွင်း၌ ထုတ်လုပ်နိုင်မည့်အပိုက ဝက်အချောင်းမျှကျက် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးလာနိုင်ရန် ဇန်နဝါရီ ၆
ပြည်ပတင်ပို့မှုနည်းသော်လည်း ပြည်တွင်း၌ ဝက်အချောင်းအသုံးပြုသည့် အစားအစာများ ထုတ်လုပ်နိုင်မည့်အပိုက မျှော်တွက်ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးလာနိုင်ကြောင်း ဝက်အချောင်းထုတ်လုပ်သည့် လုပ်ငန်းအသိုင်းအဝိုင်းမှ သိရသည်။
“ပြည်တွင်းမှာလည်း ဝက်အချောင်းနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ အစားအစာတွေထုတ်ဖမ်းလိုရင် မျှော်တွက်ကတော့မှာလဲလာနိုင်တယ်။ ထုပ်ပိုး

တွေ စနစ်ကျမယ်ဆိုရင် မျှော်တွက်ထက်ဖြန့်ဖြူးလို့ရတယ်” ဟု ဝက်အချောင်းထုတ်လုပ်သည့် လုပ်ငန်းပိုင်ရှင် တစ်ဦးကပြောသည်။
မြန်မာနိုင်ငံ ဝက်အချောင်းစားသုံးမှု ပြည်တွင်း၌ ပိုမိုများပြားပြီး ပြည်ပဈေးကွက်သို့ ဝက်အချောင်း တင်ပို့မှုနည်းပါးနေသေးကြောင်းနှင့် ပြီးခဲ့သည့် ခြောက်လကျော်အတွင်း ဝက်အချောင်းဈေးနှုန်း အနည်းငယ်မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
“လောလောလေး ပြည်တွင်းမှာပဲ မျှော်တွက်

ရိုက်ဖက် နားသံမှိုများတယ်။ မျှော်ကတော့ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒုတိယနှစ်ကတော့ မျှော်ကတဲလတာ ရိုက်ဖက်” ဟု ဝက်အချောင်းလက်လီလက်ကား ရောင်းဝယ်နေသည့်တစ်ဦးက ဆိုသည်။
ဝက်အချောင်းအမျိုးအစားများတွင် အသား သီးသန့် အဆီအသား စသည်ဖြင့်ရှိကာ အသား တစ်ပိတ်လျှင် လက်ရှိပိုက်စေးငွေကျပ် ၄၅၀၀၀ ရှိကြောင်း ရန်ကုန်မြို့၊ မန္တလေးမြို့၊ ပြည်မြို့နှင့် မြဝတီမြို့တို့သို့ မြန်မြန်ပေးလျက်ရှိသည့် ဝက်အချောင်း လက်လီလက်ကားရောင်းဝယ်နေသည့်တစ်ဦးက ဆိုသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပါမောက္ခဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကြိုပင်ကောက်မြို့နှင့် လက်ပံတန်းမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံတို့တွင် နှစ်ထပ်ကုသဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားများတက်ရောက်၍ ပြည်သူ့ဆေးရုံများနှင့် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနခွဲ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပါမောက္ခဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းတို့သည် ကုသရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကြိုပင်ကောက်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံ နှစ်ထပ်ကုသဆောင်သစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ကြပြီး ကုသဆောင်သစ်ကို မကြိုမြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ (ယာဝု)



၁၈,၆၀၀ ကျယ်ဝန်းပြီး စီမံကိန်းတန်ဖိုး ၄၆ ကုတ် ၅ သိန်း အကုန်အကျစုံ တည်ဆောက်ခဲ့ကာ လူနာဆောင်များ၊ ခွဲစိတ်ခန်းများ၊ သားဖွားခန်းနှင့် ဆေးပေးခန်းစီ ပါဝင်သည်။
မကြိုမြတ်ဖွင့်လှစ်ပေး
ဆက်လက်၍ လက်ပံတန်းမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံ နှစ်ထပ်ကုသဆောင်သစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တို့က ကုသဆောင်သစ်ကို မကြိုမြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ထို့နောက် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး

ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူးက ဧည့်သည်တော်များအား ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ်လက်ဆောင်များကို ပေးအပ်ကာ နှစ်ထပ်ကုသဆောင်သစ်ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြပြီး မိုင်းတော်က နှစ်ထပ်ထောက်ပံ့ပေးအပ်သော ရန်ပုံငွေများကို ပြည်သူများရရှိခံစားနိုင်စေရေး အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုကြရမည်။ လူနာများ စိုက်ထုတ်ကုန်ကျစေရသော သက်သာစေရေးအတွက် အဓိကဆေးပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြား၍ ဆေးရုံတက်ရောက်နေသော လူနာများအား တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်ကာ ထောက်ပံ့ပေးမှုများ ပေးအပ်ကြသည်။ လက်ပံတန်းမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံတွင် ယနေ့

ဖွင့်လှစ်သည့် ကုသဆောင်သစ်သည် အလျား ပေ ၁၂၀၊ အနံ ပေ ၆၀ ကျယ်ဝန်းပြီး စီမံကိန်းတန်ဖိုး ၄၆ ကုတ် ၅ သိန်း အကုန်အကျစုံ တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး လူနာဆောင်များ၊ ခွဲစိတ်ခန်းများနှင့် ဆေးပေးခန်းများ ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု
ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် သဲကုန်းမြို့နယ် အင်းမ တိုက်နယ်ဆေးရုံသို့ ရောက်ရှိ ကြပြီး ဆေးရုံအတွင်း အရေးပေါ်လူနာဌာန၊ လူနာဆောင်များ၊ ဓာတ်မှန်ဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်း၊ ခွဲစိတ်ခန်း၊ သားဖွားခန်း၊ ဆေးတိုက်တို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုပြီး လူနာများအား တွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားကာ ထောက်ပံ့ပေးမှုများ ပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် အင်းမ တိုက်နယ်ဆေးရုံမှ တိုက်နယ်ဆေးရုံနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများကို တွေ့ဆုံကာ တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည့်ဆည်းပေးပြီး ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများကို ချီးမြှင့်ပေးမှုများ ပေးအပ်သည်။

ဆက်လက်၍ ဝက်ပုတ် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနခွဲသို့ သွားရောက်၍ ပြင်လူနာဆေးကုသမှု၊ ဖိပွားခန်း၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်ခံခင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများကိုတွေ့ဆုံ၍ လိုအပ်ချက်များကို ပြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများကို ချီးမြှင့်ပေးမှုများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သိန်းငါးထောင် ကံထူးရှင်ကို ခြောက်ရက်အကြာတွင်ပင် အဆက်အသွယ်ရရှိခဲ့ပြီး ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်က ထိပေါက်သည်ကို မသိခဲ့

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၆
ပိုင်ရှင်ရာမရသည့် သိန်းငါးထောင် ကံထူးရှင်ကို ခြောက်ရက်အကြာတွင်ပင် အဆက်အသွယ်ရရှိခဲ့ပြီး ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ပင်လျှင် ထိပေါက်သည်ကို မသိခဲ့ကြောင်း အေးမြစိမ်းချမ်းသာသီဆိုင်မှ တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးက ပြောသည်။

မဟုတ်ဘူး။ နေပြည်တော်ဘက် ကျွန်တော် ကိုယ်စားလှယ်ဆီမှာ ထိုးတာ။ ရောင်းတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်က မနေ့က ထိတိုက်တယ်။ ဝတ်မနေ့က သူတိုက်တာ မတွေ့လိုက်ဘူး။ ကျွန်တော်တို့က အတင်ရှာခိုင်းနေတာ ပေါက်တဲ့ကံထူးရှင် တယ်သူနဲ့မှ အစား ထိုးပျံ့ရတယ်။ အဲဒီတော့ ရအောင်ရှာကြ ဆိုပြီးတော့ ကိုယ်စားလှယ်တွေကို ရှာခိုင်းတယ်။ ရှာခိုင်းတွေကတော့အထဲမှာ မနေ့ညက

က ခီနေမှသိသွားတာပါ"ဟု အေးမြစိမ်းချမ်းသာသီဆိုင်မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။ (၅)ကြိမ်ခြောက် အောင်ဘာလ ထိပျံ့ပွဲမှာ သိန်းငါးထောင်ကံထူးရှင် ရှာမရဘဲကံထူးမှ မရရှိခဲ့သည့်အတွက် အဆိုပါထိဆိုင်မှ ကိုယ်စားလှယ်များက ကံထူးရှင်အား ဆက်သွယ်မှုရရှိစေရန် လူမှုကွန်ရက်များ၌ မကြေညာကာ ရှာဖွေခဲ့ကြသည်။



မြောင်းမြမြို့၌ ဆောင်းနေကြကေပြည်မိရေးနှင့် ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိရေး နည်းပညာဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်

ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သော (၅)ကြိမ်မြောက် အောင်ဘာလထိပျံ့ပွဲတွင် အေးမြစိမ်းချမ်းသာသီဆိုင်ကြီးမှ ဆ-၅၈၀၈၈ ထိပေါက်သော သိန်းငါးထောင်ကံထူးရှင်ကို ရှာမရခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဇန်နဝါရီ ၆ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် တွေ့ရှိ သိရှိခြင်းဖြစ်ကာ ကံထူးရှင်မှာ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်မှ သက်လတ်ပိုင်းအရွယ် အမျိုးသားတစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဲဒီကံထူးရှင်ကတော့ သူအဲဒီ အိမ် အစောင့်ကြီးရောက်သွားတာ။ ပေါက်တဲ့ ကံထူးရှင်ကို ထိတိုက်ပြီးပြီလား။ ထိလက်မှတ် လေးပြပါဦး ပြောတာပေါ့။ ပေါက်တဲ့အထဲက သိန်းငါးထောင်မှာဖြစ်နေမယာ မသိဘူး ဆိုပြီး ကြည့်လိုက်တော့ အထိပျံ့ပွဲ အကုန်ပင် ဝမ်းသာသွားကြတာပဲ။ ထိုးထားတဲ့ကံထူးရှင်

"ကိုယ်စားလှယ်တွေ အကုန်လုံးကလည်း ပိုစိတ်ထွက်ပြီး အကုန်လုံးရှာကြတယ်။ ကိုယ်စားလှယ်တွေကလည်း ရအောင်ပြုကြ မယ်တဲ့။ ပေါက်တဲ့သူကို ငါတို့ တွေ့ရင် ဂထမ့်တွေမှတော့တော့ ပြုတာတွေ လုပ်ဖို့အကုန် လိုက်ရှာကြတာ။ ကျွန်တို့အကွဲက တွေ့တယ် ဗျာ အဲဒီပေါက်တဲ့အကွဲကကို မတွေ့ဘူးဖြစ်နေခဲ့တာ"ဟု အဆက်ပါ တာဝန်ရှိသူက ဆိုကာ သစ်တော်

ကျောက်တန်းမြို့နယ်၌ နေကြာဆီ စီမံကိန်းတင်သွင်းမှုများပေးအပ်



ကျောက်တန်း ဇန်နဝါရီ ၆
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သန့်လှိုင်ခရိုင် ကျောက်တန်းမြို့နယ်တွင် နိုင်ငံ စီးပွားဖြစ်တင်ရေး ရန်ပုံငွေကြီး နှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေသည့် ဆီထွက်သီးနှံ နေကြာစီမံကိန်းတင်သွင်းမှုများပေးအပ်ပွဲများ ပေးအပ်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်က ကျောက်တန်းမြို့ မှော်ဝန်းစေတီဝန်း၌ ကျင်းပသည်။ အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့

ကျောက်တန်းမြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဘုန်းခင်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး၊ ဦးမျိုးသန့်နှင့် ဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်သည်။ အခမ်းအနားတွင် ကျောက်တန်းမြို့နယ် တံတားမြို့ စစ်တော်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာ မြေကိုင်ကျေးရွာတို့မှ တောင်သူ ၄၂ ဦး၊ စိုက်ဧက ၆၅၀ အတွက် ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြောင်းမြမြို့၌ ဆောင်းနေကြကေပြည်မိရေးနှင့် ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိရေး နည်းပညာဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်
မြောင်းမြ ဇန်နဝါရီ ၆
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြောင်းမြမြို့ ကျိုဝါးစိုက်ပျိုးပညာရေးစောင့်ရှောက်ရေးနှင့် ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိရေးအတွက် ရုံးချုပ်နေကြာ စိုက်ပျိုးရေးပညာရှင် ငါးဦးတို့က မြောင်းမြခရိုင်နှင့် လပွတ္တာခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်း ၂၅ ဦးနှင့် တောင်သူ ၃၀ စုပေါင်း ၄၂ ဦးတို့ကို အရည်အသွေးကောင်း နေကြာမျိုးသန့်ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ပြုစုထိန်းသိမ်းမှု မြေအမျိုးအစားနှင့် မြေဩဇာ အသုံးပြုမှုနည်းစနစ်များ၊ နေကြာသီးနှံ၌ ကျရောက်တတ်သော အင်းဆက်ကိပ်ပိုးများ၊ ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိစေရန် လုပ်ဆောင်ရမည့် စိုက်ပျိုးရေးနည်းစနစ်များ၊ သီးနှံအကုန်ခံလိုက် စိုက်ပျိုးရေးစနစ်နှင့် သီးနှံပုံစံများအကြောင်းတို့ကို ပညာပေးဆွေးနွေးပွဲများ ပြုလုပ်သည်။

ထို့နောက် မြောင်းမြမြို့နယ် ကန်ကြီးကျေးရွာ တောင်သူ ဦးစိုးဝင်း၏ နေကြာစိုက်ခင်းနှင့် ဝါးခယ်မမြို့နယ် ကြားဖြူကျေးရွာ တောင်သူ ဦးဝင်းမိုး၏ နေကြာစိုက်ခင်းများသို့ သွားရောက်၍ လက်တွေ့ ကျင့်ဆောင်လေ့လာ၍ ဆွေးနွေးပညာပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(မြန်မာ့ဆက်)
ညီညွတ်မှုဖြင့် ရှေ့သို့ချီ ပြည်ထောင်စုရဲ့ ပန်းတိုင်ဆီ။

၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုကြီးထောင်စုတည်တံ့စိတ်ဖြူရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ့အားလုံးက ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (၂) တိုင်းပြည်တည်မြဲခေတ်အချမ်းအခြားနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို အပြည့်အဝရရှိစေရန်အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူ့ အာဏာတရား လက်တွဲကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (၃) တိုင်းရင်းသားပြည်သူ့အားလုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝပွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ့လူထု တစ်စုလုံးလုံးအားလုံးဝင်စား စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကော်မရှင်အဖြစ်ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ကုန်လုပ်ငန်းများနှင့် MSME အဖွဲ့အစည်း ကဏ္ဍတို့ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (၄) နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားရေးရည်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်ယူယောင်ပြုရေးနှင့် စားရေးစိုက်ပျိုးရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ့အားလုံးက ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (၅) ခေတ်မီစွမ်းဆောင်ရည်မြင့်တင်ရေးနှင့် နိုင်ငံတော်ဖြစ်ပေါ်လာရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့်ဝတ်ဒီမိုကရေစီစီမံအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးပေါ်ထွန်းလာရေး တိုင်းရင်းသားအားလုံး ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ရေး။



**စည်းလုံးခြင်းသည် အင်အား
ပြည်ထောင်စု၏ စွမ်းပကား။**

MSME ထုတ်ကုန် အရောင်းပြခန်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

“E-Market Platform ပေါ်ရှိ MSME ထုတ်ကုန်အရောင်းပြခန်း”တွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ ကုန်ကြမ်းများကို အခြေခံထုတ်လုပ်ထားသော MSME ထုတ်ကုန်များ ရောင်းချ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆
အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် MSME ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများအား ဈေးကွက်ပိုမိုကျယ်ပြန့်စွာ ရရှိလာစေရန်နှင့် Digital ဇန်နီတွင် လိုက်ပါဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ရည်ရွယ်၍ “E-Market Platform ပေါ်ရှိ MSME ထုတ်ကုန်အရောင်းပြခန်း” ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဖရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ကျိုင်းတုံရင်းဘုရားလမ်းနှင့် မင်းဓမ္မလမ်းတော်တို့ရှိ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဗဟိုဌာန၌ ကျင်းပသည်။



အခမ်းအနားသို့ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဗဟိုဌာနမှ ပူးတွဲအဖွဲ့ဝင်များ၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာချစ်သိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အေဂျင်စီနာယက၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးချုပ် ဒွန်းစိသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ ပြည်ထောင်စု သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရုံးများအသင်းချုပ်နှင့် ညီနောင်အသင်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ တိုင်းဒေသကြီးဌာနအဖွဲ့ဝင် တာဝန်ရှိသူများ၊ မိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ်တို့သည် E-Market Platform ပေါ်ရှိ MSME ထုတ်ကုန်အရောင်းပြခန်းသို့ သွားရောက် အခြေခံထုတ်လုပ်ထားသော MSME ထုတ်ကုန်များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။ (အပေါ်ယာပုံ)

အခမ်းအနားတွင် ပါဝင်ပြောရောင်းချသည့် MSME ထုတ်ကုန်များအားလုံးသည် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတွင် MSME လုပ်ငန်းရုံးများက ကိုယ်တိုင်တိုက်ရိုက်ချိတ်ဆက်ပေး၍ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း လက်လီလက်ကား ဝယ်ယူလိုသူများနှင့် တစ်ဆင့်ပြန်လည်ရောင်းချလိုသူများအနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အနှံ့မှ ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးသည့် ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း၊ ကုန်ပစ္စည်းများ၏ ဈေးနှုန်းသည်လည်း ပင်ရင်းဆိုင်များနှင့် ကွာခြားမှုမရှိဘဲ လက်လီလက်ကားဈေးများသည်လည်း ပြောင်းလဲမှုမရှိမည့် ဗဟုတင်ကြောင်း၊ ပြည်ပနိုင်ငံများမှ လာရောက်လည်ပတ်သည့် ဧည့်သည်များအနေဖြင့် မြန်မာ့ထုတ်ကုန်များကို တစ်စုတစ်စည်းတည်း တစ်နေရာတည်းတွင် ကြည့်ရှုလေ့လာခွင့်ရရှိစေပြီး အရည်အသွေးနှင့် ထုပ်ပိုးမှုကောင်းမွန်လှပသည့် မြန်မာ MSME ထုတ်ကုန်များကို နိုင်ငံတကာဈေးကွက်သို့ တက်ရောက်ရောင်းချနိုင်စေရန်အတွက် အစပြုသည့် မြေလှမ်းတစ်လှမ်းဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးအတွက် အထူးအလေးပေးဆောင်ရွက်နေသည့် MSME ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများကို အားပေးမြှင့်တင်နိုင်ခြင်းအားဖြင့် နိုင်ငံစီးပွားကို မြှင့်တင်နိုင်ကြပါစေ

ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယခုဖွင့်လှစ်သည့် MSME ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းအရောင်းပြခန်းတွင် ပြည်တွင်းလုပ်ငန်းရှင် ၁၇၅ ဦးမှ ထုတ်လုပ်သော ထုတ်ကုန်ပစ္စည်း ၉၀၆ မျိုးရှိ ခင်းကျင်းပြသရောင်းချသည့်ဖြစ်ရာ မည်သူမဆို လာရောက်လေ့လာကြည့်ရှု ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် အင်းစိန်မြို့နယ်ရှိ ဆေးဝါးစိုက် (အင်းစိန်) သို့ ရောက်ရှိပြီး ဆေးပြားနှင့် ဆေးတောင် ထုတ်လုပ်ရေး အလုပ်ရုံ၌ ဆေးပြားနှင့် ဆေးတောင်များ ထုတ်လုပ်နေသည့် လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်တို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် စက်ရုံအစည်းအဝေးခန်းမ၌ အရာထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဆေးဝါးစိုက် (အင်းစိန်) အနေဖြင့် အများပြည်သူလိုအပ်သော ဆေးဝါးများကို ထုတ်လုပ်ဖြည့်ဆည်းနေသည့် စက်ရုံဖြစ်၍ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို အလေးထားဆောင်ရွက်ရန်၊ ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ စတင်ပေါ်ပေါက်လာနိုင်ရန်အတွက် စက်ပစ္စည်းများ ပျက်စီးမှုရရှိစေရေးအတွက် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများကို အမြဲပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် လိုအပ်သော စက်အရန်ပစ္စည်းများကိုလည်း ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားပေးရန်၊ ဝန်ထမ်းများ၏ သက်သာချောင်ချိရေးကိစ္စရပ်များကို ဆောင်ရွက်ပေးရန် မှာကြားသည်။

မွန်လူပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများနှင့်အတူ Agro Future Myanmar Co., Ltd. သို့ ရောက်ရှိပြီး တစ်နှစ်လျှင် တစ်ကောင်စီ နိုင်ငံသို့ ထုတ်ကုန်ရောင်းချနိုင်သည့် ကောက်ပဲစိမ်းစက်များ ထုတ်လုပ်တပ်ဆင်နေမှုအခြေအနေတို့ကို အားပေးကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆
ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များ ဟားခါးဖြူတွင် -၂ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်၊ ကျောက်မဲဖြူတွင် -၁.၆ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်၊ တီးတိန်ဖြူတွင် ပြင်ဦးလွင်မြို့တွင် ၄ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်၊ ပုတားအိမြို့

ဟားခါးဖြူနှင့် မိုးကုတ်မြို့တွင် ၅ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်နှင့် လျှင်လင်မြို့နှင့် ပလမ်းမြို့ တို့တွင် ၆ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်စိတ်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မိုး/ဇေ

E-Market Platform ပေါ်ရှိ MSME ထုတ်ကုန်အရောင်းပြခန်းများ တာဝန်ရှိသူတို့၏ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ

ရန်ကုန်၊ ဇန်နဝါရီ ၆
 ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် မင်းဓမ္မလမ်းနှင့် ကျိုက်ပိုင်းဘုရားလမ်းထောင့်ရှိ MSME Center ခန်းမ၌ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနမှ ကြီးမှူး၍ အသေးစား အလယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် (MSME) ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများအား ဈေးကွက်ပိုမိုကျယ်ပြန့်စွာ ရရှိစေရန်နှင့် Digital စနစ်တွင် လိုက်ပါဆောင်ရွက်နိုင်ရန် E-Market Platform ပေါ်ရှိ MSME ထုတ်ကုန်အရောင်းပြခန်းများနှင့် ပွဲခမ်းအခန်းကို ဇန်နဝါရီ ၆ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပစာ အဆိုပါပြပွဲမှ MSME လုပ်ငန်းများ အချိန်အဟုန်ဖြတ်ကြိုပေးဆောင်ရွက်နေကြသည့် တာဝန်ရှိသူများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်တို့၏ ရင်တွင်းစကားသံများကို စုစည်းတင်ပြလိုက်ပါသည်။

ဦးသန်းဆွေ (စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်) ပါဝင်ပြီး ဆောင်ရွက်ပေးနေတာဖြစ်ပါတယ်။ ဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ ကလည်း MSME ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် လမ်းညွှန်ချက်နဲ့ အညီ ရှေ့ဆောင်လုပ်ဆောင်ရမယ့် လုပ်ငန်းစဉ်တွေအပေါ်မှာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာအောင် ရပ်စဲပေးဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးဝင်းမြင့်အောင် (သာဝတီထုတ်ကုန်လုပ်ငန်းရှင်) လွန်ခဲ့တဲ့နှစ် ၂၀ က အခု လုပ်ငန်းကို ဖျိုးဆောင်ခဲ့တာပါ။ အခုလို ထုတ်ကုန်ပြပွဲဆိုတာ

ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၂၂ ခုနှစ်မှာ စတင်ပြီး ကျွန်တော်တို့ MSME လုပ်ငန်းတွေက ထုတ်ကုန်တွေကို အွန်လိုင်းကနေ အားလုံးပေါ်ပေါ်ပြီး ရောင်းချဖို့ One Stop Service အနေနဲ့ E-Market Platform ကို တည်ထောင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ အွန်လိုင်းကနေ ဝယ်ယူသူများက မြေပြင်မှာ ရွေးချယ်ဝယ်ယူလိုတဲ့ ဆန္ဒတွေ၊ တောင်းဆိုတဲ့စာရိယာတာဝန်တွေကို E-Market Platform ပေါ်မှာ ရောင်းချနေတဲ့ လုပ်ငန်းရှင်တွေရဲ့ ထုတ်ကုန်များကို တစ်စိတ်စိတ်စည်းတည်း ပြသရောင်းချနိုင်ဖို့ Show room ကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ အွန်လိုင်းပေါ်က ရောင်းချနေတာ ၂၀၁၀ ခုနှစ်မှာ ၁၇ ဦးက ယနေ့မှာ ပြသရောင်းချတာပါ။ ထုတ်ကုန်အမယ်ပေါင်း ၉၀၀ ခန့် ရှိပါတယ်။

MSME လာ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်တဲ့နေရာမှာ အဓိကမာေးနှင်အားဖြစ်ပါတယ်။ လုပ်ငန်းကြီးတွေဆိုတာ မျိုးစုံသော မြေပြင်လွယ်ပြင်လွယ်လုပ်ဖို့ဆိုတာ ခက်ခဲမှုရှိပါတယ်။ MSME လုပ်ငန်းလေးတွေဆိုရင် မြေပြင်တာပြင်တာ လုပ်ဆောင်မှုမှာ လျန်မြန်လွယ်ကူပါတယ်။ လုပ်ငန်းကြီးတွေထက် အားသာတဲ့အချက်ပါ။ တိုင်းပြည်ရဲ့ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ကို MSME လုပ်ငန်းနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် နည်းပညာရေးရမလား၊ ဈေးကွက် ရှာဖွေပေးရမလား၊ ငွေကြေးအခန်း၊ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက် အခြားဘာတွေ အကဲအခံရနိုင်လား၊ ဒီအခက်အခဲတွေကို ကျွန်တော်တို့ ဝိုင်းဝန်းပြီး ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလိုက်တယ်ဆိုရင် MSME တွေက တကယ့်မှာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ MSME ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးလာတယ်ဆိုတာနိုင်ရဲ့ ထုတ်ကုန်ဖြန့်ဝေတာ လတာကြောင့် အခြားနိုင်ရဲ့ GDP တိုးတက်မြှင့်တင်ပေးနိုင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးမှာ MSME ကဏ္ဍတွေကို အားပေးမှုပေးဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ကိုယ်တိုင်



ဦးသန်းဆွေ

MSME မှာ Member ဝင်ပြီးတော့ နိုင်ငံတော်စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမှာ ဝိုင်းဝန်းပေးပါမိဆောင်ရွက်ဖို့ အားပေးပါတယ်။ ဦးမြင့်သိန်း (ထုတ်ကုန်အရောင်းပြခန်းရှင်) ကျွန်တော်က ငှက်ပျောလျှော်ကနေ အင်္ကျီ အိတ်၊ ဖိနပ်၊ ဝတ်စုံ ထုတ်လုပ်နေပါတယ်။ MSME နဲ့ ပြုစုတွေ့ လုပ်ငန်းတွေမှာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေတာ ရှိပါတယ်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးက ပြပွဲမှာ ကျွန်တော်ရဲ့ ထုတ်ကုန်တွေကို မိတ်ဆက်ပြသတာ ဖြစ်ပါတယ်။ လုပ်ငန်းရှင်အချင်းချင်း တွေ့ဆုံဆက်သွယ်မှု ရရှိစေတဲ့အပြင်



ဦးဝင်းမြင့်အောင်

ရွှေ့ဖို့တင်ထွင်ရတာဖြစ်တာကြောင့် ငွေကြေးလိုအပ်ချက် ရှိတယ်လို့ဆိုတာပါ။ ဒီနေ့ပွဲဟာ ပထမဆုံးစတင်မိတ်ဆက်တာ ဖြစ်မယ့်မိတ်ဆက်စာလေးကြာတာ များတယ်။ ပိုမိုကျယ်ပြန့်စည်တားဖို့ ဆိုရင် ပွင့်လင်းမြင်သာပြီး လုပ်ငန်းပုံစံ ပယ်ယူရောင်းဝယ်ခွင့်နဲ့ အများပြည်သူ လင်ထု သွားလာမှု အဆင်ပြေတဲ့ အခြေအနေတစ်ခုဆိုရင် ပယ်ယူမှု MSME များလာမှာပါ။ အခုလို MSME ထုတ်ကုန်တွေကို တစ်စိတ်စိတ်စည်းတည်း ပြသရောင်းချနိုင်တဲ့အတွက် နိုင်ငံတော်နဲ့ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနကို အထူးပဲ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။



ဦးမြင့်သိန်း

ရှိပါတယ်။ ကမ်းစော်ဆီဟာ အနာအကျက်မြဲပြီး အစာအိမ်အူလမ်းကြောင့်နဲ့ ပတ်သက်တာ အရေပြားပေါက် အနာတွေက အစပျောက်ကင်းပါတယ်။ သူတေသနပြုလုပ်ထားတာ မရှိမယပေးတာဆာသာမာတွေ ယုံကြည်စွာ သုံးစွဲနေတာ ရှိပါတယ်။ အခုလို ပြပွဲမှာ ပြသနိုင်ဖို့အတွက် ကူညီပေးတဲ့ ဦးစီးဌာနအဖွဲ့ကို အထူးကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ဒေါ်စင်စန္ဒာနီ (ခ)တော်စီ တိုင်းရင်းဆေးဆန်စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်းရှင်

MSME ထုတ်ကုန်တွေကို ပြည်တွင်းအားသုံးမှုအပြင် ပြည်ပကိုလည်း ပို့ချနိုင်ဖို့အတွက် ကျွန်တော်တို့ ပြည်ပသို့ အပို့ပို့မှု ပြည်ပသို့ ဝယ်ယူမှု ပြုလုပ်နိုင်ဖို့အတွက် အထူးပဲ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဦးလှကြည် (သာဘဝဆေးဖက်ဝင် ကမ်းစော်ဆီလုပ်ငန်းရှင်) ကျွန်တော်က တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးက လုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးပါ။ လွန်ခဲ့တဲ့ ၄ နှစ်က ထုတ်ကုန်ပြင်ပမှာ တိုင်းဒေသကြီးအနေနဲ့ ဆုရခဲ့ပြီး ဆုရတဲ့ကုန် ၁၀၀ မှာ ရွေးချယ်ခံရတဲ့ သဘာဝဆေးဖက်ဝင် ကမ်းစော်ဆီ ဖရုံဆီခက်ကြေးလိမ်းဆေးထုတ်ကုန်ကို ဒီနေ့မှာ ပြသတာပါ။ အခုလို ပြသခွင့်ရတဲ့အတွက် မိမိရဲ့ ထုတ်ကုန်ကို ပိုမိုသိရှိပြီး ကျွန်တော် သဘာဝထုတ်ကုန်ဖြစ်တာကြောင့် အာနိသင်ရှိရှိ သုံးစွဲချင်ပါတယ်။ ပြသခွင့်ရအောင် စီမံဆောင်ရွက်ပေးတဲ့ ဌာနဆိုင်ရာများနဲ့ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်မှာ FDA က ထောက်ခံချက်ရရှိပြီး ကျွန်တော်တို့ ထုတ်ကုန်အရောင်းပြခန်းတွေကို ထောက်ခံပေးခဲ့တာကြားတည်း ပြင်ဆင်နေပါတယ်။ ပထမတော့ နောက်တိုင်း ဒဏ်ကြောလိမ်းဆေး ဖရုံဆီထုတ်ပါတယ်။ တန်ဖိုးမြင့်အဖြစ် ဆောင်ရွက်ရအောင် အားပေးလှပေး ဆပ်ပြာထုတ်လုပ်ပြီး ဈေးကွက်ချဲ့ထွင်ဖို့လည်း



ဦးလှကြည်

E-Marketing ထုတ်ကုန်တွေကို ပြည်သူတွေသိပြီး ဈေးကွက်ကျယ်ပြန့်လာစေတဲ့ အကျိုးကျေးဇူးကိုလည်း ရရှိစေပါတယ်။ ငှက်ပျောက ထုတ်လုပ်လိုရတဲ့ ထုတ်ကုန်တွေကို မြို့ပေါင်း ၂၀ မြို့မှာ သင်တန်းပေးခဲ့ပြီးတော့ ယုံကြည်မှု တည်ဆောက်နေတဲ့ ကာလဖြစ်တဲ့အတွက် ၂၀၂၃ ခုနှစ်မှာ ကျယ်ပြန့်တဲ့ ဈေးကွက်တစ်ခုရအောင် ကြိုးစားနေပါတယ်။ ပြည်ပသို့ပို့ကုန်အတွက် ကျယ်ပြန့်တဲ့ ဈေးကွက်ရဖို့ဆိုရင် အချိန်တစ်ခု ယူရလိမ့်မယ်လို့ ထင်ပါတယ်။ ပိုပြီးကြိုးစားဖို့မှာပါ။ ငှက်ပျောလျှော်ကထုတ်တဲ့ ကုန်ပစ္စည်းတွေကို ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းနိုင်ငံနဲ့ ကမ္ဘောဒီးယားကို တင်ပို့ဖို့ စီစဉ်နေသွားပါတယ်။ ဂျပန်ဆိုင်လည်း နမူနာပစ္စည်းပို့ထားဖို့ပါ။ MSME လုပ်ငန်းရှင်တွေလိုအပ်နေတာက နည်းပညာနဲ့ ငွေကြေးပိုမိုပေးပါ။ နည်းပညာအားပေးရင် ပြည်ပကို ထိုးဖောက်ဖို့ တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်တွေ ထုတ်လုပ်ဖို့ မလွယ်ပါဘူး။ ဈေးကွက် ကျယ်ပြန့်ဖို့အတွက်



ဒေါ်စင်စန္ဒာနီ

ဦးလှကြည် (သာဘဝဆေးဖက်ဝင် ကမ်းစော်ဆီလုပ်ငန်းရှင်) ကျွန်တော်က တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးက လုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးပါ။ လွန်ခဲ့တဲ့ ၄ နှစ်က ထုတ်ကုန်ပြင်ပမှာ တိုင်းဒေသကြီးအနေနဲ့ ဆုရခဲ့ပြီး ဆုရတဲ့ကုန် ၁၀၀ မှာ ရွေးချယ်ခံရတဲ့ သဘာဝဆေးဖက်ဝင် ကမ်းစော်ဆီ ဖရုံဆီခက်ကြေးလိမ်းဆေးထုတ်ကုန်ကို ဒီနေ့မှာ ပြသတာပါ။ အခုလို ပြသခွင့်ရတဲ့အတွက် မိမိရဲ့ ထုတ်ကုန်ကို ပိုမိုသိရှိပြီး ကျွန်တော် သဘာဝထုတ်ကုန်ဖြစ်တာကြောင့် အာနိသင်ရှိရှိ သုံးစွဲချင်ပါတယ်။ ပြသခွင့်ရအောင် စီမံဆောင်ရွက်ပေးတဲ့ ဌာနဆိုင်ရာများနဲ့ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်မှာ FDA က ထောက်ခံချက်ရရှိပြီး ကျွန်တော်တို့ ထုတ်ကုန်အရောင်းပြခန်းတွေကို ထောက်ခံပေးခဲ့တာကြားတည်း ပြင်ဆင်နေပါတယ်။ ပထမတော့ နောက်တိုင်း ဒဏ်ကြောလိမ်းဆေး ဖရုံဆီထုတ်ပါတယ်။ တန်ဖိုးမြင့်အဖြစ် ဆောင်ရွက်ရအောင် အားပေးလှပေး ဆပ်ပြာထုတ်လုပ်ပြီး ဈေးကွက်ချဲ့ထွင်ဖို့လည်း

အတွက် စားသုံးသူအတွက် အဆင်ပြေစေတယ်။ အခုလို ပြပွဲခွင့်ရတဲ့ ပြသနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးတဲ့ အကြီးအကဲတွေအားလုံး၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနဲ့ FDA က ဆရာ ဆရာမတွေ အသင်းအဖွဲ့တွေအားလုံးကို ကျေးဇူးအထူးတင်ပါတယ်။ ဒေါ်စင်စန္ဒာနီ (ငှက်ပျောသီး) ငှက်ပျောမြေခွက်လုပ်ငန်းရှင်

ကျွန်မက ပြည်ပကမျိုးယုတ်သီးမွှေးငှက်ပျောသီးကို စက်မှုပြည်ပကို ရောင်းချကြောင်းကနေ ပြည်ပတိုင်း ပြီးတော့ ငှက်ပျောမြေခွက်မျိုးနဲ့လည်း ထုတ်ပါတယ်။ ငှက်ပျောအစိမ်းကြော်၊ အဖျည်ကြော်၊ ဖိကြမ်းကြော်ဆိုပြီးလည်း ထုတ်ပါတယ်။ ဖိလုပ်ပိုင်းက မျိုးယုတ်မှာ စက်ပျောတိုင်း ကျပေးအစားအစားနဲ့ နိုင်ငံခြားကို ပထမဆုံးပို့ချပြီး တင်ပို့တာပါ။ ကုန်စည်ပို့ဆောင်တဲ့အခါမှာ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနဲ့ သွားလာရေးကာလလည်း အရကြီးဖြစ်ပါတယ်။ ကုန်တိုက်မှာ စာပြင်သင်တန်းပေးပြီး ၅ တန်းထက် ဖြတ်သန်းနိုင်ဖို့အတွက် ကျွန်တော်တို့ သယ်ဆောင်ခြင်းတွေလည်း ရှိတယ်။ ငှက်ပျောမြေခွက်အားပေး အစားအစား ထားရှိတာဖြစ်တဲ့အတွက် လုပ်စိတ်အကဲအမတ်လည်း ရှိနေပါတယ်။ MSME လုပ်ငန်းတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ဆိုရင် လုပ်ငန်းရှင်နဲ့ ဌာနဆိုင်ရာ တိုက်ရိုက်လိက်တွေ လုပ်ဆောင်ပေးတဲ့ တောင်သူတွေ လုပ်ငန်းရှင်တွေနဲ့ အခုလို တွေ့ဆုံ တွက်တင်ပေးတာ ခါးမှာ လိုအပ်ချက်ကို တင်ပြဆွေးနွေးလို့ ရမှာပါ။ စိုက်ပျိုးရေးကို အမြဲခံစားရတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ မြေယာများစွာရှိနေတဲ့အတွက် တောင်သူတွေအနေနဲ့ စီးပွားဖြစ် လုပ်ငန်းတွေကို ပြောင်းလဲလုပ်ကိုင်သင့်တယ်။ စကားပွဲ မလေ့လာ တောင်

ကိုးရီးယားကို ငှက်ပျောသီးတင်ပို့တဲ့အခါမှာလည်း ကုန်စည်အစား မှု နိုင်ငံအစားအစား စီမံဆောင်ရွက်ဖို့နဲ့ အခု အညီအမျှအသွေးကောင်းတဲ့ ကုန်ကို တင်ပို့နိုင်ပြီးဟာ နိုင်ငံရဲ့ MSME ကိုလည်း အားပေးပေးတဲ့ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေ့ပွဲလုပ်ဆောင်ပေးတဲ့ အတွက် ပြည်သူသိသွားပြီး ပြည်ပသို့အောင် ဆက်လက် လုပ်ဆောင်ဖို့လည်း လိုပါတယ်။ အခုလို ကျင်းပပေးတဲ့တာကို အားပေးလှပေးတဲ့တာကို အားပေးလှပေးလို့ အထူးပဲ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ တွေ့ဆုံမေးမြန်း - ညီမိသူ (သတင်းစဉ်) စာတီ - ရဲလှိုင်

နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦး ပျဉ်းမနားမြို့နယ်အတွင်း သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးနှင့် ဒေသပွံ့ပြားရေးလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆ - နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦးသည် နေပြည်တော်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ၊ နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဒုတိယမြို့တော်ဝန်ဆောင်မှူး တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ရွှေချိုရပ်ကွက်အတွင်းရှိ (၆) လမ်းတံတား အနီးဝန်းကျင်နှင့် လိုက်ရောင်းတစ်လျှောက်တွင် သန့်ရှင်းသာယာရေးအတွက် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများမှ ဝန်ထမ်းများ တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ၊ ကြက်မြေဖျံတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များက စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

နေမှု၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ် အမှတ်(၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းဝင်းအတွင်း စက်မှု၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေး အထက်တန်းကျောင်းဆောင်သစ် (၁၄၀၀ ဂျ) RCC နှစ်ထပ်ကျောင်းဆောင်တည်ဆောက်နေမှုတို့ကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များကို ဖွဲ့စည်းသည်။ (ယာဝု) လို့နယ်က နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့သည် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် အမှတ်(၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းဝင်းအတွင်း ဖွင့်လှစ်ထားသည့် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် စက်မှု စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေး အထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ စိုက်ပျိုးထားသည့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်စိုက်ခင်းကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး သီးနှံအကန့်လိုက် စိုက်ပျိုးနည်းစနစ် (Strip Cropping) များကို စိုက်ပျိုးပေးပြီး စံပြုစိုက်ခင်းဖြစ်အောင် စိုက်ပျိုးကြစေလိုကြောင်း ဖွဲ့ကြားသည်။



လည်ပတ်နေမှု ရွှေ့ဒေါင်း ပံ့ပိုးပံ့လှယ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ပညာဝင်း အတွင်းရှိ တောင်သူများအား အထူးကျားအဖွဲ့အစည်းများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ တောင်သူများအား ပြောကြားပေးခဲ့ပြီး ရွှေသီးနှံအဆင့်မြှင့်တင်ရန် အတွက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး နှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(၂၁) ကြိမ်မြောက် တောင်သူနည်းပညာဆွေးနွေးပွဲတွင် “တောင်သူများပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သော မြေပြင်နှင့် နေကြာမျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ခြင်း” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆ - စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု ကနဏ္ဍတွင် တောင်သူနှင့် သူတော်သိများ အတွင်းအဖွဲ့ အထောက်အပံ့ အကူအညီအပေးရန် အတွက် အပြန်အလှန် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြစေရန် တောင်သူများနှင့် ပညာရှင်များ၊ သူတော်သိများ စဉ်ဆက်မပြတ် ထိတွေ့ ဆွေးနွေးနိုင်ကြစေရန် တောင်သူနည်းပညာဆွေးနွေးပွဲ (Farmers' Technical Forum)ကို အပတ်စဉ် ဝေနေ့နေ့တိုင်း ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေး ဝန်ဆောင်မှုဦးစီးဌာနနှင့် ကျင်းပလျက်ရှိသည်။



တောင်သူများ၊ စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့၊ မြေပြင်သီးနှံ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရာတွင် တောင်သူများလက်ရှိကျင့်သုံးနေသည့် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုကို သုတေသနပြု မှတ်တမ်းတင်ထားရန် Bench Marking လိုအပ်ပါကြောင်း စပါးအဖွဲ့၊ ဆီထုတ်သီးနှံများစိုက်ပျိုးရန် နေရာဒေသတွင် ကြေးမုံလွှာအဟာရ စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ သုတေသနများ၊ စပါးအဖွဲ့၊ မြေပြင်သီးနှံများ အပါအဝင် ယာသီးနှံများ အထွက်နှုန်း တိုးတက်စေရန်အတွက် တစ်ဗေ နှစ်လျှော့ချခြင်းဖြင့် သီးနှံအထွက်တိုးမြှင့်ရေးကို လေ့လာသုတေသနပြုရန် လိုအပ်ပြီး စိုက်ပျိုးမြေတွင် ဝီတောက်များ ပေါက်ပွားနေခြင်းကို စောင့်ရှောက်ပေးနိုင်ရန် အင်ဆက်ပေးရန် တောင်သူများ၏

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သော မြေပြင်နှင့် နေကြာမျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ခြင်း” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး သုတေသနဦးစီးဌာန ဆီထုတ်သီးနှံအဖွဲ့အစည်းနှင့် တွေ့ဆုံ၍ တောင်သူများအား ပြောကြားပေးခဲ့ပြီး ရွှေသီးနှံအဆင့်မြှင့်တင်ရန် အတွက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး နှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လှိုင်းနက် ဆွေးနွေးပွဲ တက်ရောက်လာကြသော တောင်သူလယ်သမားများက မိမိတို့ထုတ်လုပ်သည့် ထုတ်ကုန်များကို ကိုယ်တိုင်ရောင်းချရန်မည် ထောင်သုလုပ်သံသယများ ပေါ်ပေါက်လာစေလိုကြောင်းနှင့် ယင်းတို့၏ လယ်ယာလုပ်ငန်းနှင့် အဆက်အသွယ် ရှိနေပြီး တောင်သူများ၏ စားဝတ်ဖြတ်ဖြတ် (၂၁) ကြိမ်မြောက် တောင်သူနည်းပညာဆွေးနွေးပွဲ (Farmers' Technical Forum)တွင် “တောင်သူ

အက်တမ်အနေဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း လူမှုအကျိုးပြုလုပ်ငန်းတွင် ငွေကျပ် ၂၂၇၄ သန်း လျှာခြန်းခဲ့



နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆ - အက်တမ် (ATOM) အနေဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇွန်လလုပ်ငန်းစဉ်အား ဖြည့်ဆည်းရာတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလကုန်အထိ လူမှုအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများအတွက် စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၂၂၇၄ သန်းကို “ကတိမာသည်လုပ်ငန်းစဉ်ဆောင်ရွက်မှုအားဆီးပံ့” ဆောင်ပုဒ်ဖြင့် လျှာခြန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လုပ်ငန်းစဉ်များအတွက် မြန်မာ့ငွေကျပ် ၈၈၂ သန်းနှင့် ကျောင်းလေ့ကျောင်းရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာပေးပို့ပေးမှုများ ပါဝင်သည့် စာသင်ခန်းများ (ICT Lab) ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မြန်မာ့ငွေကျပ် ၇၂ သန်း မတည့်လျှာခြန်းခဲ့သည်။ ကျန်းမာရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ၂၄ နာရီ စိုက်ပျိုးမှု မရှိ အခဲဖုတ်လ်ဖိုနစ်ဖြင့် လူဦးရေ ၈၆၆၆၀ ဦးကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးနိုင်ခဲ့ကာ အထူးသဖြင့် တေးလ်ခေါင်းများသောဒေသများတွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆ - မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်းကချင်ပြည်နယ်၊ ရန်ကင်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်းနှင့် အရှေ့ပိုင်း)နှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့တွင် ညအပူချိန်များ အနည်းငယ်လျော့နည်းနိုင်ပါသည်။

တစ်လှေတည်းစီး တစ်ခရီးတည်းသွား ပြည်ထောင်စုသား သွေးချင်းများ တွဲထားလက်များ ခိုင်စေစာ။ မိုး/ခလ

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ ရောက်တဲ့အခါမှာ ဒေသခံတွေရဲ့ မကြည်ဖြူတာကြောင့် နေရာခံယူမှုတွေနဲ့ ကြုံတွေ့ခဲ့ရပါတယ်။ ဘက်လားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ဒုက္ခသည် စခန်းတွေက ဘက်လီတွေဟာ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံတည်းကို ရောက်ရှိလာကြတာ မဟုတ်ပါဘူး။ ဘက်လားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ဒုက္ခသည်စခန်းက ဘက်လီတွေဟာ သူတို့ဒေသမှာ သူတို့ဆန္ဒနဲ့ ကြွလာခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အင်ဒိုနီးရှားအောက်သွတ်

တော်မှ ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံကို အပြစ်ပုံချပြီးတော့ နိုင်ငံတကာက ထိထိရောက်ရောက် အရေးယူဖို့ ပြောဆိုလိုက်တာဟာ နိုင်ငံရေးအရ ရှည်လျားချက်ရှိလို့ လုပ်လိုက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကာယကံရှင်တွေသိ ဘက်လီတွေဟာ ဘက်လားဒေ့ရှ်နိုင်ငံရဲ့ မူလဓာတ်ဖြစ်ပါတယ်။ သမိုင်းကြောင်း ရှည်လျားပြီး ရှုပ်ထွေးမှုကုန်ခဲ့တဲ့ နိုင်ငံဘက်လီပြဿနာတွေကို ခေတ်အဆက်ဆက်အဖွဲ့အစည်းတွေက ပြောဆိုနေရပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ မွေးဖွားနေထိုင်ခဲ့တဲ့သူတွေ မရှိရင် မြန်မာနိုင်ငံ ဥပဒေတွေနဲ့ ကိုက်ညီရင် အချိန်ကြာတာဖြစ်ပါတယ်။ ဥပဒေအချက်အလက်တွေနဲ့မကိုက်ညီလို့ မြန်မာနိုင်ငံကို ပြန်လည်ဝင်မလာကြတာဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာ

နိုင်ငံအနေနဲ့ လူသားချင်းစာနာထောက်ထား လှူအဖွဲ့အစည်းအလေးထားပြီး နေရပ်စွန့်ခွာသွားတဲ့ ဘက်လီတွေကို မြန်မာနိုင်ငံ ဥပဒေတွေနဲ့အညီ ဘက်လားဒေ့ရှ် မြန်မာနစ်နိုင်ငံသဘောတူညီချက်နဲ့ စနစ်တကျပြန်လည်လုပ်ခံနိုင်ဖို့ တစိုက်မတ်မတ် အဆင်သင့်ပြင်ဆင် လုပ်ကိုင်ပေးထားပါတယ်။ သူ့အကြောင်းနဲ့သူ သူ့သဘောဆန္ဒနဲ့သူ ရောက်မလာတာကတော့ ကာယကံရှင်တွေကိုယ်တိုင်ပဲ သိနိုင်ပါတယ်။ အခက်စွမာ သူတို့နှစ်သက်တဲ့ သူတို့ကို ကယ်တင်ဆောင်ရွက်ပေးဖယ်ထင်တဲ့ သူတို့ရဲ့ ဂုဏ်းအိမ်နဲ့ ဘာသာဆက်စပ်တဲ့ အသိုက်အနားတွေဆီကို သွားကြတာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီလို သွားရောက်ကြတာဟာ မြန်မာနိုင်ငံ ဖယောဝိုဏ်းမျှပေးပေးတဲ့အခါမှာပဲ အဲဒီဘက်လီတွေ အသိဆုံးဖြစ်ပါတယ်။ အခုတော့ အင်ဒိုနီးရှားအောက်သွတ်တော် ပါပီမန်များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေအေးကူစီ ခုတ်ယူပို့ဆောင်ပေး ပြောလိုက်တဲ့စကားဟာ ဘက်လီအရေးကို အကြောင်းပြပြီး မြန်မာနိုင်ငံပြည်ထောင်စုကို တစ်သက်သက် ဝင်ရောက်စွက်ဖက်လိုက်တာ ထင်ရှားပါတယ်။ နေရပ်စွန့်ခွာကြတဲ့ ဘက်လီအရေးဟာ အမှန်ဖြစ်နေတာမဟုတ်ပါဘူး။ အဲဒီအဆက်ဆက် ပေါ်ပေါက်နေတဲ့အရေးဟာ ဖြစ်ပါတယ်။ နေရပ်စွန့်ခွာ တရားမဝင် ရွှေ့ပြောင်းခိုလှုံသူတွေကို စွဲစွာ ကွေ့ပေါက် နိုင်ငံအတော်များများမှာ ဖြစ်နေတာကို တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

သမိုင်းမှာ မြန်မာနိုင်ငံက ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့တာကို မထောက်ထားဘဲ အပြစ်ပုံချ ဖိစားပေးတာပိုမိုနေတဲ့ သူတို့လက်ထဲမှာ နိုင်ငံတကာဖွဲ့စည်းပေးတဲ့ အဆင့်အတန်းမြင့်မြင့် စိတ်ဓာတ်က အောက်တန်းကျနေတာ ပေါ်လွင်နေပါတယ်။ ဘက်လီတွေဟာ ခေတ်ဆိုင်ရာလူတန်းမြန်မာနိုင်ငံက စေတနာရှင်တွေ ကူညီခဲ့ပေးဖယ် မြန်မာနိုင်ငံအကဲအမြစ်နေချိန်မှာ ပြန်လည်မကူညီဘဲ အခက်အယူကပ်ပေးတာဟာ သူတို့လိုလုပ်လုပ်လို့ ဆိုလိုချင်ပါတယ်။ နေရပ်စွန့်ခွာသွားတဲ့ ဘက်လီတွေ ပြန်လည်လက်ခံယူပေးတဲ့အခါမှာ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ပေးတဲ့ အခါမှာလည်း ဓာတ်တူသားအချင်းချင်းဖြစ်လျက်နဲ့ ထပ်ထပ်ထင်ထင်ထိထိရောက်ရောက် ဘာမှကူညီခဲ့တာလည်းမရှိပါဘူး။ ဓာတ်တူသားတွေကို အသုံးပြုပြီး နိုင်ငံရေးအမြတ်ထုတ်ဖို့ ကြိုးစားနေတဲ့ လူစုတွေကို ခေတ်ဆိုင်ရာလူစုက ကျော်လွန်ပြီး စင်ပိုင်ရောက်နေတဲ့ကာလ ဖြစ်ပါတယ်။ ခေတ်ဆိုင်ရာလူစု မြန်မာနိုင်ငံက ကူညီခဲ့တာတွေကို မသိကျိုးကျွန်ပြုပြီး သူတို့ စင်ပိုင်ရောက်လာတဲ့အခါမှာ မြန်မာနိုင်ငံက ကျေနပ်စရာတွေကို ချေဖျက်ပစ်ဖယ်ဆိုရင် နေရာခံပေးချိန်မှာ သမိုင်းတစ်ပတ်လည်လိမ့်မယ်လို့ သတိပေးချင်ပါတယ်။

※ ဘက်လီတွေဟာ ဘက်လားဒေ့ရှ်နိုင်ငံရဲ့ မူလဓာတ်ဖြစ်ပါတယ်။ သမိုင်းကြောင်း ရှည်လျားပြီး ရှုပ်ထွေးမှုကုန်ခဲ့တဲ့ နိုင်ငံဘက်လီပြဿနာတွေကို ခေတ်အဆက်ဆက် အစိုးရတွေက ပြောဆိုနေရပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ မွေးဖွားနေထိုင်ခဲ့တဲ့သူ တွေမှန်ရင် မြန်မာနိုင်ငံ ဥပဒေတွေနဲ့ ကိုက်ညီရင် အချိန်မရွေး လက်ခံဖို့အသင့် ရှိပါတယ်။ ဥပဒေအချက်အလက်တွေနဲ့ မကိုက်ညီလို့ မြန်မာနိုင်ငံကို ပြန်လည်ဝင်မလာကြတာဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ လူသားချင်းစာနာထောက်ထား လှူအဖွဲ့အစည်းကို အလေးထားပြီး နေရပ်စွန့်ခွာသွားတဲ့ ဘက်လီတွေကို မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ဥပဒေတွေနဲ့အညီ ဘက်လားဒေ့ရှ် မြန်မာ နစ်နိုင်ငံသဘောတူညီချက်နဲ့ စနစ်တကျပြန်လည်လုပ်ခံနိုင်ဖို့ တစိုက်မတ်မတ် အဆင်သင့် ပြင်ဆင်လုပ်ကိုင်ပေးထားပါတယ်။ သူ့အကြောင်းနဲ့သူ သူ့သဘောဆန္ဒနဲ့သူ ရောက်မလာတာကတော့ ကာယကံရှင်တွေကိုယ်တိုင်ပဲ သိနိုင်ပါတယ်။

ယုတ်ညံ့တဲ့လူစုပဲ အဲပေမယ့် ဘက်လီအရေးနဲ့ ပတ်သက်လာရင် မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် ပုံပြုချက် အကြီးကြီးမိမိအားပေးနေကြတာကို ကုသမဂ္ဂကအစ အိမ်ထိုင်စီမံနိုင်တဲ့အထိ အလုပ်တစ်ခုဆိုတာကို တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံအနေနဲ့ကတော့ ဓာတ်တူသား အချင်းချင်းဖြစ်တယ်ဆိုပေးဖယ် သူတို့ရဲ့ နိုင်ငံရေး

နိုင်ငံရေး လူမျိုးရေးရောဂါတွေချက်ကို ရှေ့တန်းတင်ပြီး မိမိနိုင်ငံအပေါ် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့တဲ့ ကျေးဇူးတရားကို ချေဖျက်တတ်တဲ့ အင်အားကြီး နိုင်ငံကြီးဖြစ်ပေးတဲ့ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံကတော့ အပြစ်အလွန်ပေးဖယ် အတွင်းသရုပ်ပုံနေတဲ့ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံအနေနဲ့ကတော့ ဓာတ်တူသား ရွံရှာဖွယ်နိုင်ငံမျိုးဖြစ်တယ်လို့ ပြောလိုက်ချင်ပါတယ်။

လွမ္မတ္တာ ဖြိုနယ်၍ ကျေးရွာချင်းဆက် ကျောက်ချောလမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်

လွမ္မတ္တာ ဇန်နဝါရီ ၆ ရော့ဝတ်တိုင်းဒေသကြီး လွမ္မတ္တာမြို့နယ်၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် တိုင်းဒေသကြီး ငွေလုံခြုံရေးရန်ပုံစံဖြင့် လွမ္မတ္တာမြို့နယ် အကျုံးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည့် လွမ္မတ္တာ-မြောင်းမြကားလမ်းမှ ဉာဏ်ကွင်း (ကံရွာ) သို့ ဆက်သွယ်သောလမ်း ကျောက်ချောလမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်) မှ စစ်ဆေးရေးအရာရှိရုံးမှ ဦးစီးခေါင်းတွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်တွင် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး၍ လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

အဆိုပါ လွမ္မတ္တာ-မြောင်းမြကားလမ်းမှ ဉာဏ်ကွင်း (ကံရွာ) သို့ ဆက်သွယ်သောလမ်း ကျောက်ချောလမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းသည် ဆင်တပ် ၀/၄ ဒဿမ မိုင်၊ အကျယ် ၁၄ ပေ ရှိပြီး ရန်ပုံငွေကျပ် ၁၂၃ ဒဿမ ၀/၆၅ သန်းဖြင့် လွမ္မတ္တာမြို့နယ် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသောလမ်းဖြစ်သည်။ ကျေးရွာအုပ်စုလေးအုပ်စု၊ ကျေးရွာ ၁၅ ရွာ၊ အိမ်ခြေ ၁၅၇၈၊ လူဦးရေ ၆၂၁၁ ဦး အား အကျိုးပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အဆိုပါကျေးရွာများရှိ ကျေးလက်နေပြည်သူများအတွက် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနှင့် ဒေသထွက် ကုန်စည်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးတို့အတွက် အဆင်ပြေလွယ်ကူစေပြီး ရာသီမရွေးသွားလာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



ခရိုင် (မြန်/ဆက်)

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၌ သုံးလအတွင်း အငြိမ်းစားဝန်ထမ်း ၉၀၀၀ နီးပါးအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်

မကွေး ဇန်နဝါရီ ၆ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ နိုင်ငံဝန်ထမ်းပင်စင်စားများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်းနှင့် စားသောက်ကုန်များ ထောက်ပံ့ပေးခြင်းကို ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်က မကွေးမြို့၊ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကွင်းစုရာ တိုင်းဒေသကြီးအဖွဲ့ချုပ် ဦးတင်လွင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက နိုင်ငံဝန်ထမ်းပင်စင်စားများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုကို ကြည့်ရှုသွားပေးသည်။

တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အငြိမ်းစားဝင်နိုင်ငံဝန်ထမ်းများအား ဆေးကုန်များတွင် အပတ်စဉ် ဗဟုသုတပေးတိုင်း ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးခြင်း၊ ကုသပေးခြင်း၊ လွှဲပြောင်းပေးခြင်း၊ စုပေါင်း ထိုးနှံခြင်း

လေ့ကျင့်ခန်းပြုလုပ်ခြင်း၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ဆောက်တိုဘာမှာ စ၍ အငြိမ်းစားဝန်ထမ်း ၉၀၃၀ ဦးအား ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှု ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် သွေးချွန်၊ ဆီးချွန်ရောဂါနှင့် ပတ်သက်၍ ၁၂၀၅ ဦးအား ကုသပေးခြင်းနှင့် လေးဦးအား ညွှန်ဖို့ပေးခြင်း၊ သွေးတိုးရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ ၂၃၅၂ ဦးအား ကုသပေးခြင်းနှင့် ၁၁ ဦးအား ညွှန်ဖို့ပေးခြင်း၊ နှလုံးရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ ၄၆၆ ဦးအား ကုသပေးခြင်းနှင့် ၀/၆၂၅ ဦးအား ညွှန်ဖို့ပေးခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့အပြင် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ

အငြိမ်းစား နိုင်ငံဝန်ထမ်း ၅၂၆၄၅ ဦးအား တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် စားသောက်ကုန်များ ထောက်ပံ့ပေးမည် ဖြစ်ကာ ယခု မကွေးမြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များရှိ အငြိမ်းစား နိုင်ငံဝန်ထမ်း ၂၄၀၀ အား ဆန်းဆေး ကုသပေးမှုများ ထောက်ပံ့ပေးခြင်း ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုများလည်း တာဝန်ရှိသူများက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဝန်ကြီးများ တာဝန်ရှိသူများက နိုင်ငံဝန်ထမ်းပင်စင်စား တစ်ဦးလျှင် ဆန်တစ်ပြည်၊ ဆီ ၁၀ ကျပ်သား၊ ကုလား ၁၀ ကျပ်သားကို ထောက်ပံ့ပေးမည် ခဲ့ကြောင်း၊ အောင်ကို (မြန်/ဆက်)

မုံရွာခရိုင်၌ ယခုနှစ် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီတွင် ဆောင်းနှမ်း ကေ ၆၆၀၀၀ ကျော် စိုက်ပျိုးပြီးစီး

မုံရွာ ဇန်နဝါရီ ၆ အောက်တိုဘာလမှတောင်စိုက်ပျိုးခြင်း ခဲ့ရာ ယခုအထိ ၆၆၄၁၄ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးစီးပြီး ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီနှစ် မုံရွာခရိုင်မှာ ဆောင်းနှမ်း ၆၆၄၁၄ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးပါပြီ။ ဆက်လက် စိုက်ပျိုးလျက်ရှိပါတယ်။ အထွက်နှုန်းကောင်းမွန်ဖို့ GAP နည်းစနစ်တွေနဲ့ စိုက်ပျိုးဖို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်” ဟု ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနက

ပြောသည်။

မုံရွာခရိုင်အတွင်း မြို့နယ်အလိုက် ဆောင်းနှစ်စိုက်ပျိုးပြီးစီးမှုအနေဖြင့် မုံရွာမြို့နယ်တွင် ၁၂၅၅၅ ဧက၊ ချောင်းမြို့နယ်တွင် ၁၂၅၅၅ ဧက၊ ဘုတလင်မြို့နယ်တွင် ၁၄၅၅၅ ဧက ရှိပြီး အထွက်နှုန်းကောင်းမွန်ဖို့ GAP နည်းစနစ်များ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း သိရသည်။

နှမ်းစိုက် တောင်သူများအား ဆောင်းနှမ်းစိုက်ပျိုးစိုက်ပျိုးနိုင်ရေး၊ စိုက်ပျိုးသည့်နည်းစနစ်၊ GAP နည်းစနစ်များဖြင့် စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး၊ မျိုးကောင်းမြို့နယ်သန့်များ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး၊ အထွက်နှုန်းကောင်းမွန်သည့်မျိုးစေ့ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး အတွက် ခရိုင်/မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနက အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ခရိုင် (မြန်/ဆက်)

ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်အတွင်း အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဖော်ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည့် ပဒေသာတံဆိပ် မုန့်ကြွပ်လုပ်ငန်း

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းခရိုင် ပျော်ဘွယ်မြို့နယ် လမ်းမတော်လမ်း ရွှေပြည်ရန်အောင်ရပ်ကွက်ရှိ ပဒေသာမုန့်ကြွပ်လုပ်ငန်း၏ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးမှုနှင့် ဒေသခံများအား အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးနိုင်မှု အခြေအနေကို ပြည့်သူများသိရှိစေရန် မုန့်ကြွပ်လုပ်ငန်းမှ ဦးတင်ရွှေ၏သား ဦးတင်မောင်ထွန်း အား သွားရောက် တွေ့ဆုံမေးမြန်းထားမှုကို ဖော်ပြလိုက်ရပါသည်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း - စခန်းစန်းကြူ
ဓာတ်ပုံ - မင်းမင်းထွေး(ပျော်ဘွယ်)

- မေး။ ။ ပဒေသာမုန့်ကြွပ်လုပ်ငန်း ဓာတ်တည်ထောင်ဖြစ်ပုံကို ရှင်းပြပေးပါ။
- ဖြေ။ ။ ပဒေသာမုန့်ကြွပ်လုပ်ငန်းကို ၁၉၆၇ ခုနှစ်ကတည်းက ဘိုးဘွားများလက်ထက်မှာ ရွှေဥဒေါင်းအမည်နဲ့ ဓာတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာမှ လက်ရှိဒီသားစုသားသမီး၊ မြေးတွေလက်ထက်မှာ ပဒေသာအမည်နဲ့ ထပ်မံတိုးချဲ့လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လာတာ ဖြစ်ပါတယ်။
- မေး။ ။ လက်ရှိဈေးကွက်ဝယ်ယူမှုရှိနိုင်အောင် ထုတ်လုပ်ထားတဲ့ မုန့်အမျိုးအစားကို သိပါရစေ။
- ဖြေ။ ။ မုန့်ကြွပ်ထုတ်လုပ်မှုအနေနဲ့ အမျိုးအစားအားဖြင့် နို့မုန့်ကြွပ်၊ ထောပတ်မုန့်ကြွပ်၊ ဆီးချိုသမား စားတဲ့မုန့်ကြွပ်၊ မုန့်ကြွပ်ခြောက်၊ ကြိတ်သားဘီးကပ်မုန့်ကြွပ်၊ မုန့်ကြွပ်ချောင်းဆိုပြီး ခြောက်မျိုး ထုတ်လုပ်ရောင်းချပေးပါတယ်။
- မေး။ ။ လက်ရှိဈေးကွက်အတွင်း ရောင်းချပေးရာမှာ မုန့်အမျိုးအစားအလိုက် ဈေးနှုန်းလည်း သိပါရစေ။
- ဖြေ။ ။ လက်ရှိ ဈေးကွက်မှာရောင်းချပေးတာက ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်အတွင်းမှာလမ်းမတော်မှာ ဆိုင်ခန်းဖွင့်လှစ်ပြီး ရောင်းချပေးပါတယ်။ မုန့်အမျိုးအစားအလိုက် ဈေးနှုန်းကတော့ နို့မုန့်ကြွပ်တစ်ထုပ် ၆၅၀၀၊ ထောပတ်မုန့်ကြွပ်တစ်ထုပ် ၆၅၀၀၊ ဆီးချိုသမားစားတဲ့ မုန့်ကြွပ်တစ်ထုပ် ၆၅၀၀၊ မုန့်ကြွပ်ခြောက်တစ်ထုပ် ၆၅၀၀၊ ဘီးကပ်မုန့်ကြွပ်တစ်ထုပ် ၆၅၀၀၊ မုန့်ကြွပ်ချောင်း(သော) တစ်ထုပ် ၆၅၀၀ နဲ့ ရောင်းချပေးပါတယ်။
- မေး။ ။ ဘယ်လိုကုန်ကြမ်းပစ္စည်းတွေကို အသုံးပြုတာလဲ၊ ပြုလုပ်ပုံအဆင့်ဆင့်ကို ပြည့်သူတွေသိရှိစေဖို့ မျှဝေပေးစေချင်ပါတယ်။
- ဖြေ။ ။ ကုန်ကြမ်းတွေကတော့ ဂျုံ၊ သကြား၊ ကြက်ဥ၊ မုန့်နို့၊ ထောပတ်၊ ဆီးချိုမုန့်၊ ပုစွန်၊ စတာတွေကို အဓိကထားပြီး

အသုံးပြုရပါတယ်။ မုန့်ကြွပ်ပြုလုပ်ပုံ အဆင့်ဆင့်ကတော့ မုန့်ပွစေ့ကို ညှစ်ပြီးပိုင်းကတည်းက အလျင်အမြန်ရပါပါတယ်။ ဂျုံ ၁၅ ဝိသားလုပ်မယ်ဆိုရင် အဲဒါနဲ့ လိုက်ဖက်တဲ့ သကြား၊ ကြက်ဥ၊ ထောပတ်၊ မုန့်နို့စတာတွေကို အမျိုးကျ အမျိုးကျ အပေးရပါတယ်။ အမျိုးအစားမတူတဲ့ အတွက် ရောင်စုံပုံစံလည်း မတူပါဘူး။
ပြီးလို့ရုံရုံ ဂျုံအပါအဝင် ရောင်စုံပြီးသမျှကို မုန့်မွှေတဲ့ဆံ့မှာ မွှေရပါတယ်။ အဲဒီအခါမှာ မုန့်သားရလာပါတယ်။ ရလာတဲ့မုန့်သားတွေကို လုပ်သားတွေက သတ်မှတ်ထားတဲ့ ပုံစံဖြစ်တဲ့ မုန့်ကြွပ်ချောင်း၊ မုန့်ကြွပ်ခြောက်၊ ဘီးကပ်ပုံစံ စတာတွေကို လုံးဖြတ်ပြီး မီးဖိုတဲ့ထဲမှာ လုပ်ပန်းပေါ် စီစီရိုရို တင်ပေးရပါတယ်။ မုန့်သားပွလာပြီးဆိုင်တော့ မီးဖိုမှာရုံတဲ့ လုပ်သားက အဲဒီမုန့်လုပ်ပန်းတွေကို မီးဖိုထဲမှာ အချိန်ခဏကြာ ထည့်ကင်ပေးရပါတယ်။ အချိန်ခဏကြာပြီးနောက်မှာ မုန့်ကြွပ်အစိုကို ရရှိလာပါတယ်။ ရရှိလာတဲ့ မုန့်ကြွပ်အစိုကို လုပ်သားတွေက တစ်ခုချင်းနီ မြဲနီနွားပေးရပါတယ်။ ပြန်နွားလို့ရလာတဲ့ မုန့်ကြွပ်အစိုကို မီးကင်တဲ့ လုပ်ပန်းပေါ်မှာတင်ပြီး မီးကင်တဲ့မီးဖိုမှာ မုန့်ကြွပ်ဖြစ်စေအတွက် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ရပါတယ်။
မုန့်ကြွပ်အစိုရရှိတဲ့အတွက် အသုံးပြုရတဲ့ မီးဖိုနဲ့ မုန့်ကြွပ်ဖြစ်စေမီးကင်တဲ့ မီးဖိုနှစ်ခုက ကွာခြားမှုရှိပါတယ်။ အပူပေးမှုနှုန်းမတူပါဘူး။ အသုံးပြုပုံချင်းလည်း မတူပါဘူး။ မုန့်ကြွပ်ရလာပြီးဆိုင်ရင် ရောင်းချဖို့အတွက် လုပ်သားတွေက ထုပ်ပိုးမှုတွေ လုပ်ဆောင်ရပါတယ်။ ပြီးရင် မုန့်ထည့်တဲ့ ကတ်ပုံတွေထဲကိုထည့်ပြီး သက်ဆိုင်ရာ ဈေးကွက်တွေကို ရိုဆောင်ပေးရပါတယ်။

မေး။ ။ မုန့်တိုက်မှ တစ်နေ့ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချမှု အခြေအနေနဲ့ အဓိကဘယ်လို နေရာတွေကို တင်ပို့ရောင်းချနေသလဲဆိုတာ သိပါရစေ။

ဖြေ။ ။ တစ်နေ့ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချမှုအနေနဲ့ မုန့်ကြွပ်ထုပ်ရေ ၁၀၀၀ မှ ၁၅၀၀ ကြားကို ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးလျက်ရှိပြီး အဓိကတော့ ပျော်ဘွယ်မြို့ရဲ့ အမှတ်တရလက်ဆောင်



မုန့်တစ်ခုအနေနဲ့ ထုတ်လုပ်ရောင်းချပေးတာပါ။ ဒေသခံမြို့သူမြို့သားတွေ ခရီးသွားတဲ့အခါ မိမိဒေသရဲ့ လက်ဆောင်မုန့်တစ်ခုအဖြစ် ဝယ်ယူသွားကြတာပါ။ နောက်ပြီး မြို့ကိုရောက်ရှိလာကြတဲ့ ခရီးသွားပြည်သူတွေလည်း လက်ဆောင်မုန့်အနေနဲ့ လာရောက်ဝယ်ယူကြတာပါ။ ပျော်ဘွယ်မြို့အပြင် သီးခြားနေရာတွေဖြစ်တဲ့ အောင်ပန်း၊ ကလေး၊ တောင်ကြီး၊ ရွှေညောင်၊ ရမည်းသင်း၊ တပ်ကုန်း၊ ပျဉ်းမနား၊ တောင်ငူ၊ ဖြူး၊ ပဲခူး၊ ရန်ကုန်မြို့တွေမှာပါ မုန့်ဆိုင်အရောက် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးလျက် ရှိပါတယ်။

မေး။ ။ မုန့်ကြွပ်လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှုအတွက် ဝန်ထမ်းဦးရေဘယ်လောက်ရှိပါလဲ။

ဖြေ။ ။ မုန့်ကြွပ်လုပ်ငန်းမှာတော့ ဝန်ထမ်းဦးရေ အမျိုးသားအမျိုးသမီး စုစုပေါင်း ၄၀ ရှိပါတယ်။

မေး။ ။ ကိုယ်ပိုင်လုပ်ငန်းလေးကနေစတင်ပြီး MSME လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဖြစ်အောင် အသားစား စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ထားရှိဖို့လည်း သိပါရစေ။

ဖြေ။ ။ ပုဂ္ဂလိကစက်မှုလုပ်ငန်းမှတ်ပုံတင်အမှတ် မတလ/လတ်/၂၂၈၁ ဖြစ်ပါတယ်။
ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်ရှိ ဒေသခံစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းများအနက် မုန့်ကြွပ်လုပ်ငန်းသည် မိသားစုဝင်ငွေတိုးပွားရေး၊ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း ဖန်တီးနိုင်ရေးနှင့် နိုင်ငံတော်စီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူဖြစ်သည့် လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါသည်။ ။

“ တစ်နေ့ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချမှုအနေနဲ့ မုန့်ကြွပ်ထုပ်ရေ ၁၀၀၀ မှ ၁၅၀၀ ကြားကို ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးလျက်ရှိပြီး အဓိကတော့ ပျော်ဘွယ်မြို့ရဲ့ အမှတ်တရလက်ဆောင် မုန့်တစ်ခုအနေနဲ့ ထုတ်လုပ်ရောင်းချပေးတာပါ။ ဒေသခံမြို့သူမြို့သားတွေ ခရီးသွားတဲ့အခါ မိမိဒေသရဲ့ လက်ဆောင်မုန့်တစ်ခုအဖြစ် ဝယ်ယူသွားကြတာပါ။ နောက်ပြီး မြို့ကိုရောက်ရှိလာကြတဲ့ ခရီးသွားပြည်သူတွေလည်း လက်ဆောင်မုန့်အနေနဲ့ လာရောက်ဝယ်ယူကြတာပါ။ ပျော်ဘွယ်မြို့အပြင် သီးခြားနေရာတွေဖြစ်တဲ့ အောင်ပန်း၊ ကလေး၊ တောင်ကြီး၊ ရွှေညောင်၊ ရမည်းသင်း၊ တပ်ကုန်း၊ ပျဉ်းမနား၊ တောင်ငူ၊ ဖြူး၊ ပဲခူး၊ ရန်ကုန်မြို့တွေမှာပါ မုန့်ဆိုင်အရောက် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးလျက်ရှိပါတယ်။”



ထုပ်ပိုးပြီးသော မုန့်များကို ဆိုင်ပေါ်တွင် ရောင်းချနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။



မုန့်လုပ်ပုံစံခွက်အတွင်း အစီအစဉ်ထည့်ထားသော မုန့်အစုံများ။

ပြင်းထန်သည့်မတော်တဆမှုဖြစ်ပွားပြီးနောက် အလက်စကာလေကြောင်းလိုင်းမှ ဘိုးအင်း ၇၃၇ - မက်စ် ၉ အက်စ် လေယာဉ်များ ပြေးဆွဲရပ်ဆိုင်း

ဆန်ဖရန်စစ္စကို ဇန်နဝါရီ ၆
အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အေအိုဂျီဂြိုဟ်ပြည်နယ်
ပေါလ်နန်း၌ ပြင်းထန်သည့်မတော်တဆမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး
ပြီးနောက် အလက်စကာလေကြောင်းလိုင်းသည်
၎င်းတို့လေကြောင်းလိုင်းပိုင် ဘိုးအင်း ၇၃၇ - မက်စ်
၉ အက်စ် လေယာဉ် ၆၅ စင်းစလုံးကို စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု
ပြုလုပ်ရန်အတွက် ယာယီရပ်နားထားမည်ဟု ဇန်နဝါရီ
၅ ရက် ညပိုင်းကကြေညာခဲ့သည်။
အလက်စကာလေကြောင်းလိုင်းပိုင် ဘိုးအင်း
၇၃၇ - မက်စ် ၉ အက်စ်သည် အမြင့်ပေ ၁၆၀၀၀ တွင်
လေယာဉ်ကိုယ်ထည် ပြုပြင်ဆင်ပေးကုသမှုကိုလုပ်ဆောင်
ခဲ့သည်။ အဆိုပါလေယာဉ်သည် ကယ်လီဖိုးနီးယားရှိ
အွန်တောရီယိုသို့ ဦးတည်သွားနေကြောင်းဖြစ်ပြီး ဖွဲ့သား
ပြီး မိနစ် ၂၀ ခန့်အကြာတွင် ပေါလ်နန်းသို့ အရောက်
ပြန်လည်ဆင်းသက်ခဲ့ရသည်။ ခရီးသည် ၁၇၁ ဦးနှင့်
လေယာဉ်အမှုထမ်း ခြောက်ဦးစလုံး ဘေးကင်းခဲ့သည်။

လုံခြုံစိတ်ချရအောင် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ
ပြုလုပ်ရန် အဆိုပါ ဘိုးအင်းလေယာဉ် ၆၅ စင်း
စလုံးကို ပြေးဆွဲရပ်နားထားမည်ဟု အလက်
စကာလေကြောင်းလိုင်း စီအီးအို ဘန်းမိနီဂျိုချီက
ပြောသည်။
လာမည့်ရက်အနည်းငယ်အတွင်းစုံစမ်းစစ်ဆေး
မှုများ ပြီးဆုံးမည်ဟု မျှော်မှန်းထားကြောင်း ၎င်းက
ဆက်ပြောသည်။ ပျက်စီးနေသည့် လေယာဉ်ကို
အများသားသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနှင့် လေကြောင်း
လိုင်းစီမံခန့်ခွဲမှုအထောက်အပံ့က စုံစမ်းမှုများ စတင်
နေပြီဖြစ်သည်။
အချက်အလက်များပိုမိုစုံစမ်းစစ်ဆေးရန် အကူအညီ
လုပ်ဆောင်နေပြီး စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုတွင် အကူအညီ
ပေးရန် နည်းလမ်းပေါင်းဆိုင်ရာ အကူအညီများလည်း
အသင့်ဖြစ်နေပြီဟု ဘိုးအင်းကုမ္ပဏီက ကြေညာချက်
ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ဆင်ဟွာ



လေယာဉ်
ပြောင်းပေါက်
ပျက်စီးနေမှုကို
တွေ့ရစဉ်။

ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်တွင် ဟာနီဒါလေကြောင်းခရီးစဉ် ၂၀၀ ကျော် ဖျက်သိမ်း

တိုကျို ဇန်နဝါရီ ၆
အင်ဒိုနီးရှား လေယာဉ် နှစ်စင်း တိုက်မှုအတွင်း
လူသေဆုံးမှုများ ဖြစ်ပွားပြီးနောက် ဇန်နဝါရီ ၆
ရက်တွင် တိုကျိုဟာနီဒါလေဆိပ် ပြည်တွင်း
လေကြောင်း အဝင်အထွက်ခရီးစဉ် ၂၀၀ ကျော်ကို
ဖျက်သိမ်းလိုက်ကြောင်း နိုင်ငံတကာသတင်းတစ်ရပ်
တွင် ဖော်ပြထားသည်။
ဖျက်သိမ်းလိုက်သော လေကြောင်းခရီးစဉ်
၂၀၆ ခုအနက် ဂျပန်လေကြောင်းလိုင်းမှ ၁၀၀၊
အော့စထရီးယားလေကြောင်းလိုင်းမှ ၉၆ ခု၊ စတား
ပလိုင်းယာမှ ၁၄ ခုနှင့် ဆိုလာဆက်ဒီ လေကြောင်း

လိုင်းမှ ခြောက်ခုပေါင်းသည်ဖြစ်ပြီး ထိုကြောင့်
ဂျပန်လေကြောင်းလိုင်းမှ ခရီးသည် ၁၄၅၀၀၊
အော့စထရီးယားလေကြောင်းလိုင်းမှ ခရီးသည် ၁၈၀၀၀
အပါအဝင် ခရီးသည် ၃၂၅၀၀ ထက်မနည်း အနက်
အခြေခံပိုမိုမြန်မာ့ ခရီးသည်များပါ
ဇန်နဝါရီ ၇ ရက်တွင်လည်း ခရီးစဉ်ဖျက်သိမ်းမှု
ဆက်လက်ရှိနိုင်ကြောင်း ဂျပန်လေကြောင်းလိုင်းမှ
၂၅ နှစ် ၃ နှစ် အော့စထရီးယားလေကြောင်းလိုင်းမှ
၉၆ ခုမှာ ဖျက်သိမ်းထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရ
သည်။
အင်ဒိုအိတ်ချီကော

အစွေရေနိုင်း ပြောက်ပိုင်း၌ ခုံကျည်များဖမ်းခတ်ခံရမှုမှာ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း လက်ချက်ဟုပြော

အစွေရေနိုင်း ဇန်နဝါရီ ၆
အစွေရေနိုင်း ပြောက်ပိုင်း မာရ်နို
တောင်သို့ပစ်မှတ်ထာ၍ ဇန်နဝါရီ
၆ ရက်က ခုံကျည်များဖြင့် ဖမ်းခတ်
တိုက်ခိုက်ခြင်းမှာ ဟစ်စီဘိုလာ
များ၏ လက်ချက်ဖြစ်သည်ဟု
အေအိုပီအေပီစုက အတည်ပြု
ပြောကြားခဲ့သည်။
အဆိုပါနေရာတွင် အစွေရေနိုင်း
တပ်ဦးသည် ခုံကျည် ၆၂ စင်း
ပိတ်ဆင်ထားပြီး ယင်းနေရာကို
ခွဲခြားဖြစ်သည်။

ပစ်မှတ်ထောက်က တိုက်ခိုက်ခြင်းဖြစ်
ကြောင်း၊ ဟားမားစ်ဒုတိယ
ခေါင်းဆောင် ဆာလာအယ်အာရီ
ကို အစွေရေတိုက် သတ်ပစ်ခဲ့ပြီး
အနီး အချက်ပေးသံများ ဖြည့်လာ
ပြီးနောက် မာရ်နိုတောင်အနီး
တစ်ဝိုက်တွင် ပေါက်ကွဲသံများ
ကြားရကြောင်း အစွေရေနိုင်း
စီဒီယာများတွင် ဖော်ပြကြသည်။
ဒဏ်ရာရရှိသူဦးရေကိုမူ မသိရ
သေးချေ။
ဆင်ဟွာ

ပီယက်နမ်၌ ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ကော်ဗီတင်ပိဏ္ဍိမှု ကုန်အိတ် ၄ ဒသမ ၁၈ ဘီလီယံ ရှာဖွေနိုင်ခဲ့



ဟန့်နီး ဇန်နဝါရီ ၆
ပီယက်နမ်နိုင်ငံသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း ကော်ဗီ
တန်ချိန် ၁ ဒသမ ၆၁ သန်း တင်ပို့နိုင်ခဲ့ပြီး ဖိနပ်တင်
အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄ ဒသမ ၁၈ ဘီလီယံအထိ ရှာဖွေ
နိုင်ခဲ့ကြောင်း နိုင်ငံ၏ အထွေထွေစာရင်းအင်းရုံးက
ကိုးကား၍ အွန်လိုင်းသတင်းစာ ကျွန်ုပ်တို့သက်
ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။
၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း ကော်ဗီတင်ပိဏ္ဍိမှုမှ ဝင်ငွေ
သည် ၉ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းမှုရှိခဲ့သော်လည်း
၁ ရာခိုင်နှုန်း ဖြင့်တက်လာကြောင်း အဆိုအန့်လိုင်း
သတင်းစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။
ဆင်ဟွာ

ပီယက်နမ်ကော်ဗီတင်ပိဏ္ဍိမှု
ဖမ်းမှတ်မှုများမှာ တစ်တန်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ
၂၆၀၄ ဒေါ်လာဖြစ်ပြီး ယခင်နှစ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက
၁၄ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်း ဖြင့်တက်လာသည်ဟု ဆိုသည်။
၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ပီယက်နမ်ကော်ဗီတင်ပိဏ္ဍိမှု
ဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၆၀၀ ဘီလီယံကျော် ရရှိနိုင်
ကြောင်း ကျွမ်းကျင်သူများ၏ ပြောကြားချက်ကို
၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း ကော်ဗီတင်ပိဏ္ဍိမှုမှ ဝင်ငွေ
သည် ၉ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းမှုရှိခဲ့သော်လည်း
၁ ရာခိုင်နှုန်း ဖြင့်တက်လာကြောင်း အဆိုအန့်လိုင်း
သတင်းစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။
ဆင်ဟွာ

ကွန်ဂိုနိုင်ငံ၌ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် လူပေါင်း ၃၀၀ ထက်မနည်း သေဆုံးမှုဖြစ်ပွား



ကင်ဆာဂျာ ဇန်နဝါရီ ၆
ကွန်ဂိုနိုင်ငံကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ
တစ်ဝန်း မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှု
မှုဖြစ်ပေါ်လာသော ရေကြီး
ရေလျှံမှုများအတွင်း လူပေါင်း
ချင်းချီနိုးသံပင်သော အစည်း
အဝေးအတွင်း လူမှုရေးရာ
လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှု
ဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်ချက်များနှင့်
အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေး
ဝန်ကြီး မူတိုဂျာယီက အိုးအိမ်
၄၃၇၀၀ ပြီးကျခဲ့ကြောင်း ပြော
သည်။
ရေဘေးသင့်သူများကို ကူညီ
ထောက်ပံ့နိုင်ရန်အလို့ငှာ ရန်ပုံငွေ
များ အမြန်ထုတ်ပေးရေးနှင့်
ပတ်သက်ပြီး ကွန်ဂိုအစာပိုင်
များထံ ဝန်ကြီး မူတိုဂျာယီက
တောင်းဆိုထားသည်။ ကွန်ဂိုနိုင်ငံ
၌ ရေကြီးရေလျှံမှုနှင့် မြေပြိုကျမှု
များမှာ တက်တင်ဘာလမှ စေလ
အထိ ကြာမြင့်သောခရီးရာသီ
အတွင်း ဖြစ်ပွားလေ့ရှိကြောင်း
သိရသည်။
ဆင်ဟွာ

ကွန်ဂိုနိုင်ငံ၌ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် လူပေါင်း ၃၀၀ ထက်မနည်း သေဆုံးမှုဖြစ်ပွား
ကွန်ဂိုနိုင်ငံ၌ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် လူပေါင်း ၃၀၀ ထက်မနည်း သေဆုံးမှုဖြစ်ပွား
ကွန်ဂိုနိုင်ငံ၌ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် လူပေါင်း ၃၀၀ ထက်မနည်း သေဆုံးမှုဖြစ်ပွား



သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၌ တက်သက်ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထပ်မံထိုးနှံ

ကိုလံဘို ဇန်နဝါရီ ၆
သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၌ ဇန်နဝါရီ ၆
ရက်က တက်သက်ရောဂါကာကွယ်
ဆေး ထပ်မံထိုးနှံခြင်းလုပ်ငန်းများ
ကိုပြုလုပ်ခဲ့သည်ဟု ကျန်းမာရေး
ဝန်ကြီးဌာနက သတင်းထုတ်ပြန်
သည်။
တိုင်းပြည်အတွင်း ခရိုင် ကိုးခု
တွင် စင်တာပေါင်း ၁၆၀၀ ပြုလုပ်
၍ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးမှုများ
ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အသက် ခြောက်
လမှ ကိုးလကြားကလေးများကို
တက်သက်ကာကွယ်ဆေး ထပ်မံ
ထိုးနှံပေးသွားမည်ဟု ကျန်းမာ
ရေးဝန်ကြီးဌာန အတွင်းဝန်
ပါလီသားမဟီပါလက ပြောသည်။

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသည် ၂၀၁၉
ခုနှစ်တွင် တက်သက်ရောဂါကင်းစင်
ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့
ကြီးက ကြေညာပေးခဲ့ကြောင်း၊
သို့သော်လည်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေလ
မှစတင်ကာ တက်သက်ရောဂါ
ဖြစ်ပွားသူ ၇၄၀ တွေ ရှိပြီးနောက်
ပြည်တွင်းကာကွယ်ဆေးထိုးမှုများ
ပြုလုပ်ပေးခဲ့ကြောင်း ၎င်းက
ဆက်ပြောသည်။
ဆင်ဟွာ

အကြမ်းဖက်မှုပျောက်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

- ၁။ ပြည်သူ့အတွက်ဟု သုံးနှုန်း၍ ရဟန်းသံဃာများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများ အပါအဝင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့ကိုယ်စားပြုတို့၊ လူ့ပတ်ဝန်းကျင်ကို CRPH ၊ NUG၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အုပ်စုများက ဥပဒေမဲ့ကျူးလွန်နေသည်။
- ၂။ မြိမ်းမြောက်၊ လူသတ်၊ အမျက်အမှောင်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်နေသည့် CRPH ၊ NUG ၊ PDF အကြမ်းဖက်သမားများကို အားပေးမှု၊ ထောက်ခံမှု၊ ကူညီထောက်ပံ့မှု မပြုခြင်းသည် ပြည်သူ့လူထု၏ အထက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။
- ၃။ ယင်းတို့၏ လက်နက်/ခဲယမ်း ကိုင်တွယ်သယ်ဆောင်မှုနှင့် အကြမ်းဖက်သမားတို့၏သတင်းကို လျှို့ဝှက်ပေးပို့ခြင်းသည် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

PDF Game ဆော့ကစားခြင်းကြောင့် ဥပဒေအရအရေးယူခံရနိုင်သည်

အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေသည့် PDF အဖွဲ့များအား တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းစေရန်၊ လူငယ်လူရွယ်များ၏ မသိစိတ်များအတွင်း တပ်မတော်အပေါ် အထင်အမြင်လွှဲယောင်းစေရန်နှင့် တော်လှန်ရေးလှုပ်ရှားမှုများအတွင်း စီစစ်တွေ့ရှိရသည့်အတွက် PDF Game ဆော့ကစားခြင်းသည် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများက PDF Game Application များ တီထွင်ဖန်တီးအသုံးပြုလျက်ရှိကြောင်း စီစစ်တွေ့ရှိရသည့်အတွက် PDF Game ဆော့ကစားခြင်းသည် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အား ထောက်ပံ့ခြင်းဖြစ်၍ ဥပဒေအရ အရေးယူခံရနိုင်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

တိုင်းဒေသကြီးများနှင့် ပြည်နယ်များအတွင်းရှိ မြို့နယ်များမှ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများ၌ သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆
ယခုအချိန်အခါတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ဦးဆောင်မှုနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်ဝန်ထမ်းများသည် တပ်မတော်သားများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၊ ဒေသခံပြည်သူအားလုံးတို့က နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ညီညွတ်ညွတ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြပြီး အစာစဉ်စနေနေ့တိုင်းတွင်လည်းမိမိတို့၏ မြို့၊ ရွာများရှိ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများ၌ မြင်၊ ယင်၊ ပေါက်ပွားမှုမရှိစေရေးနှင့် ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသနေသော လူနာများအား လေကောင်းလေသန့်ရှင်းစေရန် ချိန္ဒယံ၊ ပေါင်းမြက်များ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ရမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့၌ လည်းကောင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မုံရွာမြို့နယ်၊ ကနီမြို့နယ်နှင့် ကနီဘလမြို့နယ်တို့၌လည်းကောင်း၊ ဒေသခံပြည်သူများ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရတနာပုံ ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များက ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများရှိ မြင်ခိုအောင်းနိုင်သော ချိန္ဒယံများ၊ ပေါင်းမြက်များ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း၊ အချိုက်များရှင်းလင်းခြင်း၊ ရေစီးရေလှောင်ကောင်းမွန်စေရေးရေနုတ်မြောင်းများ တူးဖော်ပေးခြင်းနှင့် ဆေးရုံဝင်းအတွင်း/အပြင် သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။



ကျိုင်းတုံမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်စဉ်။
ရာတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ ဝန်ကြီးချုပ် များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ တိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည် သတင်းစဉ်

(၆၁)ကြိမ်မြောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ခွင့်၊ တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) သေနတ်ပစ်ပြိုင်ပွဲ ပိတ်ပင်နှင့် ဆုပေးပွဲပြုလုပ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆
(၆၁)ကြိမ်မြောက် တပ်မတော် ဆုပေးပွဲကို ယနေ့နံနက်တိုင်းတွင် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ခွင့်၊ ပြင်းပြင်းမြင့်မြင့် တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) စက်ပစ်ကွင်းပြိုင်ပွဲရာ အလယ်

ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ် ကြည်းခိုင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများ၊ ဒိုင်အေ့ဖ် ဝင်များနှင့် ပြိုင်ပွဲဝင်



အသင်းများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဆုပေးပွဲကို ဆက်လက်ပြုလုပ်ရာ ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစားအလိုက် ဆုရရှိကြသူများ၊ တစ်ဦးချင်း၊ ဆုရရှိကြသူများ၊ အသင်းလိုက် ဆုရရှိကြသူများနှင့် တဲနီနီတိုက်ခိုင်းဆုရရှိသော အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ကိုယ်စားပြုသေနတ်ပစ် အသင်းတို့အား တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကိုယ်စား တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဒိုင်ဆုနှင့် ဂုဏ်ပြု ဆုပေးပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။ အဆိုပါ (၆၁)ကြိမ်မြောက် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ခွင့်၊ တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) သေနတ်ပစ်ပြိုင်ပွဲကို ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်း ၂၈ သင်းဖြင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက်မှ ယနေ့အထိ ယှဉ်ပြိုင်ပွဲပိတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

◆ ကျော့မှန်
နယူးကာဆယ်အသင်းကသာ ပွဲချိန်တစ်လျှောက် တစ်ဖက်တစ်ဖက်အားပေးကစားနိုင်ခဲ့သည်။ ဆန်းဒါးလန်းအသင်းက နယူးကာဆယ်အသင်း၏ ထိန်းချုပ်ကစားမှုအောက် ပုံစံကောင်းပျောက်ဆုံးခဲ့ပြီး ရဲရဲရဲရဲဆဲလဲသွားတိုးဖောက်တိုက်စစ်ဆင်မှု ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့သည်။ ပွဲချိန် ၃၅ မိနစ်တွင် ဆန်းဒါးလန်းအသင်းမှ ဒန်နီလ်ယာယ်လွဒ် ကိုယ်တိုင်ကဲ့သို့ သွင်းယူမိခဲ့၍ နယူးကာဆယ်အသင်း ဦးဆောင်ဂိုးရရှိခဲ့သည်။
လေးဂိုး - နှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရ
ရှုံးပွဲဆက်နေမှုကို ရပ်တန့်ရန် အကောင်းဆုံးပြင်ဆင်လာသည့် နယူးကာဆယ်အသင်းသည် သွင်းဂိုးထပ်မံရရှိရေးကြိုးစားလာခဲ့ရာ ပွဲချိန် ၄၆ မိနစ်တွင် ရရှိခဲ့ပြီး အိတ်စတုဂံ သွင်းယူပေးခဲ့သည်။
သုံးဂိုးပြတ် ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့
ပွဲချိန် ပြည့်ခါနီးတွင် နယူးကာဆယ်အသင်း ပယ်နယ်တိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ ရရှိခဲ့ပြီး အိတ်စတုဂံ အဖျားအယွင်းမရှိ အဆုံးသတ်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် သုံးဂိုးပြတ် ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။ နယူးကာဆယ်အသင်းသည် လာမည့် ပွဲစဉ်များတွင် မန်စီးတီး၊ အက်စတုဂံဗီလာ စသည့်အသင်းများကို ဆက်တိုက်ရင်ဆိုင်သွားရမည်ဖြစ်သည်။
အခြားသော ပွဲစဉ်ရလဒ်များတွင် အစ်ဆွစ်က ဝင်တယ်ဒန်ကို သုံးဂိုး - တစ်ဂိုး၊ လက်စတာက မီခေါ့လ်ကို သုံးဂိုး - နှစ်ဂိုး၊ ကိုဗင်ထရီက အောက်စဖို့ဒ်ကို ခြောက်ဂိုး - နှစ်ဂိုးဖြင့် နှိပ်စက်ရရှိခဲ့ပြီး စတုဂံအိမ်ရှင်၌ တရိုက်တန်က လေးဂိုး - နှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ အောင်ဇော်

မောက်မယ်မြို့နယ်၌ ပညာရေးစုံညီပွဲတော်ကျင်းပ

မောက်မယ် ဇန်နဝါရီ ၆
ရမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လင်းခင်းခရိုင် မောက်မယ်မြို့နယ် စဉ်ဝင်ကျေးရွာအုပ်စု တာဝန်များကျေးရွာ အခြေခံပညာမှလွှဲလွှဲကျောင်း၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ပညာရေးစုံညီပွဲတော်အခမ်းအနားကို ယနေ့နေ့ကကျင်းပရာ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါ်သန်းသန်းယုက

ပညာရေးဆိုင်ရာစာရင်းများနှင့်ပတ်သက်၍ အမှာစကားပြောကြားသည်။ ဆက်လက်ပြီး ကာယ၊ ဥတထူးချွန်ဆုရရှိကြသည့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများက တေးသရုပ်ဖော် တိုင်းရင်းသားရိုးရာအကလေးများဖြင့် ကပြဖျော်ဖြေခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
စိုင်းမျိုးသန့်(မောက်မယ်)



ရန်ကုန်မြို့၊ ပြည်သူ့ရင်ပြင်၌ (၇၆)နှစ်မြောက်လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် တော်ဂီတဗျော်ပြေပွဲနှင့် မီးရှူးမီးပန်းလွှတ်တင်ခြင်းများကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၆ (၇၆)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများ၊ အထိမ်းအမှတ် ပျော်ပွဲနှင့် ပျော်ပွဲများအား အားကစားပြိုင်ပွဲများကို မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့အပြားရှိ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတို့တွင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသည်။

ထိုနည်းတူ ရန်ကုန်မြို့၊ ပြည်သူ့ရင်ပြင်၌ ရွတ်ဂီတော်တော်သို့ လာရောက်ဖူးမြော်ပြီး ပြည်သူ့ရင်ပြင်အတွင်း အပန်းဖြေသွားများ ရောင်းခန်းအလှများနှင့် အတူ အမှတ်တရ ဓာတ်ပုံရိုက်ကြ

သွားများ၊ စတုဒိသာအလှူအား ပိုင်ပွဲစားသောက်နေကြသူများ၊ နိုင်ငံကျော် ဆားသရဲများ၏ မှော်ပြေတင်ဆက်မှုများနှင့် ပျော်ရွှင်စွာဖြင့် သီဆိုကခုန်နေကြသူများ စည်ကားခဲ့သည်။

ထို့အတူ ည ၉ နာရီခန့်တွင် မီးရှူးမီးပန်းများ ပစ်ဖောက်ရာ ပြည်သူများက ပျော်ရွှင်စွာပါဝင် ဆင်နွှဲကြပြီး တေးဂီတအဖွဲ့က မြန်မာနိုင်ငံတော်သီချင်းသံစဉ်ကို ဝါးခတ်စဉ် ရင်ပြင်အတွင်းရှိ ပြည်သူများက ပြိုင်ပါသီဆိုကြရာ ပြည်သူ့ရင်ပြင်၌ လူထုအတွင်း ဖုံးလွှမ်းခဲ့သည်။ ပြည်သူ့ရင်ပြင်

ညယျာဉ်အတွင်း လာရောက်ကြသည့် ပြည်သူများအား ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့နှင့် အလှူရှင်အမျိုးက ထောပတ်ကြက်သားဟင်းနှင့် ကြက်ဆီထမင်းတို့ကို မြတ်ကျေးဇူးမှူးကြောင်းနှင့်ပွဲတော်သို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးခင်နှင့်ဝန်ထမ်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများနှင့် ၎င်းတို့၏ ဇနီးများက လှည့်လည်ကြည့်ရှုပါဝင်ဆင်နွှဲခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ဆန်းကျော်ဦး (မြန်/ဆက်)



ပျဉ်းမနားမြို့နယ် လူထုအခြေပြုပတ်ဝန်းကျင်(Community Centre)၌

စာရေးသားခြင်းအတတ်ပညာ အလုပ်ရုံသင်တန်း(၁/၂၀၂၄)ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆ - ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုပတ်ဝန်းကျင်(Community Centre)၌ စာရေးသားခြင်း အတတ်ပညာ အလုပ်ရုံသင်တန်း(၁/၂၀၂၄) သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပရာ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန နေပြည်တော်ရုံးမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါ်သင်းသင်းခင်က စာရေးသားခြင်းအတတ်ပညာအလုပ်ရုံသင်တန်း(၁/၂၀၂၄)ဖွင့်ပွဲလှစ်ခြင်း၏ နည်းလမ်းချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

အမျိုးသားစာပေဆုရှင် စာရေးဆရာ ချစ်နိုင် (စိတ်ပညာ)က သင်ကြားပို့ချပေးသွားမည့် ဘာသာရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ သင်တန်းတွင် စာရေးနည်း၊ စာတမ်းရေးနည်းအခြေခံ၊ ဆောင်းပါးရှင်ဖြစ်လိုသူနှင့် စာရေးတော့မည်လား၊ စာရေးမည်ဆိုလျှင် စာရေးသားနည်း၊ စာရေးတတ်အောင်ဘာလုပ်မလဲ၊ စာရေးချင်သူများသို့ စကားပြေ၏ အဓိပ္ပာယ်နှင့်ရှည်လှယ်ချက်၊ စကားပြေရေးရာအရေးအသားနည်း၊ စာရေးသားခြင်းအတတ်ပညာနှင့်ဆိုင်သောပုံစံများ၊ ဆောင်းပါးရေးနည်း၊ မြန်မာစာအက္ခရာနှင့် သင်တန်းအဖွဲ့အစည်းစာအုပ်များကို စာတွေ့

လက်တွေ့ သင်ကြားပို့ချပေးမည်ဖြစ်သည်။ သင်တန်းသို့ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်)မှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်အတွင်းရှိ ဦးစီးအရာရှိများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အသီးသီးမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်း ဝန်ထမ်းများနှင့် စာပေဝါသနာရှင်များ စုစုပေါင်း သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၄၂ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး စာရေးသားခြင်း အတတ်ပညာအလုပ်ရုံသင်တန်း (၁/၂၀၂၄)ကို ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၃ ရက်အထိ အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း စာတွေ့ လက်တွေ့ ဖွင့်လှစ် သင်ကြားသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးသီလာ(မြန်/ဆက်)



(၇၆)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်ရိုက်ကူးကွေးကွေးပေါ်တွင် ပြိုင်ပွဲဝင်ပြိုင်ပွဲကို သန့်လှင်မြို့ သီဟိုဠ်အားကစားကွင်း၌ ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်က ကျင်းပပြီး ဆရာလှများအား ဖြို့နှုတ်ပေးခဲ့ရုံနှင့်အညီ အဖွဲ့ဝင်များအား ဆုတံဆိပ်များဖြင့် ညွှန်ကြားခဲ့သည်။

EPS - TOPIK နှင့် Special EPS-TOPIK နှစ်ကြိမ် အောင်မြင်ခဲ့သူများသည် အလုပ်လျှောက်လွှာကို တစ်ကြိမ်သာ တင်သွင်းခွင့်ရရှိမည်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၆ - EPS-TOPIK နှင့် Special EPS-TOPIK နှစ်ကြိမ် အောင်မြင်ခဲ့သူများသည် အလုပ်လျှောက်လွှာကို တစ်ကြိမ်သာ တင်သွင်းခွင့်ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း အစိုးရပြည်ပ အလုပ်အကိုင်အေဂျင်စီ (POEA)မှ သိရသည်။ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံသို့ သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်ရန်အတွက် လုပ်သားအချို့မှာ ထပ်မံသွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်ရန် ကိုရီးယားဘာသာ အရည်အချင်းအဆေးခြင်း (EPS-TOPIK)စာမေးပွဲဖြေဆိုအောင်မြင်၍ အလုပ်လျှောက်လွှာတင်သွင်းခဲ့ပြီးနောက် ကိုရီးယားဘာသာ အရည်အချင်းအဆေးခြင်း (EPS-TOPIK)စာမေးပွဲဖြေဆိုအောင်မြင်၍ အလုပ်လျှောက်လွှာတင်သွင်းနိုင်ခဲ့သူများရှိနေကြောင်း သိရသည်။

ယင်းကဲ့သို့ မိမိအနှစ်အလျောက် EPS-TOPIK နှင့် Special EPS-TOPIK နှစ်ကြိမ် ပြေဆိုအောင်မြင်ခဲ့သူများသည် အလုပ်လျှောက်လွှာကို တစ်ကြိမ်သာ တင်သွင်းခွင့်ရရှိမည်ဖြစ်၍ EPS-TOPIK(Regular) နှင့် Special EPS-TOPIK မှ တစ်မျိုးကိုသာ ရွေးချယ်ပေးရန်လည်း ဆိုထားသည်။ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ၌ သုံးနှစ်အထက် တရားဝင်အလုပ်လုပ်ကိုင်ခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့သော လူသားများအတွက် CBTစာမေးပွဲ(ကိုရီးယားဘာသာအရည်အချင်းစစ် အထူးသီးသန့်စာမေးပွဲ) Special EPS-TOPIK)ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်းက ကျင်းပပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

Special EPS - TOPIK စာမေးပွဲ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုမည့်သူများ အနေဖြင့်အသက် ၁၈ နှစ်မှ ၃၅ နှစ်အတွင်း ရှိရမည်ဖြစ်ပြီး တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတွင် E-9၊ E-10 ဝီဒီနှင့် ၄ နှစ်အထက် ဝေဒနီပိုင်ပွဲသူများ၊ တောင်ဒေသကျွန်းမြေခြင်းရှိသူ၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ ပြည်ပထွက်ခွာခဲ့ တာဖြစ်နိုင်သူ၊ တစ်ဖက်နိုင်ငံမှ နိုင်ငံထွက်ခြင်း၊ ပြန်နိုင်သူများအနေဖြင့် ဖြေဆိုခွင့် မရကြောင်းလည်း သိရသည်။

ညောင်တုန်းမြို့ ၁၄/၁၆ လမ်း မြစ်ကမ်းပါး ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ကွန်ကရစ်ရစ်တိုင်အခြေပြု ကျောက်စိမြေထိန်းနံရံတည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်းများပြီးစီး

ညောင်တုန်း ဇန်နဝါရီ ၆ - ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ပျက်စီးခြင်း၊ ရေကြောင်းတိုက်စားခြင်းများကြောင့် ညောင်တုန်းမြစ်ကမ်းပါး ရေကာတာများ၊ မြစ်ကမ်းပါးကွဲအင်အားနည်းမှုများ၊ ရေဘေးအန္တရာယ်များ နှစ်စဉ် ဖြစ်ပေါ်နေမှုများကြောင့် မြို့နေပြည်သူလူထု အသက်အိုးအိမ်များ မပျောက်ပျက်နိုင်ရေး၊ မြို့မပျက်စီးနိုင်ရေး မြစ်ကမ်းဘေး တာတစ်အန္တရာင့် နေထိုင်သော အများပြည်သူများ မိုးရာသီတွင် ရေဘေးအန္တရာယ် စိုးရိမ်ခြင်း ကင်းဝေးပြီး နေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် မြစ်ကမ်းပါးထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို

ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ပျက်စီးခြင်း၊ ရေကြောင်းတိုက်စားခြင်းများကြောင့် ညောင်တုန်းမြစ်ကမ်းပါး ရေကာတာများ၊ မြစ်ကမ်းပါးကွဲအင်အားနည်းမှုများ၊ ရေဘေးအန္တရာယ်များ နှစ်စဉ် ဖြစ်ပေါ်နေမှုများကြောင့် မြို့နေပြည်သူလူထု အသက်အိုးအိမ်များ မပျောက်ပျက်နိုင်ရေး၊ မြို့မပျက်စီးနိုင်ရေး မြစ်ကမ်းဘေး တာတစ်အန္တရာင့် နေထိုင်သော အများပြည်သူများ မိုးရာသီတွင် ရေဘေးအန္တရာယ် စိုးရိမ်ခြင်း ကင်းဝေးပြီး နေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် မြစ်ကမ်းပါးထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို

သဲကွဲကျွန်းကရစ်တိုင်အခြေပြု ကျောက်စိ မြေထိန်းနံရံနှင့် ကျောက်ပြားကပ်ထိန်းများ တည်ဆောက်ခြင်း၊ ကျောက်စိမြေထိန်းနံရံ လုပ်ငန်းများအား ဆောင်ရွက်ပြီးစီးသွားပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြေသားထိန်းနံရံများ တည်ဆောက်ခြင်း၊ ၁၂ လမ်းကမ်းနား တာနှင့် ၂၀/၂၆ လမ်းကမ်းနားတာ အနီးတွင် ကွန်ကရစ်ရစ်တိုင်အခြေပြု ကျောက်စိမြေထိန်းနံရံ လုပ်ငန်းများအား ဆောင်ရွက်ပြီးစီးသွားပြီဖြစ်ကြောင်း တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။



MT



ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်ဒေသ၏ ကမ်းခြေစောင့် အစိမ်းရောင်တံတိုင်းများ

ဝ သီဟစည်သူ

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်ဒေသ၏ အစိမ်းရောင်တံတိုင်းများဟု တင်စားခေါ်ဝေါ်လောက်သည့် ဒီရေတာများသည် အိန္ဒိယ၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတို့ရှိ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသများ၏ ကျယ်ပြောလှသော ကမ်းရိုးတန်း ရေလမ်းတစ်လျှောက်တွင် ပေါက်ရောက်လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ ဒီရေတာများသည် အိန္ဒိယနိုင်ငံအရှေ့ဘက် ကမ်းရိုးတန်း(ကရိလီနုဒားနာ့) အနောက်ဘင်္ဂလားအထိ၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကမ်းရိုးတန်းဒေသများဖြစ်သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဧရာဝတီ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသနှင့် မုတ္တမပင်လယ်ကျွေ၊ဒေသများအထိ ပါဝင်သည်။



ရှေးသောင်မြေ၊ နယ်အတွင်းရှိ မြန်လည်ထိန်းသိမ်းထားသည့် ကမ်းရိုးတန်း ဒီရေတာများ။ ဧရာဝတီ - Worldview Myanmar

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အဓိကအားဖြင့် ဒီရေတာနန်းရိုးတွေ့ရှိပြီး မြစ်ဝကျွန်းပေါ် ဒီရေတာနှင့် ပင်လယ်ကမ်းခြေဒီရေတာ တို့ဖြစ်သည်။ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒီရေတာများတွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး လတ္တီဒီ၊ တိုက်လေး၊ မော်လမြိုင်ကျွန်း၊ များပုံ၊ ဒေးဒရေ၊ မုတ္တမပင်လယ်ကျွေဒေသများ ဖြစ်သည့် ရန်ကုန်နှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ခန့်မြို့နယ်တို့တွင် တွေ့ရသည်။

အနက် တော်ဝင်ဘင်္ဂလားကျားသည် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် ဒီရေတာ ဂေဟစနစ်၏ အဓိကကျသော တောရိုင်း တိရစ္ဆာန်မျိုးစိတ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး IUCN ကလည်း မျိုးသုဉ်းရန်အန္တရာယ်ရှိသည့် မျိုးစိတ်အဖြစ် သတ်မှတ်ထားသည်။ ထိုပြင် ဒီရေတာ သစ်ပင်ဖုံးလွှမ်းမှုများအနက် အပင်ပင်သော သစ်ပင်မျိုးစိတ်လေးမျိုး ရှင်သန်ပေါက်ရောက်လျက်ရှိပြီး အပြည့်ပြည့်ဆိုင်ရာ သဘာဝထိန်းသိမ်းရေး အဖွဲ့ (IUCN)က ကမ္ဘာ့လုံးဆိုင်ရာ မျိုးသုဉ်း အန္တရာယ် အစီရင်ခံစာတွင် ကျောက် နေသည့် လူမှုစော့မျိုးစိတ်များဖြစ်သည့် လာဗင် (Sonneratia griffithii)၊ မြိုင်ကြီးပင် (Bruguiera hainesii)နှင့် ကနစီပင် (Heritiera fomes) တို့သည် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်ဒေသတွင် ပါဝင်နေသည့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ရခိုင်ပြည်နယ်အလယ်ပိုင်း ကမ်းရိုးတန်းများတွင် ရှင်သန်ပေါက်ရောက်မှုအများဆုံးဖြစ်လေ့လာတွေ့ရှိရကြောင်း ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် အစီရင်ခံစာတွင် ဂေဟစနစ်ဆန်းစစ်ချက် အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။

ရှေးအတွက် ငါး၊ ပုစွန်ကန်များအဖြစ် မြေနေရာအသုံးပြုရန် ခုတ်ဖျက်ရှင်းလင်းခံရခြင်းကြောင့် ဒီရေတာပြန့်ပွားမှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် မိမိတို့မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု လျော့ချနိုင်ခြင်း၊ ဝိစိမျိုးစုံမျိုးကွဲများနှင့် မျိုးဆက်ပျက်သုဉ်းမှုအန္တရာယ်ရှိသည့် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ အပင်မျိုးစိတ်များနှင့် ယင်းတို့၏ နေရင်းဒေသများကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရန်နှင့် ဂေဟစနစ်ပုံစံကောင်းမွန်စေပြီး ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုများ တိုးပွားလာစေရေးအတွက် ဒီရေတာများအပါအဝင် ကြိုးပမ်းကြိုးပိုင်ကာကွယ်တော့များကို တိုးချဲ့သတ်မှတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံ ကမ်းရိုးတန်းဒေသများရှိ ဒီရေတာ များဖြစ်သည့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြစ်ဝရခိုင် ပူလေကျွန်းအတွင်းရှိ ရေယာအကျယ်အဝန်း ၁၄၂၄ ဧကရှိ “ပြင်ဘူကြီး (၂) ဒီရေတာ ကြိုးပြင် ကာကွယ်တော”ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်က လည်ကောင်း၊ ကျွန်းစု မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေယာအကျယ်အဝန်း ၁၉၆၅ ဧကရှိ “မမန်းပင် (၂) ဒီရေတာ ကြိုးပြင်ကာကွယ်တော”ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၃၀ ရက်က လည်ကောင်း၊ ပူလေကျွန်းအတွင်းရှိ ရေယာအကျယ်အဝန်း ၇၃၇ ဧကကို “ကျော့ဘူအကောင် ကျွန်း ဒီရေတာကြိုးပြင်ကာကွယ်တော” အဖြစ် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၇ ရက်က လည်ကောင်း၊ ကျွန်းစု မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေယာအကျယ်အဝန်း ၃၅၀ ဧကကို “ကျောက်မောက် ကျွန်း ဒီရေတာကြိုးပြင်ကာကွယ်တော” အဖြစ် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၅ ရက်က လည်ကောင်း၊ ကျွန်းစု မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေယာအကျယ်အဝန်း ၁၁၄၄ ဧကကို “မအိုင်ကျွန်း ဒီရေတာကြိုးပြင်ကာကွယ်တော”အဖြစ် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၆ ရက်က လည်ကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်း

ဒေသကြီး သုံးစွဲမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေယာအကျယ်အဝန်း ၈၅၂ ဧကကို “ဟိုတ်သိတ်-မဟာ-သာသနီ ဒီရေတာကြိုးပြင်ကာကွယ်တော” အဖြစ် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဧပြီ ၁ ရက်က လည်ကောင်း၊ ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ် အတွင်းရှိ ရေယာအကျယ်အဝန်း ၂၂၄၇ ခုနှစ် ဧပြီ ၁ ရက်က လည်ကောင်း၊ ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေယာအကျယ်အဝန်း ၅၀၈၂ ခုနှစ် ဧပြီ ၁ ရက်က လည်ကောင်း၊ သံသရာတန်နှင့် သာဓကပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အမိန့်ကြော်ငြာစာများ ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ထိုသို့ ဒီရေတာ ကြိုးပင်/ ကြိုးပြင် ကာကွယ်တောများ သတ်မှတ်ကာကွယ် ထိန်းသိမ်းလိုက်ခြင်းအားဖြင့် ဒီရေတာများအား စနစ်တကျ ထိန်းသိမ်းနိုင်ခြင်းနှင့် အစိမ်းရောင် သဘာဝတံတိုင်းသဖွယ်ဖြစ်သည့် ဒီရေတာများဖြင့် ပြုလုပ်ခြင်းနှင့်အတူ ဒီရေတာဂေဟစနစ်များမှ ဝေးဆောင်လျက်ရှိသည့် အစိမ်းရောင်ဝန်ဆောင်မှုများကို ရရှိခြင်းအားဖြင့် စားရေကျပ်လုံခြုံမှုနှင့် ကမ်းရိုးတန်း သယံဇာတများ ပြုစုပြီးတိုက်ရေတို့ အတွက် အထောက်အပံ့ကောင်းများ ရရှိလာစေနိုင်မည် ဖြစ်သည့်အတွက် တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်းတို့ကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားကြမည်ဖြစ်ကြောင်း တိုက်တွန်းရေးသားအပ်ပါသည်။ ။

ကို-ပြုပွဲပုဂ္ဂိုလ်နှင့် ဧရာဝတီမြစ်၏ ကမ်းရိုးတန်းဒေသများသည် ဒီရေတာများအတွက် အလွန်ကောင်းမွန်သော ဆားငန်ရေနှင့် အနည်းအနစ်များကို ဝေးရွှေမနိုင်သောကြောင့် ယင်းမြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသများသည် ကမ္ဘာ့ပေါ့ရှ်အကောင်းမွန်ဆုံးသော ဒီရေတာများ ဖြစ်ပေါ်လာစေရေး အထောက်အပံ့ပေးလျက်ရှိသော လာဗင် ဝင်း/မီးသွေးထုတ်ပေးတုံးတားပင် ဝင်း/မီးသွေးထုတ်ပေးတုံး စိုက်ပျိုးမြေဖြူထွင်ခြင်းနှင့် ရေနေသတ္တဝါမွေးမြူ

“ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ မျိုးသုဉ်းအန္တရာယ် အရှိဆုံးအဆင့်ကျရောက်နေသည့် လူမှုစော့မျိုးစိတ်များဖြစ်သည့် လာဗင် (Sonneratia griffithii)၊ မြိုင်ကြီးပင် (Bruguiera hainesii)နှင့် ကနစီပင် (Heritiera fomes) တို့သည် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်ဒေသတွင် ပါဝင်နေသည့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ရခိုင်ပြည်နယ်အလယ်ပိုင်း ကမ်းရိုးတန်းများတွင် ရှင်သန်ပေါက်ရောက်မှု အများဆုံးဖြစ် လေ့လာတွေ့ရှိရ”



ဒီရေတာများမှ ခုတ်ယူထားသည့် ထင်းများ။



ဒီရေတာဝတ်ရည်စုပ်ငှက်။



ဒီရေတာများတွင် ကျက်စားသည့် မိန့်ညှင်းညို။

၁) <https://assessments.iucnr.org/assessments/572>
၂) Worldview Myanmar-WIF

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဆီထွက်သီးနှံ တိုးမြှင့်စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိရေး ဆွေးနွေး

မုံရွာ ဇန်နဝါရီ ၆
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဆီထွက်သီးနှံ တိုးမြှင့်စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း ရရှိအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး ညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ဇန်နဝါရီ ၅ ရက် က တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကွင်းဝင် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်၊ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး ဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ် ရေးကို ပမာဏကျသည့် တာဝန် တစ်ဝပ်အဖြစ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် မြေပဲ ၈၇၃၀၆၂ ဧက၊ ပဲစိမ်း ၁၈၅၇၀၄ ဧကနှင့်



နေကြော့ ၃၇၃၃၇၄ ဧက လျာထား စိုက်ပျိုး ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်၍ တာဝန်ရှိသူအနေဖြင့် အလေးထား ဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ် ကြောင်း တိုင်းဒေသကြီးအဖွဲ့ဝင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်၊ တိုင်းဒေသကြီး ဆီထွက် သီးနှံ တိုးမြှင့်စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ပန်းတိုင် အထွက်နှုန်း ရရှိအောင် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ရေး ညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ဇန်နဝါရီ ၅ ရက် က တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကွင်းဝင် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်၊ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး ဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ် ရေးကို ပမာဏကျသည့် တာဝန် တစ်ဝပ်အဖြစ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် မြေပဲ ၈၇၃၀၆၂ ဧက၊ ပဲစိမ်း ၁၈၅၇၀၄ ဧကနှင့်

စိုက်ပျိုးနိုင်မည် ဆိုပါက တိုင်းဒေသကြီး၏ ဆန်၊ ခဲ၊ ပဲ ဖူလုံမှုများ ပိုမိုတိုးတက်လာမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး၏ ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်နေရေးနှင့် လျာထားဧက များ တိုးမြှင့်နိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာနများ ပိုမိုဝေးဖွားပေးပို့ဆောင်ရွက်သွားကြရန်

လိုကြောင်း တိုက်တွန်းပြောကြား သည်။(ယာဉ်) ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူ များက တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း စားသုံးဆီ ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာများ အမှန် တကယ်လိုအပ်သော စားသုံးဆီ များနှင့် ပြည်ပသို့ တင်ပို့သည့်

ဆီထွက်သီးနှံများ တိုင်းဒေသကြီး အတွင်း ဆီစက်မှုများ တည်ဆောက် ထားရှိမှု အခြေအနေအထား ဆီထုတ်လုပ်ပမာဏ စားသုံးဆီ ကြိုတင်ခွဲခွဲနိုင်ရေးနှင့် ထောက်ပံ့ ထားသည့် လိုအပ်မှုများအရ လိုအပ်ပုံအခြေအနေ များ ဆီထုတ်သီးနှံ စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်မှုနှင့် သမဝင်ဆောင်ရွက်ရေး များ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအရ အခြေအနေအထား စားသုံးဆီ ထုတ်လုပ်မှုတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ စိတ်ဝင်စား၍ ဆိုင်ရာများကို ကာကွယ်ထိန်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ ဆက်လက်ပြီး တိုင်းဒေသကြီး လယ်ယာမြေ စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနက ဆီထွက် သီးနှံ ယခင်နှစ်စိုက်ပျိုးရိတ်သိမ်း မှုနှင့် ယခုနှစ်စိုက်ပျိုးရိတ်သိမ်းမှု အခြေအနေအထား ဆည်းဖြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီး ဌာနနှင့် ရေအခြေအမြေဗဟိုဦးစီး ဌာနတို့က ဆီထွက်သီးနှံများ

စိုက်ပျိုးရေးရရှိရေး၊ စက်မှုလယ်ယာ ဦးစီးဌာနက ဆီထွက်သီးနှံများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးတွင် စက် ကိရိယာသုံးစွဲမှု အခြေအနေအထား ရသုံးနှုန်းခြင်းစာရင်း ဦးစီးဌာနက လယ်ယာကမ္ဘာ့ ပုံနှိပ်တိုက်တော်ရေး အတွက် ရန်ပုံငွေ လျာထားချက်များ စာညှိတိုင်ကြား၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် မုံရွာကုန်ပညာဦးစီး ဌာနနှင့် ဆီစက်ရုံနှင့်ကြီးများ အသင်းမှ တာဝန်ရှိသူများက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် ပြည်ပသို့ လုပ်ငန်း အခြေအနေအထားနှင့် ဆီထွက်သီးနှံ တိုးမြှင့်စိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်း တင်ပြကြပြီး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက် လာသူများ၏ ဆွေးနွေးတင်ပြချက် များအပေါ် လိုအပ်သည့်များကို တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပြည်ပသို့ ပေးပို့ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ တိုင်းဒေသကြီး(မြန်မာ/ဆက်)



ကာလိမြို့၌ နယ်လှည့်စာအုပ်တိုက်စနစ်ဖြင့် စာအုပ်စာစောင်ငှားရမ်းခြင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်

ကာလိ ဇန်နဝါရီ ၆
 ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ကာလိမြို့၌ မြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပြင်ပပမာဏတရားရရှိရေးရန်နှင့် စာပေဖတ်ရှုရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များ ရည်ရွယ်၍ နယ်လှည့်စာအုပ်တိုက်စနစ်ဖြင့် စာအုပ်စာစောင်များ အခမဲ့ငှားရမ်းပေးခြင်းကို ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်က အခြေခံပညာမူဝါဒကော် မိဇ်ယုန်းကော့မြို့ ဆောင်ရွက်သည်။
 ထိုသို့ နယ်လှည့်ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ကာလိမြို့ မြန်ကြား ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဗဟုသုတရရှိစေမည့် စာရေးဆရာဝင်းဖေ(ဖေဖွား)၏ ခွဲဝေလျှော့စာပေး ပုံပြင်တင်ပြခြင်းများ ဆောင်ရွက်သည်။
 ထို့နောက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို သုတ၊ ရသ စာအုပ် စာပေအများစုဖြင့် မိမိတို့ကြိုက်နှစ်သက်သည့် စာအုပ်စာစောင်များကို အခမဲ့ငှားရမ်းပေးခဲ့သည်။ ထင်ထင်(မြန်မာ/ဆက်)

စစ်တွေမြို့ အဆင့်မြင့်တင်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

စစ်တွေ ဇန်နဝါရီ ၆
 ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့ကို အဆင့်မြင့်တင် ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်း အဝေးကို ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်က ကွင်းဝင် တိုင်းဒေသကြီးအဖွဲ့ဝင် မြန်မာ့အလင်း ရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများ ပူးပေါင်း ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး စစ်တွေ ကွင်းဝင် မြန်မာ့အလင်းဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ဖိတ်ကြား ထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
 အစည်းအဝေးတွင် စစ်တွေမြို့တော် အဆင့်မြှင့်တင်ရေး ဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိန်လင်းက စစ်တွေမြို့သည် မိမိဆိုတာလှူပေးနေပြီး အစရှိတဲ့ အခြေခံအုတ်မြစ် ကြောင့် ကျောင်းဆင်းကုန် ပျက်စီးမှုများပြားခဲ့သည့် အတွက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကိုလည်း အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်ခဲ့ ရကြောင်း၊ မုန့်တိုင်းတိုက်တိုပြီး နောက် တစ်ရက်မှာပင် နှိုင်းတော်အကြီးအကဲ လိုလားတိုင်းရောက်ရှိပြီး ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မူလအခြေ အနေအထား သာလှူပေးနိုင်မှုနှင့်ပေးပို့ရမည့် ဆောင်ရွက်ရန် လမ်းညွှန်ပေးခြင်း၊ ထိုပြင် ကျန်ရှိနေသည့် စည်းသိသာယာရေးကော်မတီမှ ဌာနဖွဲ့ငါးဦးကိုဖိတ်ခေါ်၍ စစ်တွေမြို့ပေါ်၌ ကွင်းဝင်ဖောက်ဖျက်မှုများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများအတွက် အကြံဉာဏ်များပေး ဆောင်ရွက်ပေးကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရ အဖွဲ့အဖွဲ့ဖြင့်လည်း စစ်တွေမြို့ စည်ပင်



သာယာရေးလုပ်ငန်းများနှင့် မြို့အဆင့်မြှင့်တင် ခြင်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် သုံးစွဲနိုင်မည့် ရန်ပုံငွေအပေါ်မူတည်၍ ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများကိုလည်း လျာထားဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန် ရှိသူများ ပါဝင်သည့်အဖွဲ့များကိုလည်း စွဲစွဲစွဲစွဲ စာဝေးအေးဆိုင်ရာ ခွင့်ပြုရန်နှင့်ပေးပို့ရေးများကိုလည်း လျာထားသတ်မှတ်ပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းကော်မတီများအနေဖြင့် လက်ရှိ ဆောင်ရွက်ပြီးသည့် လုပ်ငန်းအခြေအနေအထား လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရာတွင် ကြံတွေ့ရသည့် အခက်အခဲများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းအခြေအနေအထားကို တင်ပြကြောင်း လိုအပ်သည့် အခြေအနေအထားဖြင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ ပြုပြင်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ မြို့တွင်းလမ်း၊ တင်ထွန်း(မြန်မာ/ဆက်)

အုတ်တွင်းမြို့နယ်တွင် လက်ဆွဲကောက်စိုက်စက်ဖြင့် စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

အုတ်တွင်း ဇန်နဝါရီ ၆
 အုတ်တွင်းမြို့နယ် နတ်စဉ်ကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ကွမ်းခါးမြေကျေးရွာ ကွင်းအမှတ်(၃၃၃)အတွင်းရှိ စနစ်ကျယ်လှောင်မြေများတွင် လက်ဆွဲ ကောက်စိုက်စက်ဖြင့် စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး ဖြိုးထောင်ရေးအဖွဲ့အစည်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ခရိုင်စိုက်ပျိုးညှိနှိုင်းရေးကြီးကြပ်မှုအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းထွန်းထွန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ဝင်(၁) ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်ခေတ်မှီ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးညှိနှိုင်းရေးကြီးကြပ်မှုအဖွဲ့ ဝန်ကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် စပါးကိုအားရညစ်စိ၍ စိုက်ပျိုးခြင်းနှင့်ပညာနှင့် လက်ဆွဲကောက်စိုက်စက် အသုံးပြုခြင်းများကို သေသပ်တင်သွင်းထား သရုပ်ပြခြင်းများဆောင်ရွက်ပြီး လက်ကမ်းစာစောင်များ ပြန်လေ့ ရကြောင်း သိရသည်။
 အေမစ်အောင်(မြန်မာ/ဆက်)

စာပေဗိမာန်စာအုပ်အသင်း တာဝန်ပြန်ချိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆
 ပန်းလှိုင်ရပ်ကွက်တွင်စာပေဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်စာအုပ်အသင်းက စာပေဗိမာန်စာအုပ် စာပေဗိမာန်စာအုပ်အသင်းက "မောင်လင်းယုဒ်(ပျဉ်းမမြိုင်)" ရေးသားသည့် "နေပြည်တော်စာအုပ်အသင်းမြီရောင်းပေးရေးအသင်းပေးပို့" စာအုပ်ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ အသင်းစာအုပ် အဖြစ် စာအုပ်အသင်းဝင်များတံဆိပ် ပြန်ချိလျက်ရှိသည်။ ရန်ကင်းမြို့ရှိ စာအုပ်အသင်းဝင်များသည် အမှတ်(၅၅၂၄၂) ကုန်သည်လမ်းရှိ

စာပေဗိမာန်စာအုပ်အသင်းတွင် လာရောက်ထုတ်ယူနိုင်ပြီး ကုန်အသင်းဝင် များသို့ စာတိုက်စာတစ်ဆင့် ပေးပို့လျက်ရှိသည်။ စာပေဗိမာန်စာအုပ်အသင်း အမှတ်(၅၅၂၄၂)ကုန်သည်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ပုန်း-၀၁-၂၄၀၃၀၃၀၃၀၃၀၃ တွင် ဝယ်ယူ၍ ဆက်သွယ်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။
 သတင်းစဉ်

တာဝန်ပြန်ချိ



ဒုတိယအင်းလေးဟုခေါ်ကြသည့် ပုန်းအင်းဒေသထဲမှ ပင်လွန်ရွာ

ယဉ်လား

အင်းလေးဆိုရင် မြန်မာနိုင်ငံမှာ အားလုံးသိပြီးသားဖြစ်ပေမယ့် အင်းလေးလို့ပဲ လူပတ် ပုန်းအင်းဒေသအကြောင်းကိုတော့ သိသူနည်းပါးကြမယ် ထင်ပါတယ်။ ဘုရားလည်းဖူးရင်း ရိုးရာမုန့်လုပ်ငန်းတွေကို အစဉ်အဆက်လုပ်ကိုင်ကြတဲ့ သမိုင်းကြောင်းတွေရှိတဲ့ ရွာလေးဆီကို သွားရောက်လည်ပတ်နိုင်စေဖို့ ဒီတစ်ပတ်ရဲ့ ခရီးသွားလမ်းညွှန်အနေနဲ့ ဖော်ပြပေးချင်ပါတယ်။

ရမ်းပြည့်နယ် တောင်ကြီးမြို့အနီး ကျောက်တစ်လုံးဒေသမှာတည်ရှိပြီး ရှေးဟောင်းဇေတီပေါင်း ၂၅၀၀ ကျော် တစုတဝေးတည်းရှိနေတဲ့ မွေတော်ကတ္တူဇေတီကို သွားရောက်ဖူးမြင်ပြီးရင် ဘုရားအနောက်ဘက်က တစ်နံ့မီမှာ ရေခြောက်လကုန်းခြောက်လနေတဲ့ ပုန်းအင်းဒေသထဲက ပင်လွန်ရွာလေးဆီကို သွားရောက်လည်ပတ်နိုင်ပါတယ်။

ပုန်းအင်းဒေသဟာ ဒုတိယအင်းလေးလို့ အမည်ခေါ်ဝေါ်စိထားရပြီး သဘာဝအလှတရားများနဲ့ ခရီးသွားတွေကို ဆွဲဆောင်နိုင်တဲ့ဒေသလေး ဖြစ်ပါတယ်။ ပုန်းအင်းဒေသမှာ ရွာပေါင်း ၃၀ ကျော်ရှိပြီး ရိုးရာမုန့်လုပ်ငန်းတွေကို ပင်လွန်ရွာလေးမှာ လုပ်ကိုင်ကြပါတယ်။ ပုန်းအင်းဒေသရဲ့ ရွာလေးတွေဆီကို မွေတော်ကတ္တူဘုရား အရှေ့ဘက်စောင်းတန်းရေဆိပ်ကနေ ဓက်လှေနဲ့ သွားလို့ရပါတယ်။

မွေတော်ကတ္တူဘုရားရဲ့အရှေ့ဘက်စောင်းတန်းကနေ ကြည့်လိုက်ရင် လွင်ပြင်ကြီးတစ်ခုကို တွေ့မြင်ရမှာဖြစ်ပြီး အဲဒီလွင်ပြင်ကို အလယ်ပိုင်း ပုန်းအင်းဒေသလို့ ခေါ်ဆိုတယ်လို့ လိုက်ပို့ပေးတဲ့ ဒေသခံက စာရေးသူကို ပြောပြပါတယ်။ အလယ်ပိုင်းလွင်ပြင်ကြီးတစ်ခုလုံးကိုမြို့ပြီး ပုန်းအင်းဒေသလို့ ခေါ်ဆိုကြတာဖြစ်ပါတယ်။

နောင်မွန်မြို့ကနေလည်း ဓက်လှေစီးပြီး ပုန်းအင်းကို သွားရောက်လည်ပတ်လို့ ရနိုင်ပါတယ်။ ပုန်းအင်းဒေသဟာ ရမ်းပြည့်နယ် (တောင်ပိုင်း) တောင်ကြီးမြို့၊ ဟိုပုံမြို့နဲ့ ဆီဆိုင်မြို့အကြား ဆီဆိုင်မြို့နယ်ထဲမှာ တည်ရှိပြီး ကမ္ဘာကျော် အင်းလေးကန်နဲ့ဆီရင် တောင်တစ်တောင်သာ မြားထားပါတယ်။

စာရေးသူတို့သွားခဲ့တဲ့နံ့က နိုင်ငံတော်လူပုဂ္ဂိုလ်ရေးမှီတာကြောင့် နံ့ကတိုက်ချောင်းထဲကနေ ပင်လွန်ရွာဆီ သွားလည်ခဲ့ကြပါတယ်။ နံ့ကတိုက်ချောင်းထဲကနေ မိနစ် ၂၀ ကျော်လောက်သာ ဓက်လှေစီးရပြီး ဒေသပတ်လည်မှာ တောင်တန်းတွေနဲ့ လှပတဲ့မြင်ကွင်းတွေကို တွေ့မြင်ရပါသေးတယ်။

ဓက်လှေစီးနေရင်း အနီးမြို့င်းမြို့င်း တွေ့မြင်ရ



တောင်ကြီးမြို့နယ်အတွင်းမှ မွေတော်ကတ္တူဇေတီတော်။

ပုန်းအင်းဒေသဟာ ဒုတိယအင်းလေးလို့ အမည်ခေါ်ဝေါ်ထားရပြီး သဘာဝအလှတရားများနဲ့ ခရီးသွားတွေကို ဆွဲဆောင်နိုင်တဲ့ဒေသလေး ဖြစ်ပါတယ်။ ပုန်းအင်းဒေသမှာ ရွာပေါင်း ၃၀ ကျော်ရှိပြီး ရိုးရာမုန့်လုပ်ငန်းတွေကို ပင်လွန်ရွာလေးမှာ လုပ်ကိုင်ကြပါတယ်။ ပုန်းအင်းဒေသရဲ့ ရွာလေးတွေဆီကို မွေတော်ကတ္တူဘုရား အရှေ့ဘက်စောင်းတန်း ရေဆိပ်ကနေ ဓက်လှေနဲ့ သွားလို့ရပါတယ်။

ဒီဘက်ခြမ်း ခြံခြားထားပါတယ်။ ချောင်းရဲ့ အရှေ့ဘက်ခြမ်းဟာ ဆီဆိုင်မြို့နယ်ထဲပါဝင်ပြီး ချောင်းအနောက်ဘက်ခြမ်းဟာ တောင်ကြီးမြို့နယ်နယ်နိမိတ်ထဲ ပါဝင်နေပါတယ်။ ရမ်းတိုင်းရင်းသားတွေ အများဆုံး နေထိုင်ကြပါတယ်။

ပင်လွန်ရွာမှာ ရှေးအစဉ်အဆက်ကနေ ရိုးရာမုန့်တွေ လုပ်လာကြတာဖြစ်ပြီး အိမ်ခြေအားဖြင့် ၁၀၀ ကျော် ရှိပါတယ်။ မုန့်လုပ်တဲ့အိမ်ကတော့ အရင်က အိမ်ခြေ ၅၀ ကျော်လောက်ရှိပေမယ့် အခုဆိုရင် အိမ်ခြေ ၃၀ ကျော်လောက်သာ ကျန်ပါတော့တယ်။ ဘုရားပွဲတော်ကြီးတွေမှာသာ ရိုးရာမုန့်တွေကို လုပ်ကိုင်ပြီး ရောင်းချလေ့ရှိပါတယ်။

ရိုးရာမုန့်တွေဖြစ်တဲ့ ဆန်လုံးစေး၊ မုန့်ခေါင်းအုံ၊ မုန့်ကြပ်၊ မုန့်ပြာပွား စတဲ့ မုန့်တွေကို လုပ်ကိုင်ကြပါတယ်။ ကောက်ညှင်းနဲ့ အဓိကလုပ်ကြတာမို့ ကောက်ညှင်းဆန် ရှေးကြီးရင်တော့ အများကြီး မလုပ်ကြတဲ့ တစ်ဝိုင်းတစ်နိုင်းသာ ပြုလုပ်ရောင်းချကြပါတယ်လို့ မုန့်လုပ်ငန်းတွေကို လုပ်ကိုင်နေတဲ့ ဒေသခံတွေက စာရေးသူကို ပြောပြပါတယ်။

ပင်လွန်ရွာဟာ ပုဂံမင်းဆက်က နှုတ်စတင်ခဲ့တဲ့ နေရာကို ကျော်လွန်ပြီး ဖောင်တော်ဆိုင်ကပ်ခဲ့တဲ့ မင်းကြီး တိုင်းခန်းလှည့်လည်ခဲ့တဲ့ ဘုရားတည်မယ့် နေရာကို ကျော်လွန်ပြီး ဖောင်တော်ဆိုင်ကပ်ခဲ့တဲ့ နေရာဖြစ်ခဲ့တဲ့ ရွာကလေးလို့ သမိုင်းမှတ်တမ်းတွေ အရဆိုရပါမယ်။ မင်းကြီး ဖောင်တော်ပြန်လှည့်တဲ့ နေရာ ဖြစ်ခဲ့တာမို့ နောင်လူနဲ့လို့ သမိုင်းဆိုင်ရာ ကာလကြတ်တမ်းမှာ ပင်လွန်ရွာလို့ ခေါ်ဆိုကြတယ်လို့ သိရပါတယ်။

နှုတ်စတင်ခဲ့သူမင်းကြီး ဖောင်တော်ဆိုင်ကပ်ခဲ့တဲ့နံ့က ထမ်းစေ့တွေ ပိုနေခဲ့တာကြောင့် ထမ်းစေ့ပိုတွေကို ခြေခြောက်လှန်းခဲ့ကြရတာ ဒေသခံ ရွာသူရွာသားတွေဟာလည်း ထမ်းစေ့ကို နေခြောက်လှန်းပြီး မုန့်လုပ်ငန်းတွေကို လုပ်ကိုင်လာခဲ့ကြတာ။ ရိုးရာမုန့်လုပ်ငန်းကို လက်ဆင့်ကမ်းလုပ်ကိုင်လာပြီး ဘုရားပွဲတော်ကာလတွေမှာ ဘုရားဖူးရင်းနဲ့ သွားရောက်ရောင်းချကြောင်း ပင်လွန်ရွာမှ ရမ်းစိုရာ ဆန်လုံးစေးမုန့်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ မဘုတ်က စာရေးသူကို ပြောပြပါတယ်။

ခါကြောင့်မို့ ဒုတိယအင်းလေးလို့ ခေါ်ဆိုကြတဲ့ ပုန်းအင်းဒေသထဲက ရိုးရာမုန့်လုပ်ငန်းတွေကို လုပ်ကိုင်ကြတဲ့ ချစ်စရာကောင်းတဲ့ ပင်လွန်ရွာလေး ဆီကို သွားရောက်လည်ပတ်နိုင်စေဖို့ ဒီတစ်ပတ်ရဲ့ ခရီးသွားလမ်းညွှန်အနေနဲ့ ရေးသားဖော်ပြလိုက်ပါတယ်။ ။



ပုန်းအင်းဒေသကို ကောင်းကင်စာပတ်မှ မြင်တွေ့ရသည့် ရှုခင်း။

တဲ့ အပင်တွေကိုလည်း တခြားမှာ သိပ်မတွေ့ရတော့ စာရေးသူက စကလေးမားကို မေးကြည့်ခဲ့တဲ့အခါ ဒီအပင်တွေက ရမ်းလို့ မိုက်ခိုက်ပင်လို့ ခေါ်ကြပြီး ထူးခြားတာက ဒီအပင်တွေကို ကြည့်ပြီး ရာသီဥတုကို တွက်ချက်ကြပြီး စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကို လုပ်ကိုင်ကြတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ မိုက်ခိုက်အပင်မှာ အရွက်မရှိရင် မိုးကန်ပြီးလို့ သတိမှတ်ကြတယ်လို့

ဓက်လှေသမားက ပြောပြပါတယ်။ မိုက်ခိုက်အပင်တိုင်းမှာ စာဘုတောင်အိမ်လေးတွေကို အစီအစဉ် တွေ့မြင်ရတာကလည်း တစ်မျိုးတစ်ဘာသာ လှပနေပါသေးတယ်။

ပင်လွန်ရွာဟာ ရမ်းရွာလေးဖြစ်ပြီး သမိုင်းဝင်နေရာတစ်ခုလည်းရှိတဲ့ ရွာလေးဖြစ်ပါတယ်။ ချောင်းကို အလယ်ကထားပြီး ရွာကို ဟိုဘက်ခြမ်း



နံ့ကတိုက်ချောင်းဘေးမှ မိုက်ခိုက်ပင်များ။



ရိုးရာမုန့်များလုပ်နေသည့် ပင်လွန်ရွာသူတစ်ဦး။

မွန်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် မေ့မေ့နိုင်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော်ကြီး၏ ရုပ်ကလာပ်တော်အား ဖူးမြော်ကြည့်သူ

မော်လမြိုင် ဇန်နဝါရီ ၆
မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ကြည်သိန်းသည် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင်သထုံမြို့ အောက်ကျင်းရပ်ကွက်ရှိ မေ့မေ့နိုင်ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်ကြီးသို့ ရောက်ရှိကာ ဘဝနတ်နန်းပြောင်းရွှေ့ စံမြဲအောင်မြင်ပွဲဖြစ်သည့် သထုံမြို့မေ့မေ့နိုင်ကျောင်းတိုက်၏စတုတ္ထမြောက်နှိမ့်ခန်း ပဓာနနာယက ဆရာတော်၊ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါရိယော အမွေဗဟိုအဖွဲ့ဝင်၊ ဝိဇ္ဇာကဏ္ဍပေါ်ရူဂု ဘဒ္ဒန္တဥဘော သူရိယာဘိဝံသယထာပေရိမြတ်၏ ရုပ်ကလာပ်တော်အား ဖူးမြော်ကြည့်ခဲ့သည်။(ယာဝု)

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်သည် အန္တိမ အရိုးစုပေးမှု ကျင်းပရေးကော်မတီ နာယက ဆရာတော်ကြီးများနှင့် သွားရောက်ဖူးမြော်ကန်တော့ ကာ အန္တိမအရိုးစုပေး သာဓကဥပဒေသဘောင် ကျင်းပနိုင် ရေးအတွက် လှူဒါန်းပစ္စည်းများနှင့် အလှူငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။

သထုံမြို့နယ် ဂေါ့ကျေးရွာရှိ သံဝေဂပူဇော်မေ့မေ့နိုင်တော်၌ အန္တိမအရိုးစုပေး သာဓကဥပဒေ သဘင်ကို ဆင်ယင်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်သည် ကျိုက်ထိုမြို့ ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထိုရိုး ဓေတီတော် မြတ်ကြီးသို့ ရောက်ရှိပြီး ပန်း၊ ဆီမီး၊ ရေချမ်းများ ကပ်လှူပူဇော်၍ ဆံတော်ရှင် ကျိုက်ထိုရိုး ဓေတီတော်မြတ်ကြီးအား ရွှေသင်္ကန်းများ ကပ်လှူ ပူဇော်ကာ ရင်ပြင်တော် မွှော့ရုံ၌ ကျိုက်ထိုရိုး ဓေတီတော် ဩဝါဒါရိယဆရာတော် နိုင်ငံတော် သံယနာယကအဖွဲ့ဝင် အဂ္ဂမဟာဘဒ္ဒမ္မဇောတိကဓဇ မရမ်းချိုဆေးမုတောရ ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဇာရာ အမှုပြုသော ဆရာတော်၊ သံယာတော် များအား ဖူးမြော်ကြည့်၍ လှူဒါန်းပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။



လက်ခံရသူ ဂုဏ်ပြုပွဲတစ်သီးလွှာ ပြန်လည် ပေးပို့နိုင်သည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ရှိ သူများကို တရားဖူးလာပြန်သွား စိတ်အေးချမ်း သာဓကဥပဒေမြှောက်နိုင်ရေး၊ ကျိုက်ထိုရိုးဒေသ၏ သဘာဝ ရေမြေတောတောင် ရွှာဒေသများ ပျက်စီးမှုမရှိရေးနှင့်

ပိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရမည်နှင့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ခရီးသွားစဉ်သည်များ ပိုမို လာရောက်ဖော်တိုက် ဂေါပကအဖွဲ့နှင့် တာဝန်ရှိသူ များအား မှားကြားပြီးလျှင်အပ်သည်များကို ပေါင်းစပ် ကြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးကြောင်း သိရသည်။

သက်နိုင်(မော်လမြိုင်)

MFF ဖုဒဘလီယံ - ၂ ပြိုင်ပွဲ စတင်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၆
MFF ဖုဒဘလီယံ - ၂ ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁) ကို ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်က ရန်ကုန် မြို့ သုဝဏ္ဏဆောင်လှည်းရှိ MFF ဖုဒဘလီယံအားကစားရုံ၌ စတင် ကျင်းပသည်။



Noka United အသင်းကို ငါးဂိုး၊ လေးဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ယခု ရာသီ ဖုဒဘလီယံ - ၂ ပြိုင်ပွဲ ကို ဦးစီးသော ဖုဒဘလီယံ - ၂ ပြိုင်ပွဲ တိုးမြှင့်ထားပြီး ဝဗမအကျော့ ပွဲစဉ်များကို ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်မှ မေဖော်စပါး ၁၀ ရက်အထိ လက်ခံ ဖြည့်သည်။ ပွဲစဉ် (၂) ကို ဇန်နဝါရီ ၁၀ ရက်တွင် ဆက်လက် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

ဥပြစ်သော်တာ စတင်ပွဲ-MFF

* ကျော့ဖွံ့မှု ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သလို ပြည်တွင်းကလပ်များ၊ အကယ်ဒမီအသင်းများနှင့် ခြေစစ်ပွဲများ ယှဉ်ပြိုင် ကစားစေခဲ့သည်။ မြန်မာ ယူ-၁၉ အသင်းသည် MNL-2 ပြိုင်ပွဲအဖြစ်တွင် ကစားသမားဆန်းစစ်ပွဲ အဆိုပြုခဲ့ပြီး လက်ရှိတွင် ပဏာမကစားသမား တပ် ဖွဲ့နေပြီး လေ့ကျင့်နေခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာ ယူ-၁၉ အသင်းသည် ယခုနှစ်အတွင်း အာရှလေး ယူ-၂၀ ခြေစစ်ပွဲအသင်း ဝင် အာဆီယံ ယူ-၁၉ ချန်ပီယံရှစ် ဖြစ်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ ယူ-၁၉ အသင်းတွင် နည်းပြချုပ်အဖြစ် ဦးအောင်နိုင်၊ လက်ထောက်နည်းပြများအဖြစ် ဦးအောင်နိုင်၊ ဦးဆင်မောင်ထွေးနှင့် ဦးနုညိုပြုအဖြစ် သစ်လင်းအောင် အားကစားသမားများအဖြစ် ဦး သာဓက-ဓေတော်ခန့်ခွဲ (ကတ္တသိုလ်)၊ ဓေအယ်လီဂျစ် (Dagon Port)၊ ချစ်ရောင်အောင် (နေပြည်တော်)၊ ပိုင်စင် (အား/ကာသိပျံ)၊ ဟန်ပြိုင်မြတ်ထွန်း (မဟာ ယူဇီနိုက်ကောင်)၊ နေကောင် (ယူဇီနိုက်ကောင်)၊ (ရတနာပုံ)၊ ကောင်းဆင်ပိုင် (အား/ကာသိပျံ)၊ ကောင်းအိန်ကျော် (ဧရာဝတီယူဇီနိုက်ကောင်)၊ (ရှုကွယ်စွယ်စုံလင်)၊ (ရတနာပုံ)၊ ကောင်းဆင်ပိုင် (အား/ကာသိပျံ)၊ ကောင်းအိန်ကျော် (ဧရာဝတီယူဇီနိုက်ကောင်)၊ (မြူးပြည့်စုံ)၊ (ရှုကွယ်စွယ်စုံလင်)၊ (အောင်မြင်)၊ (မြူးပြည့်စုံ)၊ (ရတနာပုံ)၊ ကောင်းဆင်ပိုင် (အောင်မြင်)၊ သုရောင် (Gloray Goal)၊

ခန့်စင်(ဟန်)၊ ရွှေဓမ္မလင်း(ဝန်း)၊ ချစ်ချိုထွန်း (Junior Lions)၊ လွင်ထွန်း(ဝန်း)၊ (စိမ်း/ ဘဏ္ဍာ)၊ ခေခို(ချော ကတ္တသိုလ်)၊ လွင်ပြိုင်အောင် (ဟံသာဝတီယူဇီနိုက်ကောင်)၊ အလယ်တန်း - ခွန်သုရီ(ချစ်)၊ (Police Tero Academy)၊ အောင်ခန့်ကျော် (နေပြည်တော်)၊ စောလင်းထက်ပိုင် (ရခိုင်ယူဇီနိုက်ကောင်)၊ ပိုင်လှ ဦးမြင့် လေ့ကျင့်နေခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာ ယူ-၁၉ အသင်းသည် ယခုနှစ်အတွင်း အာရှလေး ယူ-၂၀ ခြေစစ်ပွဲအသင်း ဝင် အာဆီယံ ယူ-၁၉ ချန်ပီယံရှစ် ဖြစ်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ ယူ-၁၉ အသင်းတွင် နည်းပြချုပ်အဖြစ် ဦးအောင်နိုင်၊ လက်ထောက်နည်းပြများအဖြစ် ဦးအောင်နိုင်၊ ဦးဆင်မောင်ထွေးနှင့် ဦးနုညိုပြုအဖြစ် သစ်လင်းအောင် အားကစားသမားများအဖြစ် ဦး သာဓက-ဓေတော်ခန့်ခွဲ (ကတ္တသိုလ်)၊ ဓေအယ်လီဂျစ် (Dagon Port)၊ ချစ်ရောင်အောင် (နေပြည်တော်)၊ ပိုင်စင် (အား/ကာသိပျံ)၊ ဟန်ပြိုင်မြတ်ထွန်း (မဟာ ယူဇီနိုက်ကောင်)၊ နေကောင် (ယူဇီနိုက်ကောင်)၊ (ရတနာပုံ)၊ ကောင်းဆင်ပိုင် (အား/ကာသိပျံ)၊ ကောင်းအိန်ကျော် (ဧရာဝတီယူဇီနိုက်ကောင်)၊ (မြူးပြည့်စုံ)၊ (ရှုကွယ်စွယ်စုံလင်)၊ (အောင်မြင်)၊ (မြူးပြည့်စုံ)၊ (ရတနာပုံ)၊ ကောင်းဆင်ပိုင် (အောင်မြင်)၊ သုရောင် (Gloray Goal)၊

ရဲရင့်လွင် စတင်ပွဲ-MFF

တရားမဝင် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ မော်တော်ဆိုင်ကန်နှင့် မော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆
တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက် ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ထုတ်ဖော်ဖြေခံ တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေအခြေခံ အောက်တွင် တရားမဝင်အရေးယူနိုင် ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်တွင် ပဲခူးတိုင်း ခေမာကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံ ခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်း အဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ညောင်ဦးမြို့ညောင် ဂ-Ray တပ် စစ်ဆေးရေးကော်မတီ ကိုယ်စားလှယ် ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော မော်တော် ယာဉ် တစ်စီးနှင့် မြဝတီမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော

မော်တော်ယာဉ် နှစ်စီးတို့ပေါ်မှ တရားမဝင် စားကုန်ပစ္စည်းများ တွေ့ရခဲ့ပြီး တာဝန်ကျပူးပေါင်း အဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ညောင်ဦးမြို့ညောင် ဂ- Ray တပ် စစ်ဆေးရေးကော်မတီ ကိုယ်စားလှယ် ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော မော်တော် ယာဉ် တစ်စီးနှင့် မြဝတီမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော

အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်တွင် မွှေးလေးတိုင်းဒေသကြီး တရား မဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး အဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျ ပူးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မွှေးလေးမြို့အဝင် မြစ်လယ်တား ကုန်ပစ္စည်း ကိုးမျိုး (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၃၉၀၀၀၀)နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင် လာသည့် Yutong Bus တစ်စီး၊ Mitsubishi Fuso Truck နှစ် ၂ စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၇၀၀၀၀၀၀) စုစုပေါင်း ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၁၃၉၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကာကိစ္စခွန် လုပ်ငန်း လုပ်ဆောင်မှုများနှင့်အညီ

အဝင် ကုန်ပစ္စည်း ၅ မျိုး (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၆၅၀၂၂၀၀)နှင့် တာဝန်ပစ္စည်းများ တင်ဆောင် လာသည့် စက်မှုနုရုံထုတ် MAM Truck တစ်စီးနှင့် Nissan Diesel Truck တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေ ကျပ် ၇၅၀၀၀၀၀) စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ၅၅၅၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကာကိစ္စခွန် လုပ်ငန်း လုပ်ဆောင် လျက်ရှိသည်။

ထို့အပြင် ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်တွင် အကာကိစ္စခွန်ဦးစီးဌာန၏ စီမံ ခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်း အဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက် ခဲ့ရာ မရမ်းချောင်းမြစ်အတိုင်း ချောင်း စစ်ဆေးရေးခန့်ခွဲ သည့် မြို့မှ

မော်တော်ယာဉ် နှစ်စီးတို့ပေါ်မှ တရားမဝင် စားကုန်ပစ္စည်းများ တွေ့ရခဲ့ပြီး တာဝန်ကျပူးပေါင်း အဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ညောင်ဦးမြို့ညောင် ဂ- Ray တပ် စစ်ဆေးရေးကော်မတီ ကိုယ်စားလှယ် ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော မော်တော် ယာဉ် တစ်စီးနှင့် မြဝတီမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော

မော်တော်ယာဉ် နှစ်စီးတို့ပေါ်မှ တရားမဝင် စားကုန်ပစ္စည်းများ တွေ့ရခဲ့ပြီး တာဝန်ကျပူးပေါင်း အဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ညောင်ဦးမြို့ညောင် ဂ- Ray တပ် စစ်ဆေးရေးကော်မတီ ကိုယ်စားလှယ် ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော မော်တော် ယာဉ် တစ်စီးနှင့် မြဝတီမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော

သို့ဖြစ်ပါ၍ ဇန်နဝါရီ ၅ ရက် တွင် ဖမ်းဆီးရမိမှု စုစုပေါင်းမှာ အဖွဲ့တွင် ၃ ဖု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေ ကျပ် ၁၆၅၀၂၂၀၀) ဖြစ်ကြောင်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက် ရေးဦးဆောင်ကော်မတီမှ သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

ပေါင်းတည်မြို့၌ တပ်မတော်မှ နေအိမ်အလုံး ၂၀ ကျော် မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်းနှင့် ညောင်လေးပင်မြို့ ရေဖြူကန်ကျေးရွာသို့ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့သည့်အတွက် ဒေသခံပြည်သူအချို့ သေဆုံး၊ ဒဏ်ရာရရှိမှုများရှိကြောင်း သတင်းတူ၊ သတင်းမှားများကို လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများတွင် မဟုတ်မမှန် ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆ - ကျေးရွာအုပ်စု တောင်ခမောက် ကျေးရွာအနီးဝန်းကျင်တွင် လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များ နယ်မြေလုံခြုံရေး တာဝန်ထမ်းဆောင်မှု ရှိနေကြောင်းနှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သားများမှ ကျေးရွာရှိ နေအိမ်များအား မီးရှို့ထွက်ပြေး သွားခဲ့ရာမှ မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာနယ်မြေမှ လုံခြုံရေးတာဝန်ရှိသူ တစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

ကျေးရွာသို့ တပ်မတော်မှ ပစ်ခတ်သည့် လက်နက်ကြီးကျည်သည် နာရေပြုလုပ်နေသည့်နေအိမ်ပေါ်သို့ ကျရောက်ပေါက်ကွဲခဲ့သည့်အတွက် ဒေသပြည်သူ ရှစ်ဦး သေဆုံးကာ ၁၂ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း တရားမဝင်ပြည်ပျက်စီးနိယာမဖြစ်သည့် Khit Thit Media ကသတင်းတူ၊ သတင်းမှားများကို လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများတွင် မဟုတ်မမှန် ရေးသားဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

အဆိုပါ သတင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ပေါင်းတည်မြို့ သစ်ပုတ် ကြီးညောင်လေးပင်မြို့ ရေဖြူကန်

၍ ဇန်နဝါရီ ၅ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီခွဲခန့်က လက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းသူများနှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားပူးပေါင်းအဖွဲ့များမှ ရေဖြူကန်ကျေးရွာအတွင်း Drone များအသုံးပြု၍ ဖုံးများဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သော်လည်း အပြစ်မပြုသည့်အချို့ သေဆုံး၊ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ နယ်မြေမှ လုံခြုံရေးတာဝန်ရှိသူ တစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

လက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းသူများနှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သားများအဖွဲ့ကြမ်းဖက်သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ လူနေအိမ်များအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း၊ ပြည်သူများအား အကြောက်တရားဖြင့် ဖြိုခွဲခြောက် ခြောက်ခံခြင်း၊ လူသေ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို လူသေအင်္ဂါများဖြင့် ပြင်းထန်စွာ ဖုံးကွယ်ရန်နှင့် တပ်မတော်အပေါ် ပြည်သူများမှ အထင်အမြင် လွှဲယှားစေရန်အတွက် တရားမဝင် ပြည်ပျက်စီးသားများမှ တစ်ဆင့် လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများတွင် မဟုတ်မမှန် ရေးသားဖြန့်ဝေနေခြင်းဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



သတင်းစဉ်

တန့်ဆည်မြို့နယ် စိန်နန်းကျေးရွာနှင့် ကျောက်တော်မြို့ မဟာမုနိဘုရားကြီးအနီး လေယာဉ်များဖြင့် ဖုံးကြောက်ခိုက်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သဖြင့် ထိခိုက်သေဆုံးမှုနှင့် ကျေးရွာအချို့ မီးလောင်ပျက်စီးခဲ့မှုများရှိကြောင်း သတင်းတူ၊ သတင်းမှားများကို လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများတွင် မဟုတ်မမှန် ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ



နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆ - စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တန့်ဆည်မြို့နယ် စိန်နန်းကျေးရွာကို ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်တွင် တပ်မတော်က တိုက်ခိုက်ဖွဲ့စည်းခြင်း မရှိဘဲ လေယာဉ် နှစ်စင်းဖြင့် ဖုံးကြောက်ခိုက်ခြင်းကြောင့် ကျေးရွာနေပြည်သူများ ထိခိုက်သေဆုံးမှု ရှိကြောင်း သတင်းတူ၊ သတင်းမှားများကို Khit Thit Media က လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများတွင် မဟုတ်မမှန် ရေးသားဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

အလားတူ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးညောင်လေးပင်မြို့ ရေဖြူကန်

ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရှိခဲ့ပြီး ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ နေထိုင်ရာ ကျေးရွာများအတွင်းသို့ ကျရောက်ပေါက်ကွဲခဲ့၍ နေအိမ်အချို့ မီးလောင်ကျွမ်းမှုများ ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အကြမ်းဖက်အားတော် တရားမဝင်ပြည်ပျက်စီးသားများအနေဖြင့် မြို့၊ ရွာများ တည်ငြိမ်မှု ပျက်ပြားစေရန်၊ ပြည်သူထုထူအသက်အိုးအိမ်စိမ့်စိမ့် လူမှုစီးပွားဘဝကို ပျက်စီးစေရန် ရည်ရွယ်လျက် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်နေသည့်အဖွဲ့အစည်းများ၊ အကြမ်းဖက်သမားများ၏ လုပ်ရပ်များအား ဖုံးကွယ်ပေးရန်နှင့် ပြည်သူများမှ တပ်မတော်အပေါ် အထင်အမြင် လွှဲယှားစေရန်အတွက် သတင်းမှားများကို ဖန်တီးရေးသားဖြန့်ဝေခြင်းဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

အာကာအိုး

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ထပ်ရေးမိတ်ဖွဲ့အဖွဲ့အစည်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများ ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆ - အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ထပ်ရေးမိတ်ဖွဲ့အဖွဲ့အစည်းများ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူမှုကွန်ရက်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူလူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ဖြိုခွဲခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာစာပေါ်စာပေါ် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ ဖြစ်ပေါ်စေလိုက်လုပ်လုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်စေ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနာခံအပျက်ဖြစ်ပေမည် ပြုလုပ်ရန်များ ပြုလုပ်ခြင်း၊

လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေမျှခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃(က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများ အရ အရေးယူရမည့်အပြင် ဖြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ဖြစ်မှုထုတ်ရှာစစ်ရခြင်း ခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည့်အတိုင်း

အမှုမှန်လုပ်အရေးယူ ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်းဖြစ်သော်လည်း ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍

နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများပြုမှု လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် "Myo Min Soe" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ မစ္စလေးတိုင်းဒေသကြီး မဟာအောင်မြေမြို့နယ် စိန်ပန်းရုပ်ကွက်နေမျိုးမင်းနီနှင့် "Poe Ei Kyaw" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ မဟာအောင်မြေမြို့နယ် သံလျက်မြေအနောက်ရပ်ကွက်နေ ပိုးအိမ်ကျော်တို့နှင့်အတူ အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူမှုကွန်ရက်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခြင်းများ အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေအရ ထိခိုက်စေကာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့ လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်ဖော်ထုတ်

ထိုကဲ့သို့

အရေးယူ

အရေးယူ

အရေးယူ

အရေးယူ

သတင်းစဉ်

သတင်းစဉ်



၂၀၂၃-၂၀၂၄ ရာသီ ဝရီဗီယာလီဂ်ကစားလုံးပြိုင်ပွဲတွေကို စတင်ယှဉ်ပြိုင်ကစားလာတာဟာ အခုဆိုရင် ရာသီဝက်ကို ကျော်လွန်လာပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ ဝရီဗီယာလီဂ်ပွဲစဉ် (၂၀) ပြီးဆုံးချိန်မှာ လီဗာပူအသင်းက အမှတ်ပေးစာအုပ်ကို ဒုတိယနေရာမှ အက်စ်တူနီဗီလာအသင်းထက် သုံးမှတ်အသာ ရမှတ် ၄၅ မှတ်နဲ့ ဦးဆောင်ထားနိုင်တယ်။ ဒါကြောင့် ဒီရာသီဝရီဗီယာလီဂ်ပွဲစဉ်အရ လီဗာပူမှာ အက်စ်တူနီဗီလာ၊ မန်စီးတီးအသင်းတို့ပို စိန်ခေါ်သွားနိုင်စေမယ့် မေးခွန်းတွေနဲ့ ပြည့်နှက်နေချိန် အာဆင်နယ်အသင်းကရော ဖလားဆွတ်ခွင့်ရလမ်းကြောင်းပေါ်က သေချာစဉ်သွားပြီလား စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းလာတယ်။



အာဆင်နယ်အသင်း ဖလားဆွတ်ခွင့်ရလမ်းကြောင်းမှ သွေ့စည်နေပြီလား...

အာဆင်နယ်အသင်းအနေနဲ့ ယခင်နှစ် ဝရီဗီယာလီဂ်ဖလား ဆွတ်ခွင့်ရလမ်းမှာ နည်းပြဂျွန်ဖွတ်လီလားရဲ့ မန်စီးတီးအသင်းကို အဓိက ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရသော်လည်း နောက်ပိုင်းပွဲစဉ်တွေမှာ မေ့ရှုပ်လတ်တဲ့ ရမှတ်ဆုံးရှုံးမှုတွေ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့လို့ အောင်မြင်မှုနဲ့ လက်တစ်ကမ်းအလုံမှာ လက်မြောက်အဖွဲ့ပေးခဲ့ရတယ်။

ယခုနှစ်မှာလည်း အာဆင်နယ်အသင်းက ဝရီဗီယာလီဂ်ဖလား ဆွတ်ခွင့်ရလမ်း စိန်ခေါ်ပြောဆိုမှုတွေထဲ ထဲထဲဝင်ဝင်ပါဝင်နေပေမယ့် ဝက်စ်ဟမ်း၊ ဖူလ်ဟမ်းအသင်းတို့ကို နှစ်ပွဲဆက်ရှုံးနိမ့်ခဲ့ပြီးတော့နောက် အာဆင်နယ်အသင်းရဲ့နစ်နမ်းပေါ် ၂၀ အတွင်း ဝရီဗီယာလီဂ်ဖလား တစ်ကွက်ပြန်ဆွတ်ခွင့်ရလမ်းကြောင်းပေါ်ကနေ သွေ့စည်နေပြီလား ဆိုတာ မေးခွန်းထုတ်စရာဖြစ်လာတယ်။

အာဆင်နယ်အသင်း နောက်ဆုံးကစားခဲ့တဲ့ ဝရီဗီယာလီဂ် ငါးပွဲမှာ ဘရီတန်အသင်းကိုသာ နိုင်ပွဲရရှိထားပြီး သရေတစ်ပွဲနဲ့ ပွဲမှပဲ သုံးပွဲအထိ ကြုံတွေ့ထားတယ်။ နည်းပြတစ်ယောက်ဟာ ဖော်ဒ်အတတ်ပညာနဲ့ ပွဲရလဒ်အဖြေကို ပြောင်းလဲနိုင်စွမ်းမရှိဘူးဆိုတာ လက်ခံနိုင်ပေမယ့် လူထုထံပုံ လွဲမှားမှု၊ ပွဲအပေါ်ချဉ်းကပ်ပုံမှားယွင်းမှုတွေကို အချိန်မီဖြင့်ဆင်နွှဲခြင်း မရှိဘဲ အသုံးတည့်လာမှာပါ။ နိုင်ပွဲရမှားပါဆိုတဲ့ မေ့လှောင်ချက်နဲ့ ရှေ့ဆက်နေတာက ချွန်နီပီလမ်းကြောင်းပေါ်ကနေ နေ့စဉ်ကစားနေရမည့်ပြောင်းလဲမှုပေးလို့ ဘောလုံးကျွမ်းကျင်သူတွေက သုံးသပ်ကြတယ်။

ပွဲစဉ် (၁၅) က ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းနဲ့ ပွဲဆိုင်ရာ အာဆင်နယ်အသင်း ဂိုးပေါက်ခြိမ်းခြောက်မှု အကြိမ် ၃၀ အထိ ရှိတဲ့အပြင် ဂိုးပေါက်တည့်မတ်မှုက ရှစ်ကြိမ်ထက်မနည်း ရှိခဲ့တယ်။ အဲဒီအချိန်မှာ ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းက အာဆင်နယ်အသင်းဘက်ကို ဂိုးပေါက်ခြိမ်းခြောက်မှု စုစုပေါင်း ခြောက်ကြိမ်သာရှိခဲ့ပြီး သုံးကြိမ် ဂိုးပေါက် တည့်မတ်မှုရှိခဲ့တယ်။ အဲဒီလို ပြိုင်ဘက်အပေါ် ဘက်နဲ့ထောင့်ကွာ သာလွန်မှုရှိခဲ့ပေမယ့် ပွဲအပြီးမှာ အာဆင်နယ်အသင်း နှစ်ဂိုးပြတ် ရှုံးနိမ့်ခဲ့တယ်။ အဲဒီပွဲစဉ်မှာ အာဆင်နယ်အသင်းအနေနဲ့ ရရှိလာတဲ့ အခွင့်အရေးတွေကို ဂိုးပေါက်ခြင်းလဲနိုင်ခဲ့ရုံ အနည်းဆုံး ငါးဂိုးလောက်ရရှိနိုင်ပေမယ့် အာဆင်နယ်တို့ကစားသမားတွေ ပြောင်းလဲနိုင်စွမ်းမရှိဘဲ ထိပ်တန်းအရည်အချင်းဖြင့် တိုက်စစ်ဖွဲ့ တစ်ဦးလုံး လိုအပ်တယ်လို့ ထောက်ပြကြတယ်။ လက်ရှိ



အသင်းမှာ ဂျော့၊ ဟာဗစ်၊ အဲဒ်ဗီတီယာ၊ မတင်နယ်ယီ၊ ဆာကာတိုရှိသော်ငြား အာဆင်နယ်အသင်းကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ခြင်း မရှိဘူး။ ဂျော့ဆိုရင် ၁၅ ပွဲမှာ သုံးဂိုး၊ ဟာဗစ်က ၁၃ ပွဲမှာ လေးဂိုး၊ အဲဒ်ဗီတီယာက ၁၅ ပွဲမှာ ငါးဂိုး၊ မတင်နယ်ယီက ၁၈ ပွဲမှာ နှစ်ဂိုးသာ သွင်းယူထားနိုင်ခဲ့တယ်။ အာဆင်နယ်အသင်းကို အများဆုံးသွင်းယူထားတဲ့ ဆာကာကလည်း ခြောက်ပွဲမှာ တစ်ဂိုးသာ သွင်းယူထားနိုင်ခဲ့တဲ့အထိ ဂိုးသွင်းယူမှုပိုင်း သိသာသာ ကျဆင်းလာတယ်။

ဒါကြောင့် နည်းပြအတိတ်ကနေနေ ယခုအပြောင်းအရွှေ့အချက်မှာ မျက်နှာသစ်တိုက်စစ်ကစားသမားတစ်ဦး မဖြစ်မနေ ခေါ်ယူဖို့ လိုအပ်တယ်ဆိုတာ အဲဒီအချက်အလက်တွေက ထောက်ပြနေကြောင်း အာဆင်နယ် လိုအပ်ချက်တွေကို အချိန်မီဖြည့်တင်းနိုင်ခြင်း မရှိဘူးဆိုရင် လမ်းကြောင်းမှန်ပေါ် ရောက်လာဖို့ထက် ပိုမိုဆိုးရွားတဲ့ လမ်းစဉ်တွေပဲ ဦးတည်နေလိမ့်မယ်လို့ ဆိုကြတယ်။

အာဆင်နယ်ရဲ့ လာမယ့်ဝရီဗီယာလီဂ် ငါးပွဲမှာ ခရစ္စတယ်ပဲလေ့စ် နေ့တင်ဟင်မာရ်ကလစ်၊ လီဗာပူ၊ ဝက်စ်ဟမ်း၊ ဘန်လေအသင်းတို့နဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ရဖို့ ရှိတယ်။ အာဆင်နယ်အနေနဲ့ လီဗာပူကစားသမားလောက်သာ ရှိတယ်။ ပဲလေ့စ်နဲ့ လီဗာပူကို အိမ်ကွင်းမှာ ကစားရမှာဖြစ်ပြီး နေ့တင်ဟင်မာရ်ကလစ်၊ ဘန်လေအသင်းတို့ကို အဝေးကွင်းမှာ သွားရောက်ကစားရမှာပါ။

ဒါကြောင့် အာဆင်နယ်အသင်းအနေနဲ့ လာမယ့်ပွဲစဉ်တွေမှာ စုစည်းမှုကောင်းကောင်း၊ ကျွမ်းကျင်မှုလုံလုံစုံစုံ နေရာခံထောင့်နေအောင် မဖိုမကွာဘဲ ကစားရင် ရလဒ်ကောင်းတွေ ရရှိပြီး ဖလားဆွတ်ခွင့်ရလမ်းကြောင်းပေါ် ရောက်လာဖို့ရှိတယ်။ မည်သို့ပင်ဆိုစေ အာဆင်နယ်အသင်းအနေနဲ့ ပြိုင်ဘက်ကို လက်မြောက်အဖွဲ့ပေးအောင် ကြိုးပမ်းရင်း ဂိုးယိုတိုင်းပေးထောက်လက်မြောက်ရတဲ့အဖြစ်မျိုးနဲ့ ထပ်မံကြုံတွေ့ရ ဦးမလားဆိုတာကတော့ လက်ကျန်ပွဲစဉ်တွေမှာ ဆက်လက်စောင့်ကြည့်သွားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဘန်လေကို အနိုင်ယူပြီး အက်စ်အေပြိုင်ပွဲ နောက်တစ်ဆင့်သို့ စပါးအသင်း၊ ဖူလ်ဟမ်း တက်လှမ်း

အက်စ်အေဖလားပြိုင်ပွဲတတိယအဆင့်မှ ဇန်နဝါရီ ၆ ရက် နံနက် ၂ နာရီခွဲက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် စပါးနှင့် ဘန်လေအသင်းပွဲစဉ်တွင် စပါးအသင်းက ဝေါ့ဖီ၏ တစ်လုံးတည်းသော သွင်းဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ နောက်တစ်ဆင့်သို့ တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့သည်။

ဝရီဗီယာလီဂ်ပြိုင်ဘက်အသင်းအချင်းချင်းတွေ ဆုံမှုဖြစ်သည့် အတွက် အပြန်အလှန်တိုက်စစ်ဆင်မှု ဂိုးပေါက်ခြိမ်းခြောက်မှုများဖြင့် အကြိတ်အနယ်ရှိသည့် ပွဲကောင်းတစ်ပွဲဖြစ်ခဲ့သည်။ စပါးအသင်းသည် ပြီးခဲ့သည့်ပွဲစဉ်မှ ကစားသမားစာရင်းကို နှစ်ဦးသာ အပြောင်းအလဲပြုလုပ်ပြီး ဘန်လေအသင်းကို ရင်ဆိုင်လာခဲ့သည်။

ပြီးခဲ့သည့် ပွဲစဉ်မှ ကစားသမားစာရင်းကို ငါးဦးအထိ အပြောင်းအလဲပြုလုပ်သော ဘန်လေအသင်းသည် ယခုပွဲစဉ်တွင်လည်း ဂိုးရရှိနိုင်သည့် အခွင့်အရေးဖန်တီးမှု နှစ်ကြိမ်ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့သော်လည်း ဂိုးအဖြစ် ပြောင်းလဲနိုင်ခြင်း မရှိသည့်အတွက် ရှုံးပွဲကြုံတွေ့ကာ ဖြိုင်ပွဲမှ ဆောလျင်စွာ ထွက်ခွာခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

စပါးအသင်းအတွက် တစ်လုံးတည်းသော အနိုင်ဂိုးကို ပွဲချိန် ၇၈ မိနစ်တွင် ဝေါ့ဖီက သွင်းယူခဲ့သည်။ အဆိုပါ သွင်းဂိုးသည် စပါးအသင်းအတွက် ၎င်း၏ ဝေါ့ဖီမြောက် သွင်းယူနိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ စပါးအသင်းသည် လာမည့်ပွဲစဉ်တွင် အသင်းကြီး မန်ယူအသင်းနှင့် ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်တွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမည် ဖြစ်သည်။

အက်စ်အေဖလားပြိုင်ပွဲတတိယအဆင့်မှ ဇန်နဝါရီ ၆ ရက် နံနက် ၂ နာရီ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် အခြားသော ပွဲစဉ်ရလဒ်များတွင် ဖူလ်ဟမ်းက ဂျာနာမစ်ကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် နိုင်ပွဲရရှိခဲ့ပြီး ဘရနိုရိုဒ်နှင့် ဝစ်အသင်းပွဲစဉ်တွင် တစ်စက်တစ်ဂိုးမီဖြင့် သရေကျခဲ့သည်။

အောက်လန်ကလပ်ဆစ်ပြိုင်ပွဲ ဝိုလ်လွဲသို့ ကိုကိုဂ်စ် တက်လှမ်း

အသက် ၁၉ နှစ်အရွယ် အမေရိကန်အိုးပင်တင်းနစ်ချန်နီယံ ကိုကိုဂ်စ်သည် အောက်လန်ကလပ်ဆစ်ပြိုင်ပွဲတွင် ဝိုလ်လွဲသို့ တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့ပြီး နောက် ဩစတြေးလျအိုးပင်ပြိုင်ပွဲအတွက် ၎င်း၏ အကောင်းဆုံးပုံစံကို ဆက်လက်ပြသခဲ့သည်။

ကိုကိုဂ်စ်သည် ယင်းပြိုင်ပွဲ၏ ဆီမီဖိုင်နယ်တွင် အမေရိကန်တင်းနစ်လမ်း အိမ်စာ နာစရိုက် (၆-၃၊ ၆-၁ နှင့်အတူ နှစ် ပွဲပြိုင်ပွဲဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ ဝိုလ်လွဲသို့ ထိုက်ထိုက်တန်တန် တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ဩစတြေးလျအိုးပင်ပြိုင်ပွဲကို လာမည့် ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်တွင် စတင်ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမည် ဖြစ်သည်။ ကိုကိုဂ်စ်သည် ဝိုလ်လွဲတွင် ယူကရိန်နိုဒ်နှင့် အီလီနာ စစ်စတိုလီနာနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည် ဖြစ်သည်။

စစ်စတို လီနာသည် ဆီမီဖိုင်နယ်တွင် တရုတ်တင်းနစ်မင်း ဝစ်နီယူကို အကြိတ်အနယ်ယှဉ်ပြိုင်ကစားကာ ၂-၆၊ ၆-၃ ဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ ဝိုလ်လွဲသို့ တက်လှမ်းလာခြင်း ဖြစ်သည်။



အမေရိကန်အိုးပင်တင်းနစ်ချန်နီယံ ကိုကိုဂ်စ်

■ **မိုးဂေါ် - စုစည်းသည်**

❖ သစ်တောများ တည်ရှိရှင်သန်နေခြင်းသည် “အတိတ်ကာလ၏ အမွေအနှစ်၊ ပစ္စုပ္ပန်၏ အကျိုးစီးပွားနှင့် အနာဂတ်၏ ဖွံ့ဖြိုးမှု” ဖြစ်သည့် အတွက် စနစ်တကျ ပြုစုထိန်းသိမ်းရန် အလွန်အရေးကြီး . . .

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဒုတိယအကြိမ် နိုင်ငံအဆင့် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲအခမ်းအနားမှ အမှာစကားကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ဆိုင်ရာစေ့ရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) တိုင်းပြည်သာယာပြောရေးနှင့် စားရရှိကွာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးငှါးသော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို မော်စီမံနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မထူထောင်ပြုစု MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍဖြင့် တင်ပို့ရေး။
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖလှံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးဖြင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်ချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖလှံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘာဝန်ပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျင့်ဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များအနေဖြင့် အဓိကရွေးချယ်အားပေးခြင်း ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည်ပသို့လူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။



နိုင်ငံတော်ပြိုင်ပွဲများယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာ ယူ-၁၉ အသင်းကို ပဏာမကစားသမား ၄၄ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်း

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၆
မြန်မာ ယူ-၁၉ အသင်းသည် ယခုနှစ်အတွင်းယှဉ်ပြိုင်ရမည့် နိုင်ငံတော်ပြိုင်ပွဲများအတွက် ပဏာမကစားသမား ၄၄ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းလိုက်ပြီဖြစ်သည်။ မြန်မာ ယူ-၁၉ အသင်းကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်ဆန်းပိုင်းတွင် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သော်လည်း ကာလရှည် စခန်းသွင်းလေ့ကျင့်နေသည့်ကာလအတွင်း ပြိုင်ပွဲအတွေ့အကြုံကောင်းများရရှိရန် ၂၀၂၃ ခုနှစ် MNL-2 ပြိုင်ပွဲကို Junior Lions အသင်းအမည်ဖြင့် စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၄ ခု

(၁၆) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ ကာယဗလပြိုင်ပွဲအတွက် ပဏာမလက်ရွေးစင် ကစားသမားရွေးချယ်မည့်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၆
လာအိုနိုင်ငံ ဧယံကျန်းမြို့၌ ကျင်းပမည့် (၁၆) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှကာယဗလနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှုအားကစားပြိုင်ပွဲနှင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွင်းကျင်းပမည့် နိုင်ငံတကာကာယဗလပြိုင်ပွဲအတွက် မြန်မာလက်ရွေးစင် အားကစားသမားများအား ပဏာမရွေးချယ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ကာယဗလနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှုအားကစားအဖွဲ့ချုပ်မှ သိရသည်။
ယင်းပဏာမလက်ရွေးစင်အားကစားသမားများ ရွေးချယ်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် မင်းမေ့လမ်းရှိ မြန်မာကုန်စမ်းစစ်တာ(MCC)ခန်းမ၌ ကြမ်းပမည်ဖြစ်သည်။
လက်ရွေးစင် ပဏာမရွေးချယ်ပွဲတွင် အမျိုးသား ကာယဗလ ၅၅၊ ၆၀၊ ၆၅၊ ၇၀၊ ၇၅၊ ၈၀ ကီလိုတန်ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသား Athletic Physique စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၅ ခု

ယခု သတင်းအညွှန်း

MSME ထုတ်ကုန် အရောင်းပြခန်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ
“E-Market Platform ပေါ်ရှိ MSME ထုတ်ကုန်အရောင်းပြခန်း”
တွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ ကုန်ကြမ်းများကို
အခြေခံထုတ်လုပ်ထားသော MSME ထုတ်ကုန်များ ရောင်းချ

ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၇

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH ၊ NUG နှင့်
၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ
လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများ
ဖော်ထုတ်အရေးယူ

ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၂၁

ဆန်းဒါးလန်းကို ဂိုးပြတ်အနိုင်ယူပြီး နယူးကာဆယ်အသင်း အက်ဖ်အေဖလား နောက်တစ်ဆင့်တက်

အက်ဖ်အေဖလားပြိုင်ပွဲ တတိယအဆင့်မှ စီတင်စားဖွယ်ရာ အကောင်းဆုံး ပွဲစဉ်တစ်ပွဲဖြစ်သည့် ဆန်းဒါးလန်းကလပ် ဆန်းဒါးလန်းနှင့် ပရီမီယာလိဂ်ကလပ် နယူးကာဆယ်အသင်း ပွဲစဉ်တွင် နယူးကာဆယ်အသင်းက အကြိတ်အနယ်ကစားပြီး သုံးဂိုးပြတ်ဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ ထိုက်ထိုက်တန်တန် နောက်တစ်ဆင့် တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့သည်။
နတ်သန်းကြွေး မြေစွမ်းကွာဟမှု ကြီးကြီးမားမားရှိပြီး စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၅ ခု

